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Séance publique du 4 juin 2018 
Durée de la séance: 15.00 à 17.55 heures 

 
 
 
Présents: 
 

Mellina Pierre, bourgmestre (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1er échevin (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2e échevin (CSV) 
Mertzig Romain, 3e échevin (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng) 
Scheuer Romain (déi gréng)  
Flor Starsky (Piratepartei) 
Goergen Marc (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Absent et excusé: 
 

Néant 

ORDRE DU JOUR 
Séance à huis clos (15.00 heures) 

1. Personnel 
1.1. Nomination définitive de trois fonctionnaires communaux – décisions. 
1.2. Nomination d’un employé communal du groupe d’indemnité C1 – décision. 

2. Enseignement musical: Classement de quatre chargés de cours - décisions. 
 
Séance publique (15.30 heures) 

3. Communications du collège des bourgmestre et échevins. 

4. Administration générale 
4.1. Titres de recette – décision. 
4.2. Vote d’un devis supplémentaire pour la construction de l’annexe des garages communaux – décision. 
4.3. Etat des recettes à recouvrer à la clôture de l’exercice 2017 – décision. 
4.4. Autorisation globale d’ester en justice en matière de recouvrement des factures non payées – décision. 
4.5. Plan pluriannuel d’investissement pour la période de 2018 à 2023 – décision. 
4.6. Démission d’un membre effectif de la commission consultative de l’intégration – information. 

5. Enseignement: Approbation du bilan des Classes de Neige 2018 – décision. 

6. Enseignement musical: Introduction de nouveaux cours et création de 3 postes de chargés de cours supplémentaires (m/f) 
– décisions. 

7. Propriétés 
7.1. Résiliation du compromis de vente de Monsieur et Madame Dahm-Do Rosario Santos concernant un terrain (lot n°33) 

sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker» - décision. 
7.2. Compromis concernant la vente d’un terrain (lot n°33) sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker» à Monsieur et Madame 

LJUCA-CEMAN – décision. 
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7.3. Compromis concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, inscrit au cadastre de la commune de Pétange, section 
B de Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker» à Monsieur et Madame Kozar-Skenderovic – décision. 

7.4. Compromis concernant l’acquisition d’une place (occupée) inscrite au cadastre de la commune de Pétange, section 
C de Rodange, lieu-dit «Rue de la Fonderie», numéro cadastral 1114/6497 de Madame Viviane Augustin – décision. 

7.5. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Rodange, inscrit au cadastre de la commune de Pétange, section 
C de Rodange, lieu-dit «A la Haute Manche» du consortium d’héritiers Monsieur Charles Jesberger et Madame Elise 
Jesberger – décision. 

7.6. Convention avec la commune de Käerjeng pour la mise à la disposition temporaire de la piscine communale PIKO à 
Rodange pour les classes scolaires pour le 3e trimestre – décision. 

8. Affaires sociales 
8.1. Adaptation des loyers des logements communaux – décision. 
8.2. Démission d’un membre du conseil d’administration de l’Office Social – information. 

9. Ordre public 
9.1. Prorogation de l’heure de fermeture des débits de boissons publics à l’occasion de la braderie de 

Rodange/Lamadelaine 2018 – décision. 
9.2. Conventions avec deux sapeurs-pompiers pour l’obtention du permis de conduire C – décisions. 
9.3. Autorisation pour une action de vente de porte à porte dans la Commune – décision. 

10. Transports et communications 
10.1. Confirmation du règlement temporaire d’urgence de la circulation routière à Pétange, rue d’Athus (N5B) – décision. 
10.2. Confirmation du règlement temporaire d’urgence de la circulation routière à Lamadelaine, avenue de la Gare – décision. 

11. Vie associative: Modifications de statuts «Amicale Nidderréideng A.s.b.l.» - information. 

12. Environnement: Approbation du devis pour le diagnostic intégré de la qualité de l’air dans la Commune de Pétange – décision. 

13. Infrastructures routières: Décompte concernant les travaux de renouvellement de la conduite d’eau dans la rue Neuve à 
Lamadelaine – décision. 

14. Urbanisation 
14.1. Demande de morcellement de Monsieur Haris RAMCILOVIC concernant un terrain sis à Pétange, inscrit au cadastre 

de la commune de Pétange, section A de Pétange, lieu-dit «Iewescht Däässent», numéro cadastral 531/7198 – 
décision. 

14.2. Demande de morcellement des consorts GLODY concernant un terrain sis à Pétange, inscrit au cadastre de la 
commune de Pétange, section A de Pétange, lieu-dit «Rue Jean Waxweiler», numéro cadastral 805/6451 – décision. 

 

COMPTE RENDU 
1. et 2. 
Les points 1 et 2 de l’ordre du jour ont été traités en 
séance à huis clos. 
Le conseil communal a décidé de rendre public les décisions 
suivantes: 

Nomination définitive de trois fonctionnaires communaux – 
décisions. 

Mme Susanne Briola est nommée définitivement aux fonctions 
de rédacteur avec effet au 1er avril 2018. 

Mme Nicole Munkler est nommée définitivement aux fonctions 
d'expéditionnaire avec effet au 1er juillet 2018. 

Mme Loredana Lapenna est nommée définitivement aux 
fonctions de rédacteur avec effet au 1er novembre 2018. 

3. 
Communications du collège des bourgmestre et 
échevins. 
Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Et ass esou, datt mer jo och an deenen nächste Joren – wéi dat 
bis elo jo och ëmmer war - Stroosse frësch maachen. Do hu mir 

am Schäfferot entscheet, datt mir esou virginn: wann eng 
Strooss frësch gemaach gëtt, dann informéiere mir d’Leit fir 
d’éischt, datt déi Strooss frësch gemaach gëtt. Da kënnen d’Leit 
individuell op d’Gemeng hir Pläng kucke kommen, a wa se dann 
Iddien hunn oder Saachen net gutt fannen, da kënnen déi nach 
geännert ginn ier mir an déi lescht Phas kommen, wou 
d’Aarbechten ufänken. Datselwecht gëllt och fir d’Conseilleren. 
Si ginn och ugeschriwwen, datt déi Strooss frësch gemaach 
gëtt, an da kënnen si och déi Dossiere kucke kommen an och 
gesinn, wat do ass. A wa si och Saache wëllen afléisse loossen, 
da kënnen si dat och maachen. Dat ass eng Neierung an deem 
Sënn, ier mer lassfueren, fir op déi do Aart a Weis ze 
kommunizéieren. An der Zäit hu mir jo Versammlunge gemaach 
mat de Bierger. Mä mir hu gesot, mir ginn an déi heite Richtung, 
well da ka jidderee sech individuell abréngen, an da kann een 
déi eenzel Iwwerleeunge vun de Leit afléisse loossen. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Mir hunn de Rapport vum „Plan de surveillance 2017“ geschéckt 
kritt, wat de BioMonitor ugeet a wat u sech d’Feststelle vun de 
Schuedwäerter ass. De „Plan de surveillance“ war dee 17. 
jäerleche Programm. Vun 2013 u ginn och d’Geméisblieder 
gekuckt op der Basis vun Zalotekulturen. 2017 ass d’Geméis 5 
Mol gekuckt ginn, an deene Jore virdru waren et 3 Kéieren. Zu 
Rodange gëtt tëscht Mee an Oktober an de Gäert vu Privatleit 
gekuckt, wéi déi Wäerter sinn. 
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2017 ass am Impakt festzestellen, datt d’Tendenz vun de 
Wäerter réckleefeg ass. Och bei Industrieemissiounen. Beim 
MO ass och eng Stabilisatioun festzestellen am Verglach mat 
2015 an 2016. De Gehalt vum PB, also vum Bläi, wat déi 
national Reglementatioun ugeet, ass am Ensembel vun de 
Prouwe respektéiert. Bei de Prouwe louchen d’Wäerter 
praktesch beim Minimum, esou datt keng gesondheetlech 
Schied ze fäerte sinn. Den MO, dat si chemesch an atomesch 
Elementer, ass och bei alle Prouwe respektéiert, esou datt do 
och keng Bedenke si wat d’Gesondheet ugeet. De Bilan: bei 
all de Methoden ass festzestellen, datt iwwerall eng progressiv 
Regressioun vun den Emissioune festzestellen ass.  

Wat d’Catalyst ugeet, esou ass och festzestellen, datt 
permanent eng Verbesserung vun de Wäerter festzestellen ass. 

Becker Romain (déi gréng): 

Ech mengen, ech hat déi leschte Kéier, d’lescht Joer, wou mir 
d’Presentatioun vu BioMonitor hei haten, datselwecht gefrot. 
Ass et méiglech, dass d’Conseilleren déi Etüd och kréien?  

Mertzig Romain, Schäffen: 

Selbstverständlech kënnt dir déi kréien. Dat ass en déckt 
Dokument. Ma wien dat gären hätt, dat ass keen Thema. Mir 
maache Kopien dovunner an dann ass dat keng Affär fir datt 
dir dat kënnt duerchkucken. 

Brecht Guy (LSAP): 

Ech wollt drop zeréckkommen, datt mir e Samschdeg d’Nuit 
du Sport haten. Dat war e ganz groussen Erfolleg. Ech wëll 
vun dëser Plaz dem Schäfferot emol Merci soe fir dat 
Vertrauen, dat si all Joer an d’Sportskommissioun setzt. 
Natierlech de Leit aus der Sportskommissioun och en 
häerzlech Merci, och deene Fräiwëllegen, déi gehollef hunn, 
an natierlech och de Veräiner, well ouni si dat do net méiglech 
gewiescht wier. Wéi gesot, et war e ganz groussen Erfolleg. E 
Merci un all déi Leit, déi e Verdéngscht do hunn. Virun allem 
och e Merci un all déi Beamten, déi dat och organiséiert hunn. 

4.1. 
Administration générale. 
Titres de recettes aux montants totaux de 228.038,34 
euros (exercice 2017) et 13.436.384,50 euros (exercice 
2018) - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Titres de recettes le plus importants:  

Exercice 2017: 

Maison Relais – part Etat – solde 2016 227.690,52 € 

Exercice 2018: 

Fonds de dotation globale des 
communes – avance 1er trimestre 5.966.433,00 € 

Fonds de dotation globale des 
communes – avance 2e trimestre 5.966.433,00 € 

Maison Relais – Part Etat – 2e avance 1.104.791,00 € 
 
Approbation à l’unanimité. 

4.2. 
Administration générale. 
Vote d’un devis supplémentaire de 1.505.000 euros (TTC) 
pour la construction de l’annexe des garages communaux 
– décision. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Hei geet et ëm en Zousazkredit fir de Bau vun enger Annexe 
fir eis Gemengegaragen ze bauen. De 14. November 2016 ass 
den initiale Projet guttgeheescht gi fir déi Garagen ze bauen. 
An zwar sinn et zwee Gebaier. Et ass e Projet vu 16,9 
Milliounen, deen hei och gestëmmt gouf. 

Den initiale Projet war mat 2 Gebaier virgesinn, a wou dann 
am Gebai A och sollt den Heizkessel an eventuell Plaz fir eise 
Gärtneschbetrib sinn. Schonn deemools hate mer driwwer 
geschwat, datt mir deen Terrain niewendru kéinte kafen. Dat 
war awer zu deem Zäitpunkt net de Fall. An der Tëschenzäit 
ass dat awer geschitt, esou datt mir elo d’Méiglechkeet hunn, 
duerch déi Vergréisserung vum Terrain an duerch déi ganz 
Installatioun, fir d’Heizung ze delokaliséieren och de Stockage 
vun de Spéin an de Pellets kéinten ze maachen an engem 
sougenannten neie Gebai C. D’Delokalisatioun vun deenen 
Installatiounen erlaabt eis awer och e besseren Ënnerhalt, mir 
kréie Plaze fräi fir eis initial Atelieren, esou datt d’Leit besser 
do kënne schaffen. Dat sinn d’Plaze vun de „Services Régie“. 

D’Gebai C regruppéiert dee Moment dann och nach eng Zär - 
déi war net am éischte Projet virgesinn - an, wéi gesot, den 
Atelier vun eisem Service „Espaces verts“. Déi thermesch 
Hëtzt gëtt genotzt fir déi Zär och z’ënnerhalen. Dee Projet 
beleeft sech op 1.505.000 Euro. Ech géif de Gemengerot dann 
och bieden, dëse Projet guttzeheeschen an och déi Zomm 
unzehuele fir dat neit Gebai C ze bauen als Zousaz zu eise 
Gemengenatelieren. 

Accord à l’unanimité. 

4.3. 
Administration générale. 
Etat des recettes à recouvrer à la clôture de l’exercice 2017 
– décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Déi zwee Punkte 4.3. a 4.4 hänken enk mateneen zesummen. 
All Joer am Mee komme mer bei iech fir d’Situatioun 
duerzeleeë wéi se sech Enn 2017, wou de Kont elo 
ofgeschloss ass, presentéiert. Generell kann ee soen, datt déi 
Situatioun – a mengen An – exzellent ass wann ee weess, datt 
mir am Total am Joer 2017 Recetten hätte missten erakréien 
iwwer d’„Recette communale“ an der Héicht vu 7.693.441 
Euro an datt mir fir dat Joer der 7.545.852 Euro erakruten. Da 
stelle mer fest, datt mer 98,08% vun deene Rechnungen, déi 
mer erausgeschéckt hunn, och am Delai bezuelt kruten. Och, 
an dat muss ee ganz kloer ënnersträichen, dem Receveur mat 
senger ganzer Equipe muss ee Merci ze soe fir déi Aarbecht, 
déi si Joer an, Joer aus, maachen. Si schécken och emol deen 
een oder anere Rappell eraus, maachen och déi eng oder aner 
Demarche, an awer, wann ee weess, datt 98% vun de 
Rechnunge vun eise Biergerinnen a Bierger bezuelt gëtt, dann 
ass dat en Zeeche vun enger exzellenter „Bezuelmoral“, déi 
mir an eiser Gemeng hunn. 

Wéi gesot, déi Aarbecht ass ganz gutt vun eisem Receveur 
gemaach ginn. Ech si frou, datt hien och elo just erakomm ass, 
an ech wëll him a senger Equipe e grousse Merci soe fir dat, 
wat si am leschte Joer geleescht hu fir déi Situatioun, déi mir 
hunn, an déi mir dem Gemengerot haut virstellen.  

Et blouwen awer 266.910,65 Euro, déi nach opstinn. Dat sinn 
engersäits Suen aus dem Joer 2017, mä et sinn awer och 
nach Saachen, déi mir aus viregten Exercicer mat viru 
schleefen a wou mer awer bei deem engen oder aneren nach 
laang musse waarden ier déi Suen erakommen. Mä dat ass 
eben esou. Et huet een eben heiansdo méi en haarde Fall. Mä 
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vun deenen 266.910,65 Euro proposéiert de Receveur eis, der 
237.197,28 Euro nach weider anzedreiwen an och weider um 
Ball ze bleiwe fir um Ball ze bleiwen, a wann et noutwenneg 
ass – dat ass de Punkt 4.4. – him als Gemengerot 
d’Autorisatioun ze gi fir “d’ester en justice” fir dës Rechnungen 
anzedreiwen an z’assuréieren. Op där aner Säit gëtt hien eis 
awer och eng Propositioun fir 29.713,37 Euro ze 
dechargéieren. Dat sinn haaptsächlech Fäll, wou et 
aussiichtslos ass, datt mir an den nächste Joren eis Sue 
kënnen erakréien. An dat wéinst Faillitten oder well d’Leit 
geplënnert sinn a mer se net méi erëmfannen. Dat sinn eng 
Rei Ursaachen, déi eis dozou beweegen, an déi de Receveur 
dozou beweegen, fir déi Zomm eng Decharge ze ginn. 

Déi 237.197,28 Euro leien am Verglach zu deene leschten 2 
Joer genau an deem Mooss. Do ware mer am Joer 2015 bei 
239.000 Euro, am Joer 2016 bei 232.000 Euro an dëst Joer 
bei 237.000 Euro. Do leie mer méi oder manner an där Linn. 
Wat d’Decharge ugeet, do variéiert dat. Dat hänkt och vu Fall 
zu Fall of. Do hate mer am Joer 2015 ronn 15.700 Euro, am 
Joer 2016 waren et 45.300 Euro an 2017 waren et 29.713 
Euro, déi mer iech haut virschloen, guttzeheeschen. Och do 
leie mer an enger Norm, déi ganz gutt ass a wou een effektiv 
ka soen, datt mer op e Punkt komm sinn, wou een et 
eigentlech net vill besser ka maachen. Dofir iech am Service 
nach eng Kéier e grousse Merci fir är Aarbecht, well 7,7 
Milliounen Euro anzedreiwen, dat ass net esou einfach. Dat si 
ganz vill Rechnungen, dat si ganz klenger an och ganz 
grousser. Dat ass eng Heedenaarbecht. 

Brecht Guy (LSAP): 

Ech wëll mech am Numm vu menger Fraktioun dem 
Buergermeeschter uschléisse fir dem Sascha mat senger 
ganzer Equipe villmools Merci ze soe fir déi onermiddlech 
Aarbecht, déi si do verbréngen. Wann een eng Zäitchen 
heibanne sëtzt, da mierkt een, datt vill Nimm vu Joer zu Joer 
erëmkommen. Do sinn der derbäi, déi d’office einfach net 
wëlle bezuelen. Mä et sinn och ëmmer nei Nimm, déi 
opdauchen, an déi Leit kënnen net ëmmer fir hir Situatioun. 
Sief dat duerch e Stierffall, duerch eng Scheedung, datt d’Leit 
op eemol eleng do sëtzen an da ginn d’Suen ëmmer méi rar.  

Ech mengen, den Här Polfer John weess dat, am Office social 
si mir och mat ville Saachen, wat d’Gemengerechnunge 
betrëfft, beschäftegt an do maache mir ëmmer eist Méiglechst, 
fir datt déi Suen awer dann och iwwer den Office social bezuelt 
ginn. Op jiddwer Fall nach eng Kéier dir an denger Equipe, 
Sascha, e grousse Merci fir dat, wat dir geleescht hutt.  

Gira Carlo (CSV): 

Wéi dir et selwer scho gesot hutt, si mer an der glécklecher 
Lag, datt mer just 2% hu wa mer dat Dokument kucken, dat 
awer 167 Säiten huet. Dat si ganz dacks ganz kleng Zommen, 
an ech schléisse mech ganz gären am Numm vun eiser 
Fraktioun dem Här Brecht senge Wierder un, well eise 
Finanzbetrib huet do ganz vill Aarbecht a si musse bei deene 
Saache jo och nohaken.  

Wat mech just géif interesséieren, dat ass, ob dir Kenntnisser 
hutt, wéi vill Leit do en „ordre permanent“ hunn? Well ech 
mengen, iwwer déi däerfe mer jo garantéieren, datt mir dee 
gréissten Deel vun de Suen – wat jo an deem heite Fall 
gréisstendeels méi kleng Rechnunge sinn – erakréien. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir versichen, fir e Maximum vu Leit mat „ordre permanent“ ze 
kréien. Mir hunn och e Maximum u Beméiunge gemaach an 
de leschte Jore fir d’Leit nach eng Kéier ze kontaktéieren, well 
der do – wéi dir gesot hutt – méi eng grouss Garantie hutt, datt 
déi Suen och bezuelt ginn. Natierlech, mir kënnen d’Leit just 
ureege fir dat ze maachen, mä mir kënnen se net zwéngen. 

Mä mir hunn eng ganz grouss Zuel, 28 oder 29%, déi iwwer 
„ordre permanent“ fueren. Do ass natierlech nach Sputt no 
uewen, mä et ass natierlech och net all Mënsch, deen dat wëll 
maachen. 

Besonnesch kleng Rechnunge sinn d’Rechnunge mat den 
Ambulanzen, wou mir anzéie vu Leit, déi mir transportéieren. 
Ganz dacks och vu Leit aus dem Ausland, wou mer déi richteg 
Adress dann net méi hunn a wou mer mussen nosiche goe fir 
se ze fannen. Ënner där Rubrik fannt dir och e ganze Koup Leit, 
déi dechargéiert ginn. Dat ass eng Situatioun, déi sech vum 1. 
Juli u misst änneren, well de CGDIS elo en „établissement 
public“ ass, dee sech selwer dorëm këmmert. Dofir kann ech 
mer virstellen, datt mer do an Zukunft manner geplot sinn, well 
wat ech ëmmer héiere vun eisen Servicer ass, datt dat ee vun 
eise grousse Problemer ass, vu datt mir am ganze Kordall 
encaisséiere gi well eben de Site an de Sëtz hei zu Péiteng sinn. 
Dat kënnt an Zukunft nach eng Verbesserung ginn, obschonn 
et bei 98% net méi ganz vill ze verbessere gëtt. 

Accord à l’unanimité. 

4.4. 
Administration générale. 
Autorisation globale d’ester en justice en matière de 
recouvrement des factures non payées – décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Accord à l’unanimité. 

4.5. 
Administration générale. 
Plan pluriannuel d’investissement pour la période de 2018 
à 2023 – décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Da kéime mir zu engem ganz wichtegen Dossier, well en 
d’Richtlinne gëtt vun deem, wat mir an dëser Mandatsperiod 
wëlle realiséieren. Dat ass de „Plan pluriannuel 
d’investissements et de financement pour la période de 2018-
2023“. Esou wéi de Schäfferot dat a senger Erklärung vum 20. 
November 2017 festgehalen hat, stellt hien dann och haut 
deen neie Plang fir déi lafend Mandatsperiod 2018-2023 zur 
Diskussioun an zum Vote. 

Dëse Plang ass dee véierten, dee mir am Péitenger 
Gemengerot opgestallt hunn zënter ech d’Responsabilitéit fir 
déi Péitenger Gemengefinanzen iwwerholl hunn, an dat 
mannst, wat ee ka soen, et ass en extrem ambitiéise Plang. 
Den Investitiounsvolume fir déi lafend Period klëmmt ëm iwwer 
60% am Verglach zum viregte „Plan pluriannuel“, dee mir viru 
6 Joer, den 18. Juni 2012, am Péitenger Gemengerot 
festgehalen haten, dat heescht vun 110 Milliounen Euro op 
178 Milliounen Euro. Am Verglach mat den 
ausseruerdentlechen Ausgaben aus der Period 2012-2017, 
déi sech schlussendlech op genee 112.090.266,26 Euro 
belafen, ass et och eng substantiell Hausse vu ronn 65,9 
Milliounen Euro oder 58,8%. 

De Finanzement vun dësem Investitiounsprogramm ass 
allerdéngs nëmme méiglech wa mir déi virsiichteg 
Finanzpolitik aus de leschte Jore konsequent viruféieren. Dat 
heescht, d’Evolutioun vun de lafende Käschten am ordinäre 
Budget weiderhin ënner strenger Kontroll halen, déi moderat 
Personalpolitik weiderféieren an de Käschtepunkt vun den 
ausseruerdentleche Projeten an engem raisonnabelen a 
vertrietbare Kader halen. 
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Genee dëst ass de Kader vun dësem „Plan pluriannuel 
d’investissements 2018-2023“, deen ech iech elo am Numm 
vum Schäfferot virstelle wäert.  

An de Joren 2018-2023 sinn ausseruerdentlech Ausgabe vu 
ronn 178 Milliounen Euro virgesinn. Dës Investissementer 
verdeele sech esou: 

1. Schoulinfrastrukturen, Maisons Relaisen a Crèchen: 26 
Milliounen Euro oder 14,6% vun den Investissementer 

An den nächste Jore wäerte mir eis Schoulinfrastrukturen zu 
Rolleng, Péiteng a Rodange weider ausbauen an eis 
Bestriewung fir méi kannerfrëndlech Schoulhäff weiderféieren. 
Fir der steigender Nofro u Plazen an de Maisons Relaisen 
ewéi och an de Crèchen nozekommen, wäerte mir engersäits 
eis Kapassitéit an de Maisons Relaisen an eiser Gemeng ëm 
weider 350 Plazen ausbaue fir dës esou op ronn 1.000 Plazen 
ze bréngen. Anersäits wäerte mir de Bau vun enger 3. Crèche 
an d’A faassen. 

2. Kultur, Sport, Jugend, Tourismus a Fräizäit: 35,3 
Milliounen Euro oder 19,8% vun den Investissementer 

Mir wäerte weiderhin an d’Kultur, de Sport, d’Jugend, den 
Tourismus an d’Fräizäit investéieren. Hei wäert d’Kultur mat 
ronn 22 Milliounen Euro de gréissten Deel ausmaachen. 
Besonnesch déi nei Museksschoul mam Auditoire an engem 
ënnerierdesche Parking zu Péiteng ass an dësem Beräich 
d’Leitprojekt. Mä mir denken awer och un eng Renovatioun 
vum Kulturzenter vu Rodange. 

Am Sport gëtt weiderhin an d’Verbesserung vun eise 
Fussballterrainen, an de Bau vun engem Liichtathletikstadion, 
an den Ausbau vum Dëschtennissall am Fräizäitzenter zu 
Lamadelaine souwéi a punktuell Verbesserunge vun anere 
Sportinfrastrukturen investéiert. 

Am Jugendberäich denke mer ënner anerem un den Ausbau 
vun den Infrastrukturen, déi dem Jugendhaus zur Verfügung 
gestallt ginn.  

Och den Tourismus an eiser Regioun soll weiderhi gefërdert 
ginn. An deem Kontext gesi mer finanziell Mëttele fir de 
Minettpark Fond-de-Gras vir a wëllen och am Kader vum Bau 
vun engem Familljenhotel am Doihl e Wellnessberäich 
schafen, deen engersäits de Gäscht aus dem Hotel an 
anersäits eise Bierger Entspanung brénge soll. 

3. Verwaltung a sozial Wunnengen: 24,6 Milliounen Euro 
oder 13,8% vun den Investissementer 

De gréisste Projet an dësem Beräich stelle sécher déi nei 
Gemengegaragen op der Léngerstrooss duer. No jorelaangem 
Hin an Hir hunn elo rezent d’Aarbechten endlech ugefaangen a 
wäerte laut Planung am Laf vum Joer 2020 ofgeschloss sinn. 
Parallel wäert dann d’Maison sociale an der Korstrooss 
zu Péiteng, wéi geplangt, vergréissert ginn an nieft dem 
Office social aneren administrativen Servicer aus eiser 
Gemengeverwaltung déi néideg Bürosraim verschafen. Des 
Weidere wäerte mir d’Zuel vun de soziale Gemengewunnengen 
an den nächste Joren eropsetzen. 

4. D’Stroosseninfrastrukturen, d’Reseauen an d’Gemenge-
plazen: 66 Milliounen Euro oder 37,1% vun den 
Investissementer 

Wéi an der leschter Mandatsperiod 2012-2017 wäert och dës 
Kéier de gréissten Deel vun den Investissementer fir eis 
Stroosseninfrastrukturen, Reseauen a Gemengeplaze 
reservéiert ginn. An deem Kontext gëtt an den nächste Joren 
un alleréischter Stell den Zentrum vu Rodange ronderëm 
d’Kierch fäerdeg gemaach. Ganz vill Sue wäerten och an 
d’Erneierung respektiv d’Sanéierung vun eise Reseaue 
fléissen. Awer och eng Rei vu Stroosse wäerten an den 

nächste Joren nei amenagéiert ginn. Nach dëst Joer wäert de 
Gemengerot d’Pläng vun der rue Bommert, der rue des Alliés 
an der rue Adolphe zu Péiteng, souwéi vum ënneschten Deel 
vun der avenue de la Gare zu Rolleng virgeluecht kréien. Och 
d’Place J.F. Kennedy virum Stadhaus wäert neigestalt ginn. E 
ganz käschtenintensive Projet, d’„Zone économique régionale 
Grand-Bis“ op der Rodanger Grenz, ass op en neits an dësem 
„plan pluriannuel“ ageschriwwen. Trotz 20 Joer, déi gepräägt 
ware vun hin an hir, vun Hoffnung an Enttäuschung, hält de 
Péitenger Schäfferot nach ëmmer un dësem Projet fest. 
Allerdéngs erwaart hien awer kuerzfristeg e konkret Zeeche 
vum Wirtschaftsministère, anerefalls wäert dëse Projet aus 
dem Programm erausgeholl ginn. 

5. Urbanisatioun a Gemengelotissementer: 8,3 Milliounen 
Euro der 4,7% vun den Investissementer 

Och an dëser Mandatsperiod wäert eng vun de Prioritéite vun 
der Péitenger Gemeng d’Schafe vu bezuelbare Wunnenge fir 
jonk Famillje sinn, an dat um Beispill vum Lotissement „An 
Atzéngen“, wou zesumme mat der „Société Nationale 
d’Habitations à Bon Marché“ nei Wunnméiglechkeete fir jonk 
Famillje geschaf ginn. E Projet, deen an zwee Joer esou wäit 
wäert ofgeschloss sinn. D’Gemeng Péiteng envisagéiert 3 
weider Lotissementer ze plangen, an zwar zu Rodange bei der 
Cité Neiwiss, zu Péiteng um fréiere Site vun der Eucosider an 
zu Rolleng an der avenue de la Gare um aktuelle Site vun eise 
Gemengebetriber. 

6. Interkommunal Syndikater: 6 Milliounen Euro oder 3,4% 
vun den Investissementer 

Opgrond vun den disponibelen Zuele vun den interkommunale 
Syndikater, déi eis fir de Moment virleien, si 6 Milliounen Euro 
fir d’Bedeelegung un den ausseruerdentlechen Ausgabe vun 
den interkommunale Syndikater virgesinn. 

7. Verschiddenes: 11,8 Milliounen Euro oder 6,6% vun den 
Investissementer 

Am Laf vun dëser Mandatsperiod sinn eng Rei vu 
verschiddenen ausseruerdentlechen Ausgabe virgesinn ewéi 
zum Beispill eng budgetär Reserve fir d’Uschafe vun Terrainen 
oder Gebaier, eng „enveloppe budgétaire“ fir d’Erneierung 
vum Fuerpark vun der Gemeng oder eng Zomm fir 
d’Erneierung vun eise Kierfechter.  

Et ass kloer, datt et elo net méiglech ass, op all déi eenzel 
Projeten am Detail anzegoen, déi an dëser Mandatsperiod 
realiséiert wäerte ginn. Et wäerten iwwer 250 
ausseruerdentlech Budgetsartikele sinn. Dofir hunn ech mech 
op déi wesentlech beschränkt. An den nächste Méint a Jore 
wäerte mir dann d’Geleeënheet kréien, op déi eenzel Projeten 
am Detail anzegoen, wann dës dann am Gemengerot zur 
Diskussioun stinn. Haut geet et eigentlech drëm, zesummen 
déi grouss Linne vun den Investissementer vun den nächste 
Jore festzeleeën. 

Mä et geet awer och drëm, sech eens ze ginn iwwer de 
Finanzementsplang vun dësem „Plan pluriannuel 
d’investissements“. Mir musse wëssen, datt esou en 
ambitiéise Plang bedeit, datt d’Gemeng Péiteng seng ganz 
rigoréis Finanzpolitik um Niveau vun den uerdentlechen 
Ausgaben aus de leschte Jore weiderféiere muss. Och wann 
de Schäfferot sech virstelle kann, op en Emprunt 
zeréckzegräife fir de Finanzement ze garantéieren – dee 
leschten Emprunt gouf virun iwwer 10 Joer gezunn – , esou 
muss dëst an engem akzeptabele Kader bleiwen. 

De Schäfferot gesäit vir, de „Plan pluriannuel 
d’investissements“ folgendermoossen ze finanzéieren:  

• Zu 50,6% iwwer déi ordinär Iwwerschëss aus de Joren 
2018-2023 
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• Zu 18,3% iwwer Staatssubsidien 

• Zu 7,9% iwwer d’Verkafe vun Immobilien 

• Zu 8,2% iwwer de Report aus der viregter Mandatsperiod 

• Zu 3,6% iwwer d’Dotatioun vum „Pacte Logement“ 

• Zu 2,1% iwwer ausseruerdentlech Taxen 

• Zu 9% iwwer d’Opnam vun Emprunten  

• Zu 0,3% iwwer verschidden aner Recetten. 

Sollt deemno dësen ambitiéise „Plan pluriannuel 
d’investissements“ komplett ausgefouert ginn, da bedeit dëst, 
datt d’Gemengeschold vun 10,7 Milliounen Euro um Enn vun 
2017 op ronn 17 Milliounen Euro um Enn 2023 eropgoe wäert. 
Mat da ronn 850 Euro pro Awunner wäert awer dës 
Gemengeschold an engem ganz akzeptabele Beräich bleiwen. 

Arendt Patrick (CSV): 

Am Numm vun der CSV-Fraktioun wëll ech de Schäfferot an 
all d’Servicer felicitéieren, datt si esou en ambitiéise 
Programm ausgeschafft hunn, dee sécherlech den Alldag mat 
sengen enorme Facetten an Erausfuerderungen tëscht dem 
Mënsch a senger Ëmwelt Rechnung dréit a versicht, aus eiser 
Gemeng eng nach méi liewensfrëndlech Plaz ze maachen.  

178 Milliounen an der nächster Mandatsperiod ass eng enorm 
Aufgab, wou all Schäffe seng Handschrëft dréit. Am Verglach 
mat deene leschte 6 Joer komme mer op e Plus vun 62 
Milliounen Euro, wat sécher och e Plus un Aarbecht op eis 
Gemengeservicer zoukomme léisst. 

Meng perséinlech Fro an deem Kontext: gëtt deem am 
Personalkontigent Rechnung gedroen?  

Et leien nach vill Aufgaben an der Loft, déi unzegoe sinn. Et 
gëtt mer net baang wann ech gesinn – och op der Budgetssäit 
– mat wat fir enger Professionalitéit un dëse Plang erugaange 
gouf. Ech freeë mech op konkret Diskussiounen an der 
nächster Zukunft op dësem Dësch an doriwwer eraus.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Effektiv, wat déi Iwwerleeung ugeet, datt dat eng hefteg 
Progressioun ass, deem ware mer eis an engem 
Aarbechtsgrupp, dee mer iwwer e ganzen Dag haten, 
bewosst. Et ass och e puer Mol ugeschwat ginn, ob mir déi 
Aufgaben alleguer kënne stemmen. Wuel wëssend, datt mir 
ganz dacks op extern Büroen zeréckgräife fir esou Projeten 
auszeschaffen. Allerdéngs, déi Leit, déi un deenen Dossiere 
musse schaffen – eis Beamten -, si sech bewosst, wat op se 
duerkënnt. Si hunn och dee Programm mat ausgeschafft. Mä 
et gëtt net einfach fir déi 178 Milliounen Euro ze verschaffen, 
well mer musse jo och nach iergendwéi nach an dëser 
Gemeng liewen. 

Et ass en ambitiéise Programm. An ech géif soen datt, wa mer 
herno och nëmmen 160 Milliounen Euro verschafft hunn, dann 
hu mir awer net schlecht geschafft. Mä et ass vill, wat op eis 
zoukënnt an deenen nächste 5 an d’hallef Joer. Mir ginn et 
gemeinsam un an hoffen, datt mir et esou, wéi mer et hei 
opgestallt hunn, hikréien.  

Gira Carlo (CSV): 

Ech wëll mech an där heite Fro just op eng Fro beschränken. 
Et ass jo schonn ugeklongen, datt dat Ganzt net a Stee 
gemeesselt ass. Et muss ee bei deenen eenzele Projete 
kucken, wéi se verlafen a vläicht gëtt deen ee méi deier an 
deen aneren e bësse méi bëlleg. Wat een net onbedéngt ka 
plangen, dir hat jo virdru vu 5 Milliounen Euro geschwat, déi 
mir hu fir Terrainen, respektiv Gebaier ze kafen. Mir hunn och 
e gewëssene Programm fir de soziale Wunnengsbau. Ech 

mengen, do ass een einfach ofhängeg vun deem, wat 
ugebuede gëtt, wat déi Haiser eis kaschten. Mir brauchen och 
Terrainen, esou wéi et haut ass, fir verschidde Projete kënnen 
ze realiséieren. Do musse mer jo och kompenséieren, an do 
si mer dann och gefuerdert a just ofhängeg vun deem, wat mir 
kënne kafen a wat mir ugebuede kréien. Et muss een am Laf 
vun der Zäit kucken, ob déi 5 Milliounen Euro duerginn a wéi 
een déi ka finanzéieren. Ech mengen, et ass scho richteg, datt 
mer einfach op där Schinn bleiwe wou mer waren, well et wier 
jo komesch gewiescht, wa mer esou vill Joer geschafft hätte 
fir Milliounen ofzebauen an elo géife mer einfach soen, mer 
géifen esou vill dohinner setze mat Prêten an da probéiere mer 
nees, wéi mer déi ofgebaut kréien. Et ass scho richteg wa mer 
soen, mir schaffen an där Linn virun an dann, mengen ech 
och, datt mer de Programm, och wann en ambitiéis ass, kënne 
realiséieren. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Och déi lescht Period hate mir 5 Milliounen am Plang stoe fir 
Terrainen a Gebaier ze kafen, an um Enn ware mer bei 10 
Milliounen Euro ukomm. Do hänke mir natierlech ganz kloer 
vun deem of, wat eis ugebuede gëtt. An da muss de 
Gemengerot, jee no Objet wat zur Dispositioun steet a wat ee 
ka kafen, entscheeden, ob een et wëll kafen oder net. 5 
Milliounen Euro ass net ganz vill. Mir musse scho méi selektiv 
ginn a mer kënnen net alles kafe wat kënnt. Mä ech mengen, 
de Gemengerot huet jo da Kenntnis dovunner wa mer hei eng 
Entscheedung treffen an eis festleeën, ob mir et maachen 
oder net. Deemno wéi et ass – deen een oder anere Projet 
geet jo vläicht net esou virun ewéi mir eis dat virstellen – 
verdeelt dat sech vläicht op enger Plaz e bësse méi oder 
manner. Wéi gesot, dat hei ass eng Richtlinn a mir wäerten an 
3 Joer eng Kéier e Bilan zéien a feststellen, ob mer an déi 
richteg Richtung ginn. An da kënne mer och wéi déi leschte 
Kéier, do hate mer 2014 eng Nobesserung gemaach a mer 
waren an der glécklecher Lag, méi Suen ze hunn ewéi mer 
gerechent haten. Dofir konnte mer deemools de Plang vun 110 
op 129 Milliounen Euro eropsetze fir um Enn just 112 
Milliounen Euro ze brauchen. 

Ech mengen, och do muss een net ëmmer ze grouss gesinn. 
Dat hei ass keng Bibel. Mä dat hei soll een no an no wéi ee 
weiderfiert am Bléckwénkel halen als Richtlinn. A mir si jo 
grouss an al genuch fir eng Ännerung ze maache wa mer 
mengen, et wier noutwenneg. 

Becker Romain (déi gréng): 

Et huet eis scho gefreet, wéi mir héieren hunn, datt de 
Schäfferot weiderhin an d’Jugend wëll investéiere respektiv 
hutt dir als Buergermeeschter gesot an d’Jugendhaus. Wat 
wahrscheinlech am meeschten an d’Gewiicht schléit, dat sinn 
d’Gehälter, mä ech kann iech awer och garantéieren, datt 
d’Equipe aus dem Jugendhaus begeeschtert ass fir aus ärem 
Mond ze héieren datt, esoubal d’Gemengenateliere fäerdeg 
wieren, do ënnen d’Jugendhaus kéint op deem Site, wou et 
elo ass, vergréissert ginn. Mä et geet hinnen elo net séier 
genuch. Et soll dann elo esou séier wéi méiglech geschéien. 
Ech wollt iech dann och nach un d’Häerz leeën, datt dir vläicht 
och zu Rodange ronderëm lauschtert a kuckt, ob näischt ze 
maachen ass fir d’Jugendhaus e bësse méi an den Zentrum 
ze kréien. 

Dir hutt och gesot ënner dem Punkt vum Sport, datt 
Verbesserunge vun eise Fussballterraine géifen ustoen. Ech 
wëll awer do nach eng Kéier rappelléieren, datt et net nëmme 
Fussball ass, mä mir sollten och Verbesserungen an eisen 
Hale maachen oder Reparaturen, déi scho méi eng laang Zäit 
opstinn, esou datt mir déi esou séier wéi méiglech kéinten 
duerchzéien. Ech denken do just un d’Basketskierwercher am 
Sportzenter Bim Diederich. 
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Dann hat dir och beim Punkt Fräizäit d’Jufa-Hotel ugeschwat. 
A wann d’Jufa bis do wier, da géif och de Wellness ausgebaut 
ginn. Do wier meng Fro: wat soll fir d’éischt kommen, de 
Wellness oder den Hotel? Eng aner Fro ass déi, wéi wäit mir 
da mat deem Jufa-Hotel sinn. Vun un datt ech am Gemengerot 
sinn – dat sinn elo geschwë 25 Joer – gëtt vun deem Jufa-
Hotel geschwat. Da gëtt gesot, e kënnt, dat gëtt gesot, e kënnt 
net. Da fanne si een, da fannen si keen. Kéint dir eis do e 
bësse méi kloer soen, wéini datt dat kéint sinn? 

Eng aner Fro war d’Museksschoul, déi ugeduecht ass. Kënnt 
dir eis emol eng Kéier hei am Gemengerot soen, wou déi 
Museksschoul geplangt ass? Well hei an der Géigend 
ronderëm – rue Gillardin, fréieren LTMA-Site – sinn d’Leit sech 
net méi eens. Do ass, wéi et schéngt, e Geometer gesi ginn, 
deen do ausgemooss huet. D’Leit sinn am Gaang, sech 
Gedanken ze maachen. Mir natierlech och, net just d’Leit 
dobaussen, well mir nach ni ëffentlech héieren hunn, wou déi 
Museksschoul soll hikommen. 

Dann hätt ech nach eppes. An därselwechter Strooss sinn och 
Leit, déi sech Suerge maachen, datt do soll en Haus ofgerappt 
ginn. Kënnt dir eis dat bestätegen? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech géif vläicht just op ee Punkt agoen. Dir hutt gesot, et misst 
och an Halen investéiert ginn an hutt do Saachen ugeschwat, 
déi klenger Natur sinn. Dat sinn normal Reparaturaarbechten, 
déi net am Investitiounsprogramm sinn, awer och musse 
gemaach ginn. Ech erënneren dorun, datt déi Hal zu Rodange 
2007 opgaangen ass an elo 10 Joer huet. D’Sportshal zu 
Péiteng gouf komplett renovéiert an am Joer 2013 ageweit 
ginn ass, well ech weess, datt den aktuellen Inneminister scho 
Minister war. Dat ass also net allze vill laang hir. Déi eng Hal 
gouf fir 6,5 Milliounen Euro erneiert. Déi aner gouf mat der 
Schwämm fir 11 Milliounen Euro renovéiert. Datt vläicht déi 
eng oder aner Verbesserungsaarbechte musse gemaach ginn 
– wann z.B. e Kierfche futti ass -, dat schéngt mir normal ze 
sinn. Datt mir awer an déi zwou Sportshalen, déi mer an deene 
leschten 10 Joer komplett nei installéiert hunn, nach weider 
musse grouss investéieren, da musse mir awer emol kucke 
wat de Problem ass. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Wat d’Jufa-Hotel ugeet, do hu mir eng ganz kloer Positioun. 
Dir hutt et gesot, et gëtt scho bal e Joerzéngt driwwer 
geschwat an et gëtt ëmmer nees datselwecht gezielt. Mir hunn 
entscheet, datt dee Modell, deen elo schonn esou vill Joer 
ënnerwee ass, muss zu eppes féieren. Dee muss an deenen 
nächste Méint ukommen. A wann en net ukënnt, da maache 
mir en anere Modell. Mir hunn entscheet, datt mir wëllen esou 
eng Struktur dohinner setzen. Esou e Genre Hotel. A wann net 
mat deenen hei, da mat engem aneren. Mä et ass ganz kloer, 
datt hei eppes dëst Joer geschitt. Entweder deen ee Projet 
geet net op – mir wënschen eis dat awer, datt en op geet – a 
mir wëssen, datt Gespréicher stattfonnt hunn an och an den 
nächsten Deeg wäerte stattfannen an déi sech och gutt 
unhéieren. Loosse mir et emol esou soen. Et schéngt awer 
esou ze sinn, datt et awer eng Erfolleggeschicht gëtt a mir dee 
Projet, deen elo 10 Joer ënnerwee ass, kënnen ofschléissen. 
Mä wann et net geet - mir mussen an zwee oder dräi Méint 
fixéiert sinn -, da maache mir en anere Projet. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Wat d’Fro ugeet, ob dee Wellnessberäich virdrun oder duerno 
kënnt, do géif ech soe mateneen. De Wellnessberäich mécht 
kee Sënn wann d’Hotel net do steet, an e muss och fäerdeg si 
wann d’Hotel do steet, well et ass eng Kombinatioun. Esoubal 
mir eis eens sinn, wien do mat bauen ufänkt, an esoubal dee 

Projet geräift ass, wäert d’Gemeng an de Gemengerot mat 
engem Projet konfrontéiert gi wat dee Wellness-Hotel ugeet. 

Becker Romain (déi gréng): 

Well eis Angscht war et, datt dee géif un de PiKo annexéiert 
ginn an datt do de Wellness iergendwann eng Kéier zum PiKo 
géif gehéieren. Dofir och meng Fro. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Mir halen iech um Lafenden esoubal et elo méi konkret gëtt. 
Et ass e Ganzt, e Package. Et ass en Hotel. D’Konditioune si 
bekannt, d’Gemeng weess, wéi si sech engagéiert, an do 
wäert och näischt sech änneren. D.h. de Wellness entsteet 
och nëmme wann den Hotel entsteet. Wann deen net entsteet, 
dann entsteet och kee Wellness, fir dat och emol kloer an 
däitlech dobaussen ze soen. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Jo, dir hutt scho Recht Här Becker. Do ass ausgemooss ginn, 
an zwar op där Plaz wou elo de Parking hannert der Shell-
Statioun ass. Mir hunn dat an d’A gefaasst fir do eng 
Museksschoul ze bauen. Mat engem ënnerierdesche Parking 
drënner, deen och der Allgemengheet kann zur Verfügung 
stoen, well mir kënne jo net higoen an e Parking ewechhuelen 
an en aneren dohinner setzen. Mir sinn am Gaang ze kucken, 
wéi et sech mat der Gréisst do ubitt. Selbstverständlech 
wäerten d’Urainer mat an d’Boot geholl ginn a mat a Kenntnis 
gesat gi wann et esou wäit ass. Mir sinn am Gaang, de Projet 
mat engem Architektebüro auszeschaffe fir ze kucken, wat 
d’Modalitéite sinn a wat gebraucht gëtt. Et sollen och nach eng 
Kéier Gespréicher mat de Chargés de Course gefouert ginn, 
well den Direkter vun der Museksschoul huet schonn en 
Iwwerschlag gemaach wat gebraucht géif ginn. Well mer jo 
och ëmmer dovunner geschwat hunn, datt mer gären eng 
Museksschoul hätten, déi méi Schüler kann ophuelen ewéi 
dat, wat mir de Moment hunn. Mä mir wëllen och en 
Auditiounsraum kréien, well deen hei an der Gemeng feelt. An 
do si mer am Moment am Gaang ze kucken, wat mir alles op 
deenen Terrainen do kéinte kréien. Wann de Projet nach méi 
wäit avancéiert ass, komme mer selbstverständlech 
domadder an de Gemengerot. Mä mir wollten elo mol kucken, 
wat mir do kënnen hibauen, wat fir Méiglechkeete mer hunn, 
wéi et do um Terrain ausgesäit. An natierlech och mat den 
Noperen. Brauche mer nach vläicht dat eent oder anert oder 
geet et duer mat deem Terrain, dee mer do hunn? Ech 
mengen, wa mer alleguerten déi Froe beäntwert hunn, da 
wäert ech selbstverständlech och heihinner kommen an iech 
de Projet, deen dann net grad definitiv mä awer méi konkret 
ass, virstellen. 

Becker Romain (déi gréng): 

Déi aner Fro, op déi dir mer nach net geäntwert hutt, war, ob 
do en Haus ewechgerappt gëtt. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

En Haus wéinst der Museksschoul? Neen! Do ass jo keen 
Haus, wat mir missten ewechrappe fir d’Museksschoul. Dat 
eenzegt, wou mer ëmmer dru geduecht hunn, dat ass, datt mir 
nach d’Gillardinshaus hunn, wat am Patrimoine vun der 
Gemeng ass. De Moment sinn déi Péitenger Senioren dran. 
Mir denke jo och scho méi laang driwwer no fir de Péitenger 
Senioren iergendwou en anert Heem ze schafen an dann ze 
kucken, wat mir mat deem Haus maachen. Dat steet de 
Moment nach an de Stäre fir ze kucken, wat mir do géife 
maachen. Mä datt mir do soss an der Géigend en Haus 
ofrappen, dat steet elo net zur Debatt. Ausser mir géife vläicht 
dat doten Haus brauche wa mir eng Ausfaart oder esou 
brauche fir de Souterrain. Mä dat ass de Moment nach alles 



 
Péiteng Aktuell - n° 132  
Séance publique du 4 juin 2018  

 
www.petange.lu - page 8 - 

an den Hänn vun den Architekten an Ingenieuren, déi am 
Gaang sinn ze kucken, wéi deen Terrain do ze viabiliséieren 
ass, dee mir an d’A gefaasst hunn. 

Becker Romain (déi gréng): 

Et wier nämlech immens schued wann dat Gillardinshaus géif 
ofgerappt ginn. Dat ass en aalt Haus, ganz schéi bannena mat 
Plättercher. Mä et wier extrem schued, wann dat ewechgerappt 
géif ginn.  

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Ech weess net, ob dir déi lescht Zäit schonn am Gillardinshaus 
waart. Et ass awer an deem Sënn elo net méi grad fir déi 
haiteg Zwecker esou ze verwäerten ewéi dat soll sinn. Och net 
méi grad fir eis Senioren, déi awer nach ëmmer hir Porte 
ouverte do hunn a se och nach weider do sollen hunn. Mä 
d’Zäiten änneren sech, a mir musse kucken, datt mir och e 
bësse mat der Zäit mat viruginn. 

Becker Romain (déi gréng): 

Selbstverständlech, mä well et jo awer am Patrimoine vun der 
Gemeng ass, hätte mir awer scho kéinten eppes maache fir 
datt et net an e Koup fält. Ech mengen, mir si Proprietär. 

Eng aner Fro, an eng lescht mat deem ënnerierdesche Parking 
an der Museksschoul. Gëtt dat, wa se dann do op de Site kënnt, 
kee Problem mam Waasser? Well dat ass jo wahrscheinlech 
net nëmmen ee Stack ënnendrënner, dat wäerten der bis zu dräi 
oder véier si fir e bëssen eng Léisung ze sinn. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Ech mengen, et ass jo bekannt, datt dee Site do ënnen net 
dee Beschten ass. Mä mir hu jo awer och Maisons Relaisen a 
Sportshalen do stoen, wou och Kelleren dra sinn. Eis 
Ingenieuren hu jo awer haut esou vill Mëttele fir eis do ze 
beroden, wat mir do am Beschte kënne maachen, wat do 
muss an de Buedem kommen. Et ass nun emol wichteg, datt 
mir fir den Zentrum vu Péiteng Parkinge kënne schafen, och 
ënnerierdesch Parkinge fir eis Bierger a fir déi Leit, déi nach 
wëllen a Péiteng kommen duerch d’Museksschoul, duerch 
d’Geschäfter, déi mer och e wéineg méi opliewe wëlle loosse 
fir eiser Gemeng e gewëssene Flair ze ginn. Dofir musse mir 
awer och nach dorunner denken. An haut ginn et scho ganz 
vill Moyene fir kënnen an en Terrain ze bauen, deen net grad 
optimal ass fir e Souterrain. 

Becker Romain (déi gréng): 

Also et ass net, datt mir géint dee Parking ënner deem 
Auditorium sinn. Wann een déi Säll, déi Auditorien, déi 
Concertssäll kuckt, do mussen natierlech Parkingsméiglech-
keeten do sinn. Mir si jo net onbedéngt vun der Heck gepléckt. 
Da liicht eis jo an. Bon, d’Ingenieuren a wien och ëmmer solle 
kucken, wéi se do auskommen. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Jo, ech mengen, mir iwwerloossen dat den Ingenieuren, déi 
sollen eis do beroden, hir Berechnunge maachen an da kucke 
mir weider. Wéi gesot, wann de Plang scho méi wäit 
avancéiert ass, wäert ech e selbstverständlech heihinner 
bréngen an da kënne mer driwwer schwätzen. 

Becker Romain (déi gréng): 

Ma da soen ech iech e ganz grousse Merci. Dat ass déi 
alleréischte Kéier, datt offiziell gesot gëtt, wou déi Museksschoul 
hikënnt. Ech sinn dat offiziell nach net gewuer ginn.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dat gesinn ech zwar net esou. Also am Kader vum PAG war 
dat agezeechent. 

Becker Romain (déi gréng): 

Jo, mä dat do ass déi alleréischt offiziell Ausso. 

Brecht Guy (LSAP): 

Et ass schonn e puer Mol gesot ginn. Et ass en ambitiéise 
„plan pluriannuel“, dee mir eis virgeholl hunn. Mir als LSAP-
Fraktioun si frou a glécklech driwwer, dorunner kënne 
matzeschaffe fir do eise Pefferkär bäizeleeë bei dee ganze 
Projet. Wéi mer dat och maachen. Mir hunn eise 
Walprogramm, huele Punkt fir Punkt duerch, an deen 
iwwerschneit sech jo mat dem CSV-Walprogramm.  

Wat eis immens um Häerz läit ass jo de soziale Wunnengsbau, 
a mir si frou, datt mir deen och hei berécksiichtegt hunn. Ech 
perséinlech si frou driwwer, datt esou en héije Prozentsaz an de 
Sport, an d’Kultur an an d’Jugend gestach gëtt. 

Natierlech, realiséieren, do hoffen ech, datt keen 
„inconvénient“ op eis duerkënnt. Mir wëssen, wat am Land déi 
schwéier Wiederen ugeriicht hunn. Bis elo si mir nach 
verschount bliwwen. Loosse mer Holz upaken, datt dat och 
esou bleift. Op jiddwer Fall sinn ech zouversiichtlech an ech 
freeë mech drop, wa mer hei an de Gemengerot kommen an 
all déi Projete Punkt fir Punkt a Joer fir Joer duerchhuelen. Ech 
soen op jiddwer Fall Merci vu menger Fraktioun aus, datt mir 
eis dodrunner konnte bedeelegen. 

Breyer Roland (CSV): 

De „plan pluriannuel“ ass am Fong geholl e Complément zu 
enger Schäfferotserklärung, déi d’lescht Joer gemaach gouf 
zu engem Koalitiounsvertrag, zu engem Budget, dee scho 
virläit an zu deenen, déi nach kommen. Et ass am Fong geholl 
eng Visioun op déi nächst Joren, déi engem ganze Koup 
Beaflossunge kann ënnerworf ginn. Et si strukturell Saachen, 
déi matspillen, et si politesch Entscheedungen, déi matspille 
kënnen, mer kréien eng nei Regierung, an deemno wéi déi 
entscheet fir d’Gemengefinanzen z’organiséieren, geet et eis 
besser oder méi schlecht. Et si wirtschaftlech Faktoren, déi 
matspillen, et si finanzieller an opportunistescher. Wann een 
um Enn vun enger Period esou 80-85% vun deem „plan 
pluriannuel“ realiséiert huet, da kann ee scho ganz zefridde 
sinn. A wann ee vun deem Chiffer déi 80-85% realiséiert hätt, 
da kéint ee ganz ganz zefridde sinn, well et gëtt normalerweis 
ugeholl, datt een esou 20-25 Milliounen Euro ka verdauen a 
verschaffe mat deene Leit, déi een huet. Do ass all Mënsch 
gefuerdert, net eleng de Politiker, mä d’Mataarbechter 
alleguer. An ech hoffen, datt mir déi néideg Engagementer, 
deen néidege Wëllen och fannen.  

Mech freet et besonnesch, datt bei de Stroosseninfrastrukturen 
e grousse Chiffer reservéiert ass. Mir brauchen an den Netzer 
e ganze Koup Modernisatiounen an dat am Sënn vun engem 
Trennsystem vun der Glasfaser, wou déi nach soll hikommen. 
An och eis Stroosse sinn net iwwerall am beschten Zoustand. 
Mir wëssen, datt besonnesch eise Kanal muss dauernd 
suivéiert an all Joer doranner muss investéiert ginn. Et freet 
mech och, datt nieft dem Zentrum vu Rodange och hei am 
Zentrum vu Péiteng d’Plaz virun der Gemeng méi e 
funktionellen Touch kritt. Wéi en ausgesäit, dat wäerte mer jo 
nach kënnen diskutéieren. Et schéngt awer déi richteg 
Entscheedung an déi richteg Direktioun ze sinn.  

Et géif mech och interesséieren ze wëssen, ob mer, wa mer 
d’Méiglechkeet hunn, méi Parkinge kënne schafen. Et geet net 
eleng duer mam Parking vun der Museksschoul. Dat ass scho 
wichteg, dat ass gutt fir déi Leit, déi heihinner schaffe kommen. 
Mä wa mer nach méi Kuerzzäitparkingen am Zentrum vu 
Péiteng kënne schafen – et si jo nach Gebaier, déi hei nach 
entstinn – a vläicht kënne mir eis op där enger oder aner Plaz 
akafen, da wier dat scho vun Notzen.  
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Beim Grand-Bis maache mir déi selwecht Iwwerleeung ewéi 
de Schäfferot hei. Mir hunn nach dëse Freideg eng Reunioun, 
wou mer nach eng Kéier kucke fir de Point ze maachen, wou 
mer dru sinn a wéi d’Partner matspillen. Haaptsächlech de 
Ministère, awer och d’Nopeschgemeng am Frankräich. Do 
muss eng Entscheedung getraff ginn. Am anere Fall dierf de 
Staat säin Terrain behalen a kann domadder maachen, wat e 
wëll. Mir hu laang genuch drop gewaart. 25 Joer sinn dat hir. 
Et wiere genuch Interessenten do, leider geet et net an deem 
Mooss virun. D’Kompensatiounsmoossname sinn net esou 
virbereet ginn ewéi et war, de Staat mécht net viru mat dem 
Opmoosse vum Terrain. A kuerze Wierder, et ass kee richtege 
gudde Wëllen, keen Driff do, obwuel esou eng grouss 
Demande do läit. Et versteet een dat einfach net. Et si 
wirtschaftlech Faktoren, déi do matspillen. 

25 Joer sinn et garantéiert nach net hir, 15 Joer sinn et och net 
vun der Jufa. Mir schwätze scho laang vun der Jufa, datt mer 
dohinner an d’Vakanze ginn. Et sinn 10 Joer zënter mir vun 
deem Projet schwätzen. Ech gleewen drun, datt mir eng 
Struktur dohinner kréien, ob se Jufa heescht oder net. Ech géif 
mer wënschen, et wier eng Jufa-Struktur, well se optimal an 
dee Kader géif passen, dee mir brauchen. Am touristesche 
Gebitt nieft der Schwämm, dem Tëtelbierg an dem Train 1900 
wier esou eng Struktur ewéi d’Jufa absolut richteg. Et sinn 
nach, den Här Halsdorf huet et ugedeit, imminent Gespréicher 
virgesinn an ech hunn d’Gefill ewéi wann et net schlecht géif 
ausgesinn. Et ass natierlech wéi bei allem. Et huet laang 
gedauert bis de Wee kloer war. Am Ufank huet ee gemengt, 
d’Jufa selwer géif investéieren. Duerno hu si awer gemengt, si 
wéilten dat net méi maachen, wat och ze verstoen ass, datt si 
net wëllen de Financier an de Investisseur sinn, mä nëmmen 
de Bedreiwer. Si hunn dat op aner Plaze mat Erfolleg 
gemaach, an si hunn och iwwerall Leit fonnt, déi dee Wee mat 
gaange sinn. Hoffentlech fannen si och een, deen et hei 
mécht.  

Bei der Kultur, dem Sport, der Jugend an dem Tourismus sinn 
ech och der Meenung, datt déi 35,3 Milliounen Euro gutt 
investéiert sinn. Haaptsächlech och am Tourismus an an der 
Kultur. D’Kultur, wou jo e groussen Deel an d’Museksschoul 
geet, mä wou och Raimlechkeete fir baussent der 
Museksschoul entstinn, den Auditorium. Et freet mech och fir 
ze héieren, datt de Rodanger Kulturzenter enger 
„refonctionalisation“ ënnerzu gëtt, well deen de Moment 
absolut net funktionell ass, wat mer alleguerte festgestallt 
hunn. Et hätt mech och gefreet, wann eng kleng Erweiderung, 
eng kleng Modifikatioun am Fräizäitzenter zu Lamadelaine 
geschitt wier, wou een och mat engem klengen Investissement 
eppes méi Funktionelles hätt kéinten entstoe loossen. Ech 
wier och frou, wa mer am Kader vum touristeschen Angebot 
och e Keltenduerf kéinten an d’Noperschaft vum Tëtelbierg 
oder de Rollenger Weiere kréien, wou een eben den 
Tëtelbierg méi ervirhiewe kéint ewéi dat de Moment ass. 

Kuerz gesot, et si gutt Usätz do. Et freet mech och, datt mir vill 
an d’Sozialwunnengen investéieren an 3 Lotissementer 
plangen, déi hei an der Gemeng wierklech noutwenneg sinn, 
an datt mir och an eise „parc immobilier“ investéieren. Do hat 
ech d’Suggestioun gemaach, en neie Podium, e méi 
funktionelle Podium ze kafen. Och deen huet schonn iwwer 10 
Joer. En ass e bësse monstréis an ass och net méi ugepasst 
fir déi Manifestatiounen ze garantéieren, déi mir dobaussen 
hunn. 

Ech ka mech mat deem ganze Plang, wéi en hei virläit, ganz 
begeeschtert weisen an och gäre matschaffen un deem engen 
oder anere Punkt, dee mir realiséieren. Ouni awer ze 
vergiessen, datt mir d’Kulturhaaptstad 2022 solle lues a lues 
ufänken an datt dat och e Käschtepunkt ass, dee jo net 
onwesentlech ass. Op alle Fall ass et e ganz flotte Plang, esou 

wéi en ausgesäit. Hoffentlech hu mir d’Loft an d’Energie fir dee 
bis zum Enn duerchzeféieren.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Merci fir déi positiv Annotatiounen zu dësem Plang. Detailer 
wäerte mir an deenen nächste Joren diskutéieren, a mir si frou 
fir all Suggestioun, déi am Kader vun dësem Finanzplang 
besteet. Ech wollt nach just och op de Volet Grand-Bis agoen. 
Mir haten den 16. Abrëll eng Reunioun mat allen Acteuren, déi 
um Terrain waren. Do hat d’Péitenger Gemeng sech als Aufgab 
virgeholl, fir déi Kompensatiounsmoossnamen opzezeechnen, 
déi noutwenneg si fir dee Projet do kënnen ze maachen. Dir 
wësst selwer, datt mir ganz vill Terrainen a leschter Zäit kaf hu 
fir grad kënnen déi Kompensatiounsmoossnamen, déi do op eis 
zoukommen – net nëmmen an dësem Projet, mä och an aner 
Projeten – kënnen ofzesécheren. Mir hunn net méi spéit ewéi 
haut dem Environnement eis Propositioun dohigeluecht, wou 
mir all déi noutwenneg Punkten, déi zur Kompensatioun vum 
Grand-Bis gefrot sinn, opzeechnen. Eis Propositioun vun eisem 
Büro. Elo weess ech awer net, ob den Environnement och alles 
unhëlt. Mir waarden drop. Si haten eis versprach, bannent 14 
Deeg oder 3 Wochen eng Réckmeldung ze ginn. Da misst deen 
Deel ofgeséchert sinn. A wa mir nach eng Rei Punkten hunn, 
da gëtt et jo elo duerch déi nei Gesetzgebung, déi elo um 
Instanzewee ass - mä déi leider Gottes duerch de Stierffall vum 
Här Gira net konnt zum Vote kommen – Méiglechkeeten als 
Gemeng Punkten ze kafe géint Bezuelen. Och dat hu mir an d’A 
gefaasst, sollt dat mat der Kompensatioun op eisem Territoire 
net zur Zefriddenheet vum Ëmweltministère sinn. Dat heescht, 
d’Gemeng Péiteng huet do nees eng Kéier e groussen Effort 
gemaach fir dee Volet vum Grand-Bis, deen eis, wéi gesot, um 
Häerz läit, ze deblockéieren. Mir waarden elo, datt de Ministère 
– an dat waren Aufgaben, déi mir an der Reunioun vum 16. 
Abrëll verdeelt hunn – eis ganz kloer seet, wéi et mat deem 
Uschloss mat där Bréck u Frankräich steet. Déi Bréck gouf 
gebaut am Hibléck op dës „zone économique“, an dat ass eng 
supranational Aufgab, an déi muss tëscht Frankräich a 
Lëtzebuerg gereegelt ginn. An da muss déi Konventioun tëscht 
dem Sikor an dem Wirtschaftsministère zustane kommen, déi 
noutwenneg ass, fir datt déi Péitenger Gemeng op d’mannst 
emol en Deel vun deene 500.000 oder 600.000 Euro, déi 
d’Péitenger Gemeng schonn als eenzegen Acteur op deem 
Projet virfinanzéiert huet, erëmkritt. Ech mengen, dat sinn déi 
nächst Schrëtt. Mir hoffen, datt mir elo vun deene Partner – 
haaptsächlech vum Wirtschaftsministère – Récksprooch kréien. 
Am anere Fall ass et eis onméiglech, an deem Projet hei 
virunzefueren, well mir hu wierklech all eis Aufgabe gemaach. 
Mä ech géif mengen, mir wieren déi eenzeg, déi an dësem 
Dossier all d’Aufgabe gemaach hunn. Mir hunn och elo nach 
eng Kéier en Effort gemaach am Kader vun de 
Kompensatiounsmoossnamen. Mir hunn dat elo alles ficeléiert, 
eis Büroen hunn dat op eis Käschte gemaach a mir hunn hinnen 
dat nach eng Kéier zougeschéckt op den Ëmweltministère. Elo 
si mer un engem Punkt ukomm, wou mir als Gemeng net méi 
vill kënne maachen. Da ginn et nach just zwou Méiglechkeeten: 
entweder mir kréien dat elo um Niveau vum Ministère 
deblockéiert – an et ass haaptsächlech de Wirtschaftsministère, 
deen do zoustänneg ass well et hir Terraine sinn – oder mir 
kréien et net deblockéiert. An da musse mir leider Gottes 
feststellen als Gemeng Péiteng, datt mer vill Energie dran 
investéiert hu fir hannenno kee Resultat ze hunn. Wat 
sécherlech net dat ass, wat mir eis wënschen. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Zwee, dräi kuerz Wierder. Éischtens ass et esou, datt mir eis 
dem Parkproblem bewosst sinn an deen och prioritär wëlle 
behandelen. Ob dat am Zentrum vu Péiteng ass, op der Gare 
oder op et esouguer zu Rodange oder zu Rolleng ass, et ass 
eng Prioritéit vum Schäfferot.  
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Zweetens, wat d’Keltenduerf ugeet, esou ass dat och e Projet, 
deen eis um Häerz läit. Awer et muss een d’Konditiounen 
zesummeféieren. Mir hu Kontakter gehat mat engem 
Spezialist hei aus dem Saarland, a mir sinn amgaang mat him 
ze kucke wéi grouss deen Areal muss sinn. Da musse mir en 
Areal fannen, an da kann dee Projet och eppes ginn. Mä mir 
mussen d’Konditiounen hunn, well soss geet et net duer.  

Drëttens, bei der Kulturhaaptstad Esch 2022 gëtt et näischt 
Neies. Do verdeedege mer weiderhin d’Positioun vum viregte 
Schäfferot. 

Accord à l’unanimité. 

4.6. 
Administration générale. 
Démission de Mme Antonia Do Rosario comme membre 
effectif de la commission consultative de l’intégration – 
décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Stoffel Marco (LSAP): 

Als President vun der Integratiounskommissioun bedaueren 
ech natierlech, datt d’Madamm Do Rosario ophält. Déi Plaz gëtt 
jo elo ausgeschriwwen a mir wiere frou, wa Leit sech géife melle 
fir an der Integratiounskommissioun matzeschaffen, wuel-
wëssend, datt do jo och sämtlech Ersatzmembere bis elo nach 
net besat sinn. Dofir wier et flott, wa sech vill Leit géife mellen, 
an datt mer do och erëm eng Reserve géife kréien, déi kéint 
norëtsche wann ee géif duerch iergendee Grond ophalen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir schléissen eis där Saach un a mir hunn den Appell 
gemaach an hoffen, datt sech vill Leit mellen. 

Vote secret: Les 16 bulletins trouvés dans l'urne portent 
tous la mention 'Oui'. 

5. 
Enseignement. 
Approbation du bilan des Classes de Neige 2018 – 
décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Approbation par 14 voix 'Oui' et 2 abstentions (déi gréng). 

6. 
Enseignement musical. 
Introduction de nouveaux cours (guitare électrique, 
keyboard et chant pop/jazz) et création de 3 postes de 
chargés de cours supplémentaires (m/f) - décisions. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Accord à l'unanimité. Mme Birtz, ayant quitté la salle, n'a 
pas pris part au vote. 

7.1. 
Propriétés. 
Résiliation du compromis de vente de Monsieur et Madame 
Dahm-Do Rosario Santos concernant un terrain (lot n°33) 
sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker» - décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Accord à l’unanimité. 

7.2. 
Propriétés. 
Compromis concernant la vente d’un terrain (lot n°33) sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker» à Monsieur et Madame 
Ljuca-Ceman - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

7.3. 
Propriétés. 
Compromis concernant la vente d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker» à Monsieur et Madame 
Kozar-Skenderovic - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Ech hätt eng Fro zum Lotissement selwer. Sinn d’Bauplazen 
elo alleguerte verkaf oder kommen der nach no? 

Dann hätt ech nach eng aner Fro. Mir hunn do eng nei Strooss 
gemaach, wat u sech eng Annexe zu der rue de la Montagne 
ass an déi laanscht de Buer eropgeet. Wann een elo vun der 
rue du Vieux Moulin oder vum Weier eropgefuer kënnt, da 
steet e Verbuetsschëld do, datt een net bei de Buer dierf 
eroffueren. Déi Strooss gëtt awer elo permanent benotzt fir do 
erofzefueren, well et anscheinend eng Ofkierzung ass. A si 
kommen net lues do gefuer, an dat ass fir d’Leit, déi do zu 
Fouss ënnerwee sinn, geféierlech. Kann een do net eppes 
aneschters maachen, fir datt déi Strooss anescht zougemaach 
gëtt? Oder gëtt dee Wee duerno als Strooss opgemaach? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Wat d’Venten ugeet, esou hu mer 44 Terrainen an de Gros ass 
verkaaft. Ech weess, datt nach Negociatioune mat 3 bis 4 Leit 
sinn, déi awer och zu engem gudden Enn wäerte kommen, well 
mir verlaange jo och do, datt vun enger Bank eng Assurance do 
ass, datt dee Projet ka finanzéiert gi vun deene Leit, déi dat 
kafen. Dat ass fir ze vermeiden, datt mer Leit do an eng schlecht 
Situatioun bréngen. Do sinn nach e puer Demarchë bei de 
Banken am Gaang. An esoubal datt déi do sinn, wäerten déi 
restlech Dossieren hei an de Gemengerot kommen. 

Déi Strooss, déi der uschwätzt, dat ass déi ënne beim Buer, a 
genee déi 3 Terraine si fir de Moment nach net verkaf. Déi 
wäerten awer elo verkaaft ginn. An da wäerten natierlech och 
déi Leit kënnen do erafuere fir kënnen do ze bauen. Dat ass 
just vis-à-vis vum Buer. Mä ganz zou kënne mer déi Strooss 
net maachen. Ech géif awer ganz gären d’Wuert weider ginn 
un deen zoustännege Schäffe fir de Verkéier, den Här Mertzig. 
Vläicht huet hien eng Léisung oder e kuckt sech déi Saach eng 
Kéier un. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Ech hunn elo net direkt eng Léisung fir de Problem. Ech wäert 
awer déi Suerg, déi hei opgeworf ginn ass, weider un eis 
Verkéierskommissioun ginn, fir datt mer do u sech kéinten eng 
Léisung fannen, déi fir jiddereen zefriddestellend wier. Ech 
hunn elo net direkt eng Äntwert drop, mä mir sollen dat préiwe 
loosse vun der Kommissioun an da wäerte mer schonn do eng 
Léisung fannen. 
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Scheuer Romain (déi gréng): 

Ech halen et gutt, datt se vun ënnen erafuere fir ze bauen. Dat 
ass jo kee Problem. Mä mir kënne jo nach eng Kéier an der 
Verkéierskommissioun driwwer schwätzen, mä wa mer 
d’Strooss elo géifen esou zoumaachen, datt kee kéint do 
duerchfueren. Well d’Cité ass jo nach net op. Wa se vun ënnen 
erafueren, dat geet jo duer. Si komme jo da bei de Schantje 
bäi fir ze bauen. An da brauch jo kee vun uewen erof ze fueren. 
Well esou wéi et elo ass, ass et relativ geféierlech. An 
deemools, wou déi Cité sollt gebaut ginn, hat ech scho gesot 
kritt, fir vun der rue du Vieux Moulin erop, déi Strooss, wou 
mer do Luuchte gemaach hunn, do géif dee Projet duerno 
aneschters ausgesinn an do géif e Fousswee dohinner komme 
fir erop. An da kéinten d’Leit sécher do trëppelen. Do hu mer 
schéin « Piétons » op d’Strooss gemoolt. Dat ass och net ganz 
glécklech, grad esou wéi déi Knuppen. Et muss een eppes 
maachen, fir datt d’Leit e bësse sécher kënne goen, mä et 
gesäit net super aus. An dee Wee bei de Buer erof kéinte mer 
awer wierklech zoumaachen, esou datt mer nëmme vun 
ënnen Accès hätten. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Am beschten ass et ëmmer, et geet ee sech d’Situatioun op 
d’Plaz ukucken. Mir wäerten dat dann och maachen. Eng 
definitiv Léisung, bis do gebaut ass, wäerte mer elo net 
fannen, mä datt een an der Tëschenzäit eng provisoresch 
Léisung ka fannen, misst méiglech sinn. Wéi gesot, ech gi mer 
d’Situatioun selwer eng Kéier mat engem vun eise Beamten 
ukucken, an da gesinn ech dat vill méi kloer. 

Approbation à l’unanimité. M. Brecht, ayant quitté la salle, 
n'a pas pris part au vote. 

7.4. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’une place (occupée) 
sise à Rodange, lieu-dit «Rue de la Fonderie», de la part 
de Madame Viviane Augustin - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. Mme Conter et M. Brecht, ayant 
quitté la salle, n'ont pas pris part au vote. 

7.5. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Rodange, lieu-dit «A la Haute Manche» du consortium 
d’héritiers Monsieur Charles Jesberger et Madame Elise 
Jesberger - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. Mme Conter, ayant quitté la 
salle, n'a pas pris part au vote. 

7.6. 
Propriétés. 
Convention avec la commune de Käerjeng pour la mise à 
la disposition temporaire de la piscine communale PIKO à 
Rodange pour les classes scolaires pour le 3e trimestre - 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. Mme Conter, ayant quitté la 
salle, n'a pas pris part au vote. 

8.1. 
Affaires sociales. 
Adaptation des loyers des logements communaux – 
décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Accord à l’unanimité. 

8.2. 
Affaires sociales. 
Démission de M. Alain Willet comme membre du Conseil 
d’Administration de l’Office Social - décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Vote secret: Les 16 bulletins trouvés dans l'urne portent 
tous la mention 'Oui'. 

9.1. 
Ordre public. 
Prorogation de l’heure de fermeture des débits de boissons 
publics à l’occasion de la braderie de Rodange / 
Lamadelaine, le 3 juillet 2018 – décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Bouché-Berens Marie-Louise (DP): 

Op dat wat ech wëll ze schwätze kommen, passt net direkt zu 
de fräien Nuechten. Mä d’lescht Joer op der Braderie huet den 
Här Pino Di Domenico vun all de Parteien, déi e Stand haten, 
70 Euro gefrot, an hie géif déi Sue weiderleeden un den Televie. 
An d’Madamm Josette Conzemius hunn ech elo nach eng Kéier 
gefrot a si sot mer, datt déi Suen ni ukomm sinn. Ech fannen dat 
awer net an der Rei, datt ee Sue feschte geet a seet, et géif een 
se viruginn an da gëtt een se net virun. Dat ka jo awer net sinn. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dat ass elo net onbedéngt esou, datt mir dat hei kënne 
jugéieren. Ech hunn awer och vun där Informatioun héieren an 
dat, wat der do sot, schéngt ze stëmmen. Mir hunn eis als 
Schäfferot och elo als Aufgab geholl, fir emol eng Kéier dat 
ganzt Reglement, wat d’Braderien ubelaangt, op de Leescht ze 
huelen a fir ze kucken, wéi déi Dispositioune sinn, a fir eventuell 
am Gemengerot fir d’nächst Joer e Reglement – wat 
d’Braderien ubelaangt – virzeleeën an dann am Fong vläicht 
esou Saache wéi di doten an Zukunft wäert ënnerbannen. Mä 
fir de Moment si mer schlecht placéiert fir iergendwéi als 
Gemengerot an deem heite spezifesche Fall ze agéieren. Mä 
traureg ass et scho wann dat esou sollt gelaf sinn. Do ginn ech 
Iech komplett Recht. 

Brecht Guy (LSAP): 

Meng Interventioun geet e bëssen an déi selwecht Richtung. 
An ech weess och schonn, datt d’Gemeng do keng Handhab 
huet. Ech mengen, wann eng Braderie organiséiert gëtt, dann 
huet d’Gemeng just fir d’Sécherheet ze suergen, Gelänneren 
dohinner ze stellen, oder wat och ëmmer, fir eng oder méi 
Stroossen ze spären, awer méi net. 

Ech sinn awer ganz erstaunt, datt et déi Union commerciale 
zu Rodange iwwerhaapt nach gëtt. Soss si mer op eng 
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Generalversammlung geruff ginn. Et war awer – mengen ech 
– keng Generalversammlung méi zanter 5, 6 Joer, wou jo awer 
déi Union commerciale muss de Leit Rechenschaft driwwer 
ofginn, wat se geschafft hunn, wat se erakritt hunn. Well et gëtt 
jo awer och e bësse mat Steiergelder a mat Sue vun der 
Gemeng, vun der Allgemengheet finanzéiert. An dofir ass et 
scho gutt, datt mer – esou wéi de Buergermeeschter gesot 
huet – an nächster Zukunft do en Aen drop wäerte geheien. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Wéi gesot, mir hunn eis dat am Fong als Aufgab geholl, fir an 
den nächste Wochen eis déi Saach richteg unzekucken an – 
wann et muss sinn – eng Kéier an de Gemengerot ze komme 
mat eng Propositioun, wou vläicht all déi Iwwerleeungen, déi 
elo hei gefall sinn, mat a Betruecht gezu ginn a fir dat dann an 
Zukunft kënnen aneschters ze reegelen. 

Accord à l’unanimité. 

9.2.1. 
Ordre public. 
Convention avec un sapeur-pompier pour l’obtention du 
permis de conduire C - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

9.2.2. 
Ordre public. 
Convention avec un sapeur-pompier pour l’obtention du 
permis de conduire C - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

9.3. 
Ordre public. 
Autorisation pour une action de vente de porte à porte 
(vente de muffins) dans la Commune par la société 
«Péitenger Jugendhaus asbl» pendant la période du 11 au 
16 juin 2018 – décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Accord à l’unanimité. 

10.1.1. 
Transports et communications. 
Règlement temporaire d’urgence de la circulation routière 
dans la rue d’Athus (n° 161-163) à Pétange - confirmation. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

A partir du 24 avril 2018, pendant la durée des travaux estimée 
à 150 jours ouvrables et en vue de garantir la sécurité des 
usagers de la route dans la rue d’Athus à Pétange 
• la circulation des piétons sera interdite le long des maisons 

n°161-163; 
• un passage provisoire pour piétons sera aménagé à la 

hauteur de la maison n°167; 
• la circulation sera réglée au moyen de feux tricolores, 

selon besoin; 

• le stationnement sera interdit dans l'enceinte du chantier. 

Gira Carlo (CSV): 

Ech wëll op dee Foussgängersträifen ze schwätze kommen, 
deen do provisoresch agezeechent ginn ass. Dee läit relativ 
no bei der Afaart fir an d’Strooss. Wat och vläicht hei vergiess 
ginn ass, do sinn nach Enveloppen agezeechent, an deenen 
ee quasi bis bei de Foussgängersträife ka parken. An déi 
notzen der och nach vill, fir nach bis bal op de 
Foussgängersträifen ze parken. Esouguer hunn ech erlieft, 
datt der zwee dropstoungen, esou datt de Foussgänger emol 
keng Méiglechkeet hat fir driwwer ze goen. Ech mengen, do 
misst een awer vläicht nach méi kucke fir d’Sécherheet vun de 
Foussgänger ze garantéieren. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Wann do effektiv där Enveloppen agezeechent sinn, dann ass 
dat net esou virgesinn. Well am Prinzip ass et esou, datt 5 
Meter virum Foussgängersträife muss fräi bleiwen. Et ass gutt, 
datt der mer dat elo gesot hutt an da wäerte mer déi 
Amelioratioun nach maachen, wa se nach net gemaach sollt 
sinn. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Déi eng Saach huet den Här Gira elo scho gesot, an zwar vun 
de Parkplazen, déi nach do agezeechent sinn. Et ass net ganz 
glécklech, well et gesäit een net, ob e Foussgänger do steet 
oder net. 

Confirmation à l'unanimité. 

10.1.2. 
Transports et communications. 
Règlement temporaire d’urgence de la circulation routière 
dans la rue d’Athus (n° 67) à Pétange - confirmation. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

A partir du 14 mai 2018, pendant la durée des travaux estimée 
à 150 jours ouvrables et en vue de garantir la sécurité des 
usagers de la route dans la rue d’Athus à Pétange 
• la circulation des piétons sera interdite le long de la maison 

n°67; 
• la circulation sera réglée au moyen de feux tricolores, 

selon besoin; 
• le stationnement sera interdit dans l'enceinte du chantier. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Dir hutt elo gesot, datt et beim Haus Nummer 67 verbueden 
ass ze parken. Da kéint der och vläicht zu deene Leit soen, déi 
do schaffen, datt si och hir Camionnettë net sollen 
dohinnersetzen. Well et ass net ganz glécklech, well wa 
Géigeverkéier ass, da mussen d’Leit awer voll ofbremsen. 
Wann et scho verbueden ass, dann ass et verbuede fir 
jiddereen an net nëmme fir d’Leit, déi do wunnen. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Wann ech richteg am Bild sinn, dann hat eise Beamten an 
esouguer eise Buergermeeschter schonn an där Saach 
intervenéiert. Well et kann net sinn, datt mer eng ‘installation 
de chantier’ maachen an dann duerno alles voll geparkt gëtt 
duerch déi Leit, déi do schaffen. Do kann ech Iech nëmme 
Recht ginn. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Wann een elo kuckt, da stinn déi Leit, déi op Nummer 67 
schaffen, richteg. Mä et sinn déi Leit, déi op där anerer Säit an 
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där Residenz schaffen, déi just virun hirem Schantje stinn. Dat 
ass net ganz glécklech, well Betoneuse muss op deen ale Site 
op 85 an der Athuser Strooss eropfuere fir mam Bëtong 
bäizekommen. Et kéint een deene vläicht matdeelen, datt se 
net sollen do stoen. 

Gira Carlo (CSV): 

Mir hunn elo op där enger Säit Reglementer geholl wéinst de 
Schantercher, mä op där anerer Säit sinn och nach 2 
Schantercher. An do sinn och nach ëmmer Aarbechte geschitt, 
wou een all Dag, wann ee laanscht fiert, gesäit, datt Camionen 
an der Strooss stinn. Ech kann iech soen, datt de Mueren een 
do stoung, wann ech riicht aus gefuer wier, da wier ech 
eropgefuer an dann hätten se mech matgeholl. Well dat war 
een, wou se duerno e Bagger dropgelueden hunn. Déi sinn 
net ofgeséchert, do sti guer keng Schëlter. Do sinn och 
Tranchéë gemaach ginn. Et ass elo gutt, datt et déi aner Säit 
verbueden ass ze parken, well da kënnt een alt vläicht 
laanscht. Mä ech froe mech wierklech, wéi mer dat awer eng 
Kéier kënnen an de Grëff kréien. Well do sinn ëmmer erëm 
Entreprisen, déi Aarbechte maachen an net ufroen. An ech ka 
mer och net virstellen, datt déi Schëlter, déi se deelweis oder 
guer net setzen, reglementéiert sinn. Et ass bis elo nach 
näischt geschitt, mä et ass einfach d’Fro, wéi ass et, wann 
eppes do virkënnt? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Ech widderhuelen u sech dat, wat ech och schonn an deem 
leschte Gemengerot hei gesot hat. Wann der effektiv esou eng 
Situatioun gesitt, an dir sidd op der Plaz, da kontaktéiert direkt 
eise Beamten. Wa mir se net ‘en flagrant délit’ erwëschen, da 
kënne mer u sech näischt maachen.  

Wat awer och wichteg ass, an ech hat dat och schonn déi 
leschte Kéier gesot, dir hutt alleguerten e Smartphone. Huelt 
einfach eng Vue vun der Situatioun a loosst eis dat 
zoukommen, fir datt mer kënne mat Argumenter agräifen. Well 
wa mir dohinner ginn an d’Situatioun ass net méi esou, da soe 
se zu eis, datt dat guer net esou war. Dann hu mer u sech guer 
keng Handhab. An do rechnen ech op d’Mathëllef vun de Leit 
aus dem Gemengerot. Deelt eis dat mat an da probéiere mir 
ze reagéieren. 

Confirmation à l'unanimité. 

10.2. 
Transports et communications. 
Règlement temporaire d’urgence de la circulation routière 
à Lamadelaine, avenue de la Gare - confirmation. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

En raison d’un affaissement de la chaussée à plusieurs 
endroits, la circulation sera interdite aux véhicules d’un PMA 
>3,5 to, destinés au transport de choses à partir du 9 mai 2018 
dans l’avenue de la Gare à Lamadelaine sur le tronçon 
compris entre la rue Maragole et la route de Luxembourg. 

Stoffel Marco (LSAP): 

Duerch déi Strooss fuere jo ganz vill Busser. Beanträchtegt 
dat net déi ganz Geschicht, oder musse mer do – wann dat de 
Fall ass – och drun denke fir d’Busser ëmzeleeden? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Wann d’Situatioun esou schlecht gëtt, datt effektiv op eemol e 
risegt Lach an der Strooss wier, da komme mer net 
derlaanscht. Mä esou wäit si mer de Moment nach net. 

Confirmation à l'unanimité. 

11. 
Vie associative. 
Modifications de statuts «Amicale Nidderréideng a.s.b.l.» - 
information. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Il en est pris acte. 

12. 
Environnement. 
Approbation du devis au montant de 24.745,50 euros 
(TTC) pour le diagnostic intégré de la qualité de l’air dans 
la Commune de Pétange – décision. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Bei dësem Punkt ass et esou wéi och schonn déi Jore virdrun, 
datt mer zanter dem Joer 2000 u sech dee Plang ëmmer gefrot 
hu fir d’Loftqualitéit ze iwwerpréiwen. Fir 2018 wier et deen 19. 
Programm, dee mer maachen. Ech mengen, ech hat virdru 
schonn erkläert ëm wat et richteg geet. Et ass awer och 
wichteg, datt mer de Crassier zu Rodange am A behalen. Dofir 
hu mer och eng Reserve vu 5.850 Euro virgesinn, fir wann do 
eppes géing geschéien, datt mer och direkt kéinte reagéieren. 
Esou wéi mer dat d’lescht Joer mat der SLR haten. Do ware 
mer frou, datt mer déi Suen haten an datt mer direkt do konnte 
reagéieren. Well do muss ee séier reagéieren, well soss ass 
et séier ze spéit. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Mir begréissen de Biomonitor, mä mir géifen awer nach gäre 
méi wäit goen, andeems d’Leit kéinten op engem digitale Wee 
zu all Moment kënne kucken, wéi d’Loftqualitéit an der 
Gemeng ass, an deementspriechend och kéinten 
zeréckverfollegen, wéi dat sech iwwert déi eenzel Stonnen, 
Deeg a Méint verhalen huet. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Mir huelen emol d’Doleance mat. Ech kann iech awer elo net 
soen, ob dat méiglech ass. Ech mengen, de Moment ass et 
net méiglech. Wann dat méiglech wier, da wier dat eng 
Alternativ. Mä ech kann iech awer elo net eng konkret Äntwert 
ginn, ob dat geet oder net. Ech hu mer et awer notéiert a wäert 
et och mathuelen. 

Arendt Patrick (CSV): 

Ech mengen, mir sinn eis all hei ronderëm den Dësch 
bewosst, wéi wichteg dës Etüd vun der Firma Biomonitor fir eis 
Gemeng an hir Matbierger ass. Virun allem d’Aarbechten um 
Crassier zu Rodange mussen an eisem Bléckfeld bleiwen, fir 
och eng schnell Reaktioun ze erméiglechen, wéi de Schäffe 
vum Ressort dat och schonn erwäänt huet. 

Den Här Goergen huet et och grad gesot. Mir haten déi Debatt 
am Internet, am Facebook, an ech sinn elo frou, datt den Här 
Goergen et elo virgegraff huet. Mä ech wollt awer méi konkret 
op déi ganz Saach agoen, well ech déi Debatt och um 
Facebook ugetext hunn.  

An deem Kontext wëll ech op eng nei App hiweisen. «Meng 
Loft», esou heescht se, an déi vum Ministère du 
développement durable et des infrastructures vum 
Département Environnement entwéckelt ginn ass. Dës 
Applikatioun rechent een AQI (Air quality index) fir déi 
Uertschaft, wou de GPS am Smartphone uweist. 
D’Applikatioun rechent am Moment – wat Péiteng ubelaangt – 
e Wäert vun Esch aus – well do d’Statioun steet – ëm. Ech hu 
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mech informéiert, an dës Applikatioun ass och erweiderfäeg. 
Hei kann ech mer virstellen, dës Applikatioun och mat enger 
stéchfester Analys zu Péiteng unzegoen. Esou hätte mer eng 
stänneg Kontroll, wat den Deel vun eiser Loft ubelaangt, wiere 
méi transparent a kéinten eise Matbierger zu all Moment Date 
liwweren. 

Dëst war just als Info fir de Schäfferot geduecht, well kierzlech 
och e ganz interessante Lieserbréif am Luxemburger Wort 
war, wou op déi facettëräich Punkten, wat dat Thema 
ubelaangt, agaange ginn ass. Zum Beispill gëtt d’App am 
Modus vun 1 bis 10 gehalen, woubäi 1 ganz gutt ass an 10 
schlecht ass, woubäi dat contraire zu der EU-Datenzielung 
ass. 

Dës App warnt awer och ë.a. virun ze grousser kierperlecher 
Ustrengung, deemno wéi d’Ozonwäerter sinn. De Mëtteg, um 
14.00 Auer, louch den LQI (Loftqualitéitsindex) zu Péiteng 
nach bei 2, wat immens gutt ass laut der App. Ech wollt dat 
just erwäänt hunn an dat ass eventuell och eng Geleeënheet 
fir de Schäfferot, fir nach méi Transparenz an deem ganzen 
Dossier do ze weisen. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Eppes muss ee wësse bei där ganzer Saach. Iwwert dee Wee, 
wou mer elo moossen, hu mer déi dote Méiglechkeeten net. 
Da muss ee wëssen, wann een dat gäre mécht, datt dat ganz 
aner Chiffere bedeit. Wat awer scho positiv ass, dat ass, datt 
een d’Méiglechkeet schonn iwwert eng App huet fir ze kucken. 
An dann hu mer jo u sech schonn eng Méiglechkeet an da soll 
een net nach onbedéngt eppes Parallelles schafen. Mä et 
kann een awer kucken, ob een dat nach méi kompakt kritt. 

Gira Carlo (CSV): 

Dir hat et scho virdrun ugeschwat, Här Mertzig, datt trotz den 
Aktivitéite vun der SLR d´Wäerter sech verbessert hunn. Mä 
wat leeft elo nach op deem Crassier? Wéi laang dierfen déi 
iwwerhaapt nach do schaffen, a kënne mir och do reagéieren, 
wann et do wierklech emol akut ass a si maachen Aarbechten, 
déi negativen Afloss op eis Ëmwelt hätten? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Eppes muss ee wëssen, de Site vun der SLR ass op 
franséischem Territoire. Mir hunn net vun eiser Säit aus 
d’Méiglechkeet, fir dat ze stoppen. Mä dofir ass et einfach 
wichteg, datt – esoubal d’Wäerter an d’Luucht ginn – ee sech 
dann hannendru setzt a seet, datt eppes net normal ass. An 
da musse mer iwwert déi national Instanzen handelen, fir datt 
iwwerhaapt eppes ka geschéien. Mir selwer hunn awer kee 
Moyen fir do iergendeppes ze stoppen. An doduerch kann ech 
iech och net soen, well et jo op franséischen Territoire ass, wat 
vun Aktivitéiten nach genee do lafen. 

Gira Carlo (CSV): 

Wa mir jo Saache maachen, déi gréisser Influenzen op 
d’Ëmwelt hunn, da musse mir jo e Commodo-Incommodo 
maachen. Ass et bei hinnen dann net esou a gi mir do net 
informéiert? A meng konkret Fro war och, ob mir duerch déi 
Analysen, déi mir maachen, séier genuch reagéieren, wa si 
dann Aktivitéiten hunn, wou mer net onbedéngt gewuer gi wat 
do ass, oder wa si do méi schaffen. Wann eng 
Loftverschmotzung do ass, kënne mer dann direkt 
reagéieren? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Dat séier reagéieren ass ëmmer relativ. Effektiv kréie mir 
heiansdo e Bréif geschéckt, datt eppes do ass. An da suivéiere 
mer dat, mä oft ass näischt. Mä wou mer u sech Gléck hei 
hunn – esou wéi déi leschte Kéier och – dat ass, datt mer Gott 
sei Dank nach eng Biergerinitiativ hunn, déi relativ gutt 

fonctionnéiert an déi weisen eis doropper hin. A wéi mer awer 
wëssen, hu mer déi Demarche missten iwwert de Ministère 
maachen, fir datt iwwerhaapt eppes konnt geschéien. 

Selbstverständlech – wann Aarbechte virgesi sinn, a bei 
engem Commodo-Incommodo – gi mer informéiert well mer jo 
eng Grenzgemeng sinn. 

Brecht Guy (LSAP): 

Ech fannen et einfach traureg, Här Buergermeeschter, wann 
do nach ëmmer eng Firma besteet, déi zanter Joerzéngte mat 
der Gesondheet vun de Leit spillt. Ech mengen, dat wësse mer 
alleguerten. An datt do eisen Noper niewendrun net reagéiert. 
Ech huelen un, datt d’Oploen a Frankräich net esou streng si 
wéi bei eis, mä trotzdeem. An dofir ass et och gutt, datt mer 
permanent reagéieren, ëmmer reagéieren, wa mer eppes do 
bemierken an datt mer och do eng Reserve hu fir déi 
Aktiounen och ze maachen. Wéi gesot, et ass traureg, datt dat 
elo zanter Joerzéngte leeft a si ginn einfach net do gebremst. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Dir hutt u sech Recht, wann der dat sot. Et war elo net méi 
spéit wéi di leschte Woch, do huet dee Comité de pilotage vun 
der Natura 2000 sech nei Mëttele ginn, deen huet sech nei 
gegrënnt. Si haten hei zu Péiteng am WAX hir Versammlung 
an dat dote sinn Doléancen, wou mer hinnen och mat ginn 
hunn, well mer einfach der Meenung waren, datt d’Natura 
2000 net duerch e Grenzstréch ophéiert, well d’Anzuchsgebitt 
dat Ganzt ass. An dee ganze Comité de pilotage soll dat och 
mat eranhuele fir ze consideréieren, oder Leit do mat 
eranhuelen, fir datt dat eben och esou soll gemaach ginn. An 
da kann een och schonn d’office verschidde Saache 
vermeiden. Mä et weess een ni. 

Accord à l'unanimité. 

13. 
Infrastructures routières. 
Décompte concernant les travaux de renouvellement de la 
conduite d’eau dans la rue Neuve à Lamadelaine - 
approbation. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Total du devis approuvé: 50.000,00 € (ttc) 
Total du crédit approuvé: 50.000,00 € (ttc) 
Total de la dépense: 49.512,32 € (ttc) 

Approbation à l’unanimité. M. Goergen, ayant quitté la 
salle, n’a pas pris part au vote. 

14.1. 
Urbanisation. 
Demande de morcellement de Monsieur Haris Ramcilovic 
concernant un terrain sis à Pétange, inscrit au cadastre de 
la commune de Pétange, section A de Pétange, lieu-dit 
«Iewescht Däässent», numéro cadastral 531/7198 – 
décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dir wësst, datt laut der neier Disposition réglementaire oder 
och der Gesetzgebung de Gemengerot heiriwwer selwer muss 
decidéieren. Bei all Morcellement, deen am Kader vum PAG 
läit, muss de Gemengerot gefrot ginn. Bei dësem Punkt geet 
et ëm en Terrain, deen als HAB-1 a-2 Quartier existant 
aklasséiert ass, a wou dann Eefamilljenhaiser kënne gebaut 
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ginn. Den Här Ramcilovic wëll dësen Terrain an zwee deelen, 
fir kënnen zwee Eefamilljenhaiser kënnen ze bauen. De 
Gemengerot muss awer domadder averstane sinn, da muss 
et ausgehaange ginn an dann eréischt kann dee Projet 
weidergefouert ginn. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Laut Plang gesäit ee jo, datt et 2 Terraine ginn. Wann deen 
dat da geneemegt géif kréie fir dat ze bauen, dann hu mer jo 
vir nach e Stéck Terrain. Verkafe mer dat dann un deen Här? 
Soss kënnt e jo wahrscheinlech net op säin Terrain. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir kënnen deen Terrain net verkafen. Mir wäerten hien 
opfuerdere fir deen Terrain esou ze amenagéieren, oder eng 
Plaz ze schafen, datt dat an d’Voirie mat erageholl gëtt an datt 
en da vun do aus op den Terrain kënnt. Natierlech muss hien 
dat viru senger Dier amenagéieren. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Laut Plang, an esou wéi ech d’Situatioun op der Plaz kennen, 
misst hie schonn e Stéck vun eiser Wiss vun der Gemeng 
kréie fir iwwerhaapt kënne mam Auto eranzekommen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Jo, mä hie muss dat amenagéieren. Hie wäert wahrscheinlech 
keen Terrain cedéiert kréien, à moins datt de Gemengerot eng 
aner Decisioun hëlt. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Dann hätt ech nach eng Fro. Wann een de Plang elo kuckt, da 
gesäit een, datt déi Wiss, déi niewendru läit, am Moment der 
Gemeng gehéiert. An do kënnt relativ vill Waasser erof. A wa 
schonn elo do 2 Haiser solle gebaut ginn, da kéinte mer jo 
kucke fir do an der Kéier iergendeppes ze maache fir 
d’Waasser opzefänken. Well momentan, wa wierklech vill 
Reen ass – esou wéi mer et elo an der Lescht haten – da steet 
an der Kéier, fir an Oberst Daessent eran, scho vill Waasser, 
wat vun uewen, vum Chauvin erof, duerch déi ganz Wiss 
kënnt. Mir sollten drun denken, fir wann deen eng 
Geneemegung géif kréie fir ze bauen, datt e ‘bac de 
rétentioun’ géif gebaut ginn, fir datt d’Waasser kéint 
opgefaange ginn. Oder wa mer elo schonn iergendeppes 
kéinte maachen, well se mat den Aarbechten an der 
Nidderkuerer Strooss op der Héicht vun Oberst Dasssent am 
Gaange sinn. Do kéint een elo schonn eng Tranché zéien an 
datt mer elo schonn do dat Waasser an där Kéier kéinten 
opfänken. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Wann dat dote realiséiert gëtt, da wäerte mer déi doten Oploe 
ginn. Mir wäerten dat an der Bautekommissioun kucken. Fir 
mech schéngt et kloer ze sinn, datt am Kader vun deem heite 
Projet déi Plaz do – an och deen Deel, deen dir ugeschwat 
hutt, wat ‘Jardins’ klasséiert ass – gekuckt muss ginn, datt dat 
konform ass. An dat wäerte mer och als Oplo an 
d’Bautenautorisatioun mat drasetzen. 

Gira Carlo (CSV): 

Ech hunn eigentlech éischter eng méi allgemeng Fro, ausser 
ech hätt et elo iwwersinn. Hei gi mer elo an eng Richtung, wou 
mer wëssen, datt d’Terrainen deier ginn, an et muss ee 
kucken, datt een och de Leit d’Méiglechkeet gëtt fir ze bauen. 
Mä deen Terrain hei ass relativ schmuel. Et ass net do 
agezeechent, wéi elo de Perimeter ass, oder wéi d’Limitte 
sinn, wéi een do ka bauen. Wann een dat eventuell kéint an 

d’Pläng mat anzeechnen, da kéint ee sech besser virstellen, 
wat do elo op deenen Terraine méiglech ass. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Et ass esou, datt dat doudsécher e Jumelé gëtt, an et muss 
ee lénks a riets 3 Meter vum Noper ewech bleiwen, esou wéi 
d’Bautereglement an och de PAG dat virgesäit an deenen 
Zonen Hab-1. An de Rescht ka verbaut ginn. Dat hei ginn 
iwwert den Daum Haiser mat 160 m2 Wunnfläch. Net méi. 

Gira Carlo (CSV): 

D’Haus ass jo do drop gezeechent. Mä et ass einfach, fir datt 
een e Stréck anzeechent, a wat fir engen Zonen ee sech ka 
beweegen. Wann ech richteg gesinn hunn, da kënnen se jo 
d’Garagen och bis un d’Limitte bauen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Wat awer virgesinn ass, dat ass, datt am Recul latéral eng 
Garage ka gebaut ginn. Awer et kann net eropgebaut ginn.  

Et sinn déi normal Dispositiounen, déi spillen. Mir kënnen awer 
och soen, datt se eis dat déi nächste Kéier sollen anzeechnen. 

Accord à l’unanimité. 

14.2. 
Urbanisation. 
Demande de morcellement des consorts Glody concernant 
un terrain sis à Pétange, inscrit au cadastre de la commune 
de Pétange, section A de Pétange, lieu-dit «Rue Jean 
Waxweiler», numéro cadastral 805/6451 – décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Da komme mer zu engem weidere Morcellement, deen awer 
e bëssen an engem anere Genre ass. Dee gëtt net an der Mëtt 
gespléckt, mä hanne gespléckt. Dir wësst, datt an der 
Waxweiler Strooss eng ganz Rei Haiser sinn, déi ganz déif 
Gäert hunn. Op deem Terrain, ëm deen et hei geet, geet et 
drëm, fir déi Zone, déi ‘urbanisée’ ass, Hab-1, fir deen Terrain 
an zwee ze deelen an deen Deel, déi hannen an der Zone 
agricole ass, leien ze loossen. Do gëtt et d’Iddi, fir wa sech 
spéider eppes do entwéckelt, datt een dann nach ëmmer 
Proprietär vum Terrain ass. An och hei steet eigentlech näischt 
dogéint, fir dat ze approuvéieren. Well wann een dat mécht, 
da sinn nach all d’Dispositioune vun eisem Bautereglement a 
vun eisem PAG respektéiert. Just datt den Terrain dann net 
méi esou déif ass wéi e virdru war. 

Accord à l’unanimité. 
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Gemeinderatssitzung vom 
4. Juni 2018 

 
Anwesend: 
 

Mellina Pierre, Bürgermeister (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1. Schöffe (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2. Schöffe (CSV) 
Mertzig Romain, 3. Schöffe (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng) 
Scheuer Romain (déi gréng)  
Flor Starsky (Piratepartei) 
Goergen Marc (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Abwesend und entschuldigt: 
 

/ 

 
1. und 2. 
Die Punkte 1 und 2 der Tagesordnung wurden in geheimer 
Sitzung behandelt. 

Der Petinger Gemeinderat hat beschlossen, folgende 
Entscheidungen zu veröffentlichen: 

Definitive Ernennung von drei Gemeindebeamten - 
Beschlüsse. 

Frau Susanne Briola wird mit Wirkung zum 1. April 2018 
ernannt. 

Frau Nicole Munkler wird mit Wirkung zum 1. Juli 2018 
ernannt. 

Mme Loredana Lapenna wird mit Wirkung zum 1. November 
2018 ernannt. 

3. - Mitteilungen des Schöffenrates. 
Schöffe Jean-Marie Halsdorf erklärt die neue Vorgehensweise 
in Bezug auf die Rücksprache mit den Anrainern im Rahmen 
der Straßenerneuerungsprojekte.  

Schöffe Romain Mertzig gibt Erklärungen zu den neuesten 
Untersuchungen des Überwachungsplanes von Biomonitor in 
Bezug auf die Luftqualität in der Gemeinde Petingen und gibt 
an, dass die Richtwerte nicht überschritten wurden und eine 
Verbesserung der Luftqualität vorliege. 

Herr Guy Brecht dankt allen Mitwirkenden, die zum großen 
Erfolg der „Nuit des Sports 2018“ beigetragen haben. 

4.1. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Gesamteinnahmen in Höhe von 228.038,34 Euro 
(Betriebsjahr 2017) und 13.436.384,50 Euro (Betriebsjahr 
2018) - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

4.2. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abstimmung über einen zusätzlichen Kostenvoranschlag 
über 1.505.000 Euro (inkl. MwSt) für die Konstruktion eines 
Nebenbaus der Gemeindegaragen - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

4.3. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten 
Ausstehende Einnahmen zum Ende des Betriebsjahres 
2017 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

4.1. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Allgemeine Erlaubnis zur Vornahme von 
Verfahrensverhandlungen in Bezug auf die Einziehung 
ausstehender Rechnungen - Beschluss. 

Bewilligung einstimmig. 

4.5. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Mehrjahresinvestitionsplan für die Zeitspanne zwischen 
2018 und 2023 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

4.6. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Rücktritt von Frau Antonia Do Rosario als Mitglied des 
Beratungsausschusses für Integration - Beschluss. 

Geheime Abstimmung: Die 16 Stimmzettel in der Urne tragen 
allesamt den Vermerk „Ja“. 
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5. - Schulwesen. 
Bewilligung der Bilanz der Schneeklassen 2018 - 
Beschluss. 

Bewilligung mit 14 Ja-Stimmen und 2 Enthaltungen (déi 
gréng). 

6. - Musikunterricht. 
Vorstellung der neuen Kurse und Schaffung von 3 
zusätzlichen Posten des Lehrbeauftragten (m/w) - 
Beschlüsse. 

Beschluss einstimmig. Frau Birtz hat nicht an der Abstimmung 
teilgenommen. 

7.1. - Liegenschaften. 
Aufkündigung des Vorvertrags von Herr und Frau Dahm-
Do Rosario Santos in Bezug auf ein Grundstück (Bauplatz 
N° 33) am Standort „Am Aker“ in Lamadelaine - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

7.2. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf einen Grundstücksverkauf 
(Bauplatz N° 33) am Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an 
Herr und Frau Ljuca-Ceman - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.3. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf einen Grundstücksverkauf am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr und Frau 
Kozar-Skenderovic - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Herr Brecht hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

7.4. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf einen Grundstückskauf  am 
Standort „rue de la Fonderie“ in Rodange von Frau Viviane 
Augustin - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Frau Conter und Herr Brecht haben 
nicht an der Abstimmung teilgenommen. 

7.5. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Grundstückskauf von den 
Erben Charles Jesberger und Elise Jesberger am Standort 
„A la Haute Manche“ in Rodange – Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Frau Conter hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

7.6. - Liegenschaften. 
Konvention mit der Gemeinde Niederkerschen zur 
zeitweiligen Bereitstellung im Lauf des 3. Trimesters des 
kommunalen Schwimmbades PiKo in Rodange für die 
Schulklassen - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Frau Conter hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

8.1. - Soziales. 
Anpassung der Mietbeträge der Gemeindewohnungen – 
Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

8.2. - Soziales. 
Rücktritt von Herr Alain Willet als Mitglied des 
Verwaltungsrates des Sozialamtes - Beschluss. 

Geheime Abstimmung: Die 16 Stimmzettel in der Urne tragen 
allesamt den Vermerk „Ja“. 

9.1. - Öffentliche Ordnung. 
Verlängerung der Öffnungszeiten der öffentlichen 
Ausschänke anlässlich des Straßenverkaufs in 
Rodange/Lamadelaine am 3. Juli 2018 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

9.2.1. - Öffentliche Ordnung. 
Konvention mit einem Feuerwehrmann zum Erlangen des 
C-Führerscheins - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.2.2. - Öffentliche Ordnung. 
Konvention mit einem Feuerwehrmann zum Erlangen des 
C-Führerscheins - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.3. - Öffentliche Ordnung. 
Genehmigung einer Tür-zu-Tür-Aktion (Verkauf von 
Muffins) der Gesellschaft „Péitenger Jugendhaus asbl“ in 
der Gemeinde (11.06. - 16.06.2018) - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

10.1.1. - Transport und Kommunikation. 
Zeitweilige Verkehrsdringlichkeitsverordnung in der rue 
d’Athus (N° 161-163) in Petingen - Bestätigung. 

Bestätigung einstimmig. 

10.1.2. - Transport und Kommunikation. 
Zeitweilige Verkehrsdringlichkeitsverordnung in der rue 
d’Athus (N° 67) in Petingen - Bestätigung. 

Bestätigung einstimmig. 

10.2. - Transport und Kommunikation. 
Zeitweilige Verkehrsdringlichkeitsverordnung in der 
avenue de la Gare in Lamadelaine - Bestätigung. 

Bestätigung einstimmig. 

11. - Vereinsleben. 
Änderungen der Statuten der „Amicale Nidderréideng asbl“ 
– Information. 

Es wurde zur Kenntnis genommen. 
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12. - Umwelt. 
Bewilligung des Kostenvoranschlags über 24.745,50 Euro 
(inkl. MwSt.) für die Diagnose zur Luftqualität in der 
Gemeinde Petingen - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

13. - Straßeninfrastrukturen. 
Abrechnung in Bezug auf die Erneuerungsarbeiten der 
Wasserleitung in der rue Neuve in Lamadelaine - 
Bewilligung. 

Gesamtkostenvoranschlag: 50.000,00 Euro (inkl. MwSt) 
Gesamtkredit: 50.000,00 Euro (inkl. MwSt) 
Gesamtausgabe: 49.512,32 Euro (inkl. MwSt) 

Bewilligung einstimmig. Herr Goergen hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

14.1. - Stadtplanung. 
Antrag von Herr Haris Ramcilovic zur Aufteilung eines 
Grundstücks in Petingen, eingetragen im Kataster der 
Gemeinde Petingen unter Sektion A, am Standort 
„Iewescht Däässent“, Katasternummer 531/198 - 
Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

14.2. - Stadtplanung. 
Antrag der Konsorten Glody zur Aufteilung eines 
Grundstücks in Petingen, eingetragen im Kataster der 
Gemeinde Petingen unter Sektion A, am Standort „rue 
Jean Waxweiler“, Katasternummer 805/6451 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

 

Séance publique du 25 juin 2018 
Durée de la séance: 14.30 à 17.15 heures 

 
 
Présents: 
 

Mellina Pierre, bourgmestre (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1er échevin (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2e échevin (CSV) 
Mertzig Romain, 3e échevin (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng) 
Scheuer Romain (déi gréng)  
Flor Starsky (Piratepartei) 
Goergen Marc (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Absent et excusé: 
 

Néant 

ORDRE DU JOUR 
Séance à huis clos (14:30 heures) 

1. Personnel 
1.1. Nomination d’un fonctionnaire (m/f) du groupe de traitement C1, sous-groupe technique, pour les besoins du service 

eau et canalisation – décision. 
1.2. Nomination d’un employé communal (m/f) du groupe d’indemnité D1, sous-groupe administratif, pour les besoins du 

secrétariat général – décision. 
1.3. Classement d’un employé communal du groupe d’indemnité C1, sous-groupe scientifique et technique – décision. 
1.4. Promotion d’un fonctionnaire du groupe de traitement D1, sous-groupe à attributions particulières – décision. 
1.5. Démission d’un employé communal du groupe d’indemnité C1, sous-groupe administratif – décision. 

2. Enseignement: Réaffectation du personnel enseignant – décisions. 

3. Enseignement musical 
3.1. Classement d’un chargé de cours – décision. 
3.2. Démission d’un chargé de cours – décision. 
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4. Administration générale: Proposition d’un délégué communal (m/f) aux fonctions d’administrateur du Corps grand-ducal 
d’incendie et de secours (CGDIS) – décision. 

 
Séance publique (15:00 heures) 

5. Communications du collège des bourgmestre et échevins. 

6. Administration générale: Titres de recette – décision. 

7. Enseignement 
7.1. Approbation de l’organisation scolaire provisoire de l’enseignement fondamental pour l’année 2018/2019 – décision. 
7.2. Approbation des plans de développement de l’établissement scolaire PDS – décision. 

8. Enseignement musical: Approbation de l’organisation scolaire provisoire de l’Ecole de Musique pour l’année 2018/2019 - 
décision. 

9. Propriétés 
9.1. Convention de servitude concernant l’accès sur la propriété privative de M. Paul Scholtes sise à Pétange - décision. 
9.2. Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain communal sis à Lamadelaine, lieu-dit «An der Uecht» à M. 

et Mme Marques Dias Ribeiro – décision. 
9.3. Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain communal sis à Lamadelaine, lieu-dit «An der Uecht» à M. 

et Mme Das Neves Carneiro – décision. 
9.4. Contrat de bail relatif à la location d’un terrain communal sis à Pétange, lieu-dit «Rue Pierre Hamer» à la société civile 

immobilière STAES & Consorts SCI – décision. 
9.5. Contrat de bail relatif à la location d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «Rue Pierre Hamer» à M. Yves Staes – décision. 
9.6. Compromis concernant l’acquisition gratuite de terrains sis à Pétange, lieu-dit «rue des Jardins» de la part de la société 

SOCOMA Construction Sàrl – décision. 
9.7. Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Rodange, lieu-dit «rue Fontaine d’Olière» de la part de la société 

PIANON S.A. – décision. 
9.8. Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «rue des Jardins» de la part de la société 

KALISTA IMMO S.A. – décision. 
9.9. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Senid Destani et Mme Samela 

Rizvani – décision. 
9.10. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Elvis Fodjio’me Noutchomwo et 

Mme Juliette Ketchadji Suffong Kankeu – décision. 
9.11. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Fabio Brenand Cruz et Mme Isabel 

Duarte Da Costa – décision. 
9.12. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Georges Mergen – décision. 
9.13. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Muhamed Sabotic– décision. 
9.14. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Nermin Mujkovic – décision. 
9.15. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Mirnes Ceman et Mme 

Jessica Bettendorff – décision. 
9.16. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Francisco Da Silva 

Carvalho Leite – décision. 
9.17. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Ernis Skrijelj et Mme Azra Calakovic 

– décision. 
9.18. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Mounir Maaoui et Mme Alma 

Radoncic – décision. 
9.19. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à Mme Alma Badic – décision. 
9.20. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Mario Pecirep et Mme 

Natalija Trutina – décision. 

10. Affaires sociales 
10.1. Remplacement d’un membre effectif dans la commission consultative de l’intégration – décision. 
10.2. Nomination de deux membres suppléants de la commission consultative de l’intégration – décisions. 
10.3. Contrat de bail relatif à la location d’un logement social sis à Pétange, rue Prince Jean n°2 à Mme Etelvina Da 

Conceiçao Morais – décision. 
10.4. Approbation du compte de l’exercice 2016 de l’Office social – décision. 
10.5. Aide pour combattre l’épidémie du virus EBOLA dans la République démocratique du Congo – décision. 

11. Ordre public: Approbation du nouveau contrat de location et de maintenance pour le remplacement des ordinateurs portables 
des agents municipaux – décision. 

12. Transports et communications: Confirmation du règlement temporaire d’urgence de la circulation routière à Rodange, rue 
Adolphe – décision 
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13. Infrastructures routières 
13.1. Vote d’un devis concernant les travaux de renouvellement des infrastructures dans la route de Niederkorn à Pétange 

(phase II) - décision. 
13.2. Vote d’un devis et d’un crédit spécial concernant les travaux d’aménagement d’une canalisation des eaux superficielles 

au niveau du «Schwaarzewee» - décision. 

14. Urbanisation: Modifications ponctuelles du Plan d’Aménagement Général concernant les zones d’activités économiques 
nationale et régionale – parties dénommées PED et Grand-Bis – décision. 

 

COMPTE RENDU 
1. à 4. 
Les points 1 à 4 de l’ordre du jour ont été traités en séance 
à huis clos. 
Le conseil communal a décidé de rendre public les décisions 
suivantes: 

Nomination d’un fonctionnaire (m/f) du groupe de traitement 
C1, sous-groupe technique, pour les besoins du service eau 
et canalisation – décision. 

M. Denis Cikotic, de Rumelange, est nommé provisoirement 
aux fonctions d'expéditionnaire technique. 

Nomination d’un employé communal (m/f) du groupe 
d’indemnité D1, sous-groupe administratif, pour les besoins du 
secrétariat général – décision. 

M. Kevin Michaux, de Lamadelaine, est nommé au poste 
vacant au secrétariat général sous le statut de l'employé 
communal. 

5. 
Communications du collège des bourgmestre et 
échevins. 
Néant. 

6. 
Administration générale. 
Titres de recettes au montant total de 497.188,13 euros - 
approbation. 

Explications par le bourgmestre Pierre Mellina. 

Titres de recettes les plus importants:  

Impôt commercial – avance 2e trimestre 257.000,00 € 
Pacte climat – Fonds pour la protection 
de l’environnement – forfait annuel 
2018 

10.000,00 € 

Remboursement par la mutualité des 
employeurs des indemnités pécuniaires 
de maladie 

78.981,86 € 

Remboursement de l’Etat dans les 
travaux des jeunes chômeurs 67.365,19 € 

 
Approbation à l’unanimité. 

7.1. 
Enseignement. 
Approbation de l’organisation scolaire provisoire de 
l’enseignement fondamental pour l’année 2018/2019 – 
décision. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Dat hei ass e Punkt, dee mir jo all Joer hei sollen ofseenen, an 
zwar d’Schoulorganisatioun vun der Grondschoul 2018-2019. 
Bis elo sinn ongeféier 1.880 Schüler ageschriwwen. Zu 
Péiteng an der Éigent-Schoul an an der Park-Schoul ginn 986 
Schüler an d’Coursen. Zu Lamadelaine beim Tëtelbierg an op 
Gehren sinn et der 203, déi enregistréiert sinn. Zu Rodange 
an der Neiwiss, am Päsch, op der Fonderie an am Blobierg 
wäerten am September 691 Schüler an d’Schoul goen. 

Zu Lamadelaine sinn 69,5 speziell Lektioune fir den Appui 
virgesinn. Zu Péiteng sinn et der 201 an zu Rodange – do ass 
getrennt ginn – sinn 23 Course fir den Accueil an 143 fir den 
Appui, déi do enregistréiert sinn. 

Mir hunn eng Klassemoyenne tëscht 15 a 17 Schüler. Ausser 
zu Lamadelaine, wou mir an den Zyklen 3.2 a 4.1, well mir do 
all Kéier just 2 Klassen hunn, 18 respektiv 19 Kanner pro Klass 
ageschriwwen hunn. An deenen anere Schoule wäert dat sech 
och nach änneren, well mir gesinn, datt mir all Joer ëm dës 
Zäit vill Hin an Hir hunn, wou Leit eran- an erausplënneren an 
eis Gemeng, esou datt dat sech dauernd ännert.  

Ech wëll hei nach eng Remark zur Logopédie-Klass maachen. 
Déi gëtt vun alle Léierpersounen als ganz wichteg erkläert. 
Awer an dëser Schoulorganisatioun steet se de Moment nach 
– ech géif soen – provisoresch ënner Lamadelaine, well et ass 
keen definitive Choix. Ech erkläre mech. Déi Logopédie-Klass 
ass, wéi se hei agefouert gouf, zu Rodange an de Blobierg 
komm. Si huet och bis elo do funktionéiert. Rodange kritt awer 
elo eng Spillschoulsklass bäi, an déi ass virgesi fir an de 
Blobierg ze kommen. Well mer awer elo gewësse Problemer 
mat Schoulsäll hunn, si mir am Gaang ze kucken, wou mir 
d’Logopédie-Klass ënnerbréngen. Mir wäerten iech an 
nächster Zäit och nei Iddie virleeën. Dir wësst jo och, datt mir 
zu Lamadelaine am Gaang sinn, e Projet auszeschaffe fir eng 
nei Maison Relais an eng nei Spillschoul ze bauen, wou mir 
an den nächste Méint wäerten drop zeréckkommen. An 
nächster Zäit wäerte mir e Schantjen op deem Site kréien, an 
déi Klasse mussen ëmgeluecht ginn. Mir mussen awer 
kucken, wéi mir mat der Klassenzuel eens ginn a wou mir déi 
Logopédie-Klass hindoe fir net nees no engem Joer ze 
plënneren. Well ech mengen, wann déi Klass bis hei an der 
Gemeng ass, da musse mir och an der nächster Zäit dofir 
suerge fir en Definitivum ze kréien. Mir haten och Entrevuë 
mat de Verantwortlechen aus der Logopédie, déi erof komm 
sinn an eis och gesot hunn, wéi wichteg et ass. De Moment 
sinn 8 Kanner ageschriwwen. Dat wäert dat anert Joer awer 
op 10 Kanner eropgoen. Et sinn ausschliisslech Kanner aus 
eiser Gemeng. Et ass keng regional Logopédie-Klass, et ass 
eng Logo-Klass just fir eis Kanner aus der Gemeng. An et sinn 
déi Kleng, an dofir kënne mir se net an all Gebai ënnerkréien, 
dofir kënne mir se net op all Stack ënnerkréien. Mir mussen do 
e wéineg no der Sécherheet kucken ewéi dat virgeschriwwen 
ass an de Schoulen. An do si mir am Gaang ze kucken a mir 
wäerten och alles dorunner setze fir déi Logopédie-Klass 
kënnen an eiser Gemeng halen. 
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Soss bleift d’Zuel vun de Klassen ewéi bei der éischter 
Presentatioun, an zwar 121 Klasse wäerte bei eis an der 
Gemeng an der Grondschoul funktionéieren. Zu Péiteng sinn 
1.006 Kanner ageschriwwen, déi an 59 Klasse funktionéieren. 
1 Klass kënnt am Zyklus 4.1 derbäi. Redoublante sinn der 59, 
haaptsächlech am Zyklus 2.2 an 3.2. D’Klassemoyenne läit de 
Moment bei 16 Kanner – méi oder manner – ouni de Précoce. 
Do kucke mir, well der do heiansdo nokommen. Mä mir 
rechnen, datt mir 2 Klasse mat 30 Kanner am Précoce 
funktionéieren hunn.  

Mir hu fir d’Schouljoer 2018/2019 190 Stonnen am 
Contingent zougestane kritt, déi och op déi eenzel Gebaier 
verdeelt ginn. Do musse mir, wéi gesot, och kucken, wéi mir 
do hikommen.  

D’Schoul zu Lamadelaine, do sinn de Moment 16 Klassen, déi 
funktionéieren. Do kënnt 1 Spillschoulsklass bäi, esou datt mir 
fir d’Rentrée 17 Klasse fir d’Grondschoul hunn. D’lescht Joer 
ware mir do op 3 Spillschoulsklassen zeréckgaangen, awer 
d’Zuel vun de Kanner läit nees méi héich, esou datt mir do eng 
4. Klass Spillschoul virgesinn hunn. D’Moyenne läit bei 15,3 
Kanner. An den héijen Zyklen ass d’Kannerzuel méi héich 
duerch d’Redoublanten. Dovunner hu mir am Zyklus 2.2 an 
3.2 méi Kanner an de Klassen, wou mir dann 18 bzw. 19 
Kanner an der Klass hunn. Fir den Appui bleiwen do 70 
Stonnen. Déi bleiwen och esou wéi mir se an der éischter 
Presentatioun virgesinn haten.  

An der Schoul zu Rodange si der 683 am Contingent, 703 
Kanner sinn do virgesinn. Do kënnt eng Klass derbäi fir 
d’Spillschoul, déi dann an de Blobierg kënnt. Am Zyklus 2.2 
ginn d’Klasse vu 6 op 5 zeréck. Am Zyklus 3.1 kënnt eng Klass 
derbäi, esou datt mir do 6 Klasse kréien. Fir d’Rentrée sinn zu 
Rodange 44 Klasse fir d’Grondschoul virgesinn, an dat mat 
enger Moyenne vu 15,4 Kanner pro Klass. Den Appui geet vun 
121 op 168 Stonnen erop. 

An der Schoulorganisatioun fannt dir am Absatz 1, Punkt 3 datt 
de Règlement grand-ducal vum 27.04.2009 ausser Kraaft trëtt 
wat d’Reliouns- a Moralcourse betrëfft. Dat hu mir elo esou dra 
gesat, well dat jo eng Neierung ass an déi jo dat nächst Joer 
net méi an deem dot Genre stattfannen.  

Am Anhang op der Säit 43 si bei der Sortie keng gréisser 
Ännerungen ze ernimmen. Just d’Schnéiklassen, déi dëst Joer 
déi al Destinatioun vu Mariazell op Steinbach am Brenner 
geännert haten. Och fir dat anert Joer hu si de Wonsch 
geäussert – wann de Gemengerot deem zoustëmmt – nees op 
Steinbach ze fueren, wou si besser Kapassitéiten hunn. Och 
an engem Jufa-Hotel, wou se direkt bei de Piste sinn a wat och 
net esou wäit ass. 

Dann ass nach eng Demande, déi ech iech elo wëll hei soen, 
mä déi net an dëser Schoulorganisatioun 2018/2019 virkënnt. 
Mä et kéint awer sinn, datt deen een oder anere vum 
Gemengerot kéint ugeschwat ginn. An zwar sinn dat 
d’Schwammstonne fir d’Spillschoulen. Mir sinn drop 
ugeschwat ginn a fannen dës Demande och positiv. Si ass 
awer relativ spéit komm, an et sinn awer nach eng Rei Froen 
ze beäntwerten zu de fräie Plagen, d’Zuel vun de 
Schwammstonnen, den Transport vun deene Klengen, 
d’Personal wat muss op der Plaz sinn, asw. Also eng Rei 
Froen, déi sech opgedrängt hunn an op déi mir esou 
kuerzfristeg keng Äntwert konnte ginn. Mir wäerten awer am 
Laf vum Joer zesumme mat de Schwammmeeschteren a mat 
dem Léierpersonal e Programm ausschaffen, deen och ze 
realiséieren ass, fir datt dat d‘Schwamme mat de Spillschoulen 
eventuell am nächste Joer kann ulafen. Ech mengen, dat wier 
eng flott Saach, esou datt déi Kleng kënnen un d’Waasser, un 
d’Schwamme gewinnt ginn, an datt méi Kanner d’Angscht 
geholl kréien an am 6. Schouljoer schwamme kënne goen.  

Wat d’Sécherheet an de Schoulen ugeet - do gi mir jo ëmmer 
drop ugeschwat, och vun den Elteren – do si mir eis all 
bewosst, datt et keng 100-prozenteg Sécherheet gëtt. Mä mir 
maachen eist Bescht a mir halen eis natierlech un d’Direktive 
vun de Sécherheetsservicer vun dem ëffentlechen Déngscht. 
En Evakuatiounsplang gëtt mat eise Sécherheetsleit 
reegelméisseg ausprobéiert. Spriechanlage verbonne mat 
den Handye ginn esou vill wéi méiglech installéiert. 
Programméiert hu mir och d’Badgen, esou datt mir och gesinn, 
wien an de Schoulen an- an ausgeet an dat och kënne 
kontrolléieren. Fir awer eng gewësse Sécherheet an eis 
Schoulen eranzekréie fir datt déi Persounen, déi wierklech 
näischt mat de Schoulen ze dinn hunn, direkt kënnen 
opgefaange gi wann deen een oder deen anere sech wéilt an 
de Schoulgebaier ophalen. 

Wat d’Ausschreiwe vun de fräie Plaze betrëfft, do wäerte mer 
elo nach kucken, wat sech op der 2. Lëscht wäert doen. Op 
der 1. Lëscht hu mir jo och scho Persoune gestëmmt. Ech 
hoffen, datt mer fir d’Rentrée 2018-2019 eis provisoresch 
Schoulorganisatioun stoen hunn. Wann nach Froe sinn, da 
stinn ech ganz gäre Ried an Äntwert. Wa keng Froe sinn, da 
géif ech iech bieden, dës Schoulorganisatioun ze stëmmen.  

Accord à l’unanimité. 

7.2. 
Enseignement. 
Plans de développement de l’établissement scolaire PDS 
– approbation. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

De PDS ersetzt de PRS, deen an enger Zäitspan vun 3 Joer 
soll funktionéieren. Dat ass och deelweis vum Educatiouns-
ministère festgeluecht. D’Schoulkommissioun gëtt hiren Avis 
zum PDS, de Gemengerot arrêtéiert dëse PDS mat der 
Schoulorganisatioun, an de Ministère kritt dat dann och 
matgedeelt. D’Explikatiounen heizou: de PDS soll dat 
Instrument sinn, wat de Schoule soll erméiglechen, hir 
Demarchen am Beräich Schoulentwécklung systematesch a 
participativ ze plangen, eng gestäerkten Autonomie a méi 
Flexibilitéit soll der Schoul méi Handlungsraum a méi 
Méiglechkeete ginn. De President vum Schoulkomitee ass 
verantwortlech fir d’Koordinatioun vum PDS. En „instituteur 
spécialisé en développement scolaire“ begleet de Prozess vun 
der Schoulentwécklung. 

Fir d’éischt soll emol a 6 Beräicher eng Bestandsopnam 
gemaach ginn. An zwar fir d’éischt an der Organisatioun an der 
Ënnerstëtzung vum Léiere vun de Schüler, an der 
Organisatioun vum pädagogeschen Appui, am Encadrement 
vun de Kanner mat besonnesch respektiv spezifesche 
Bedierfnisser, d’Kooperatioun an d’Kommunikatioun mat den 
Eltere vun de Schüler, d’Integratioun vun den neien 
Informatiouns- a Kommunikatiounstechnologien, d’Koopera-
tioun mat de Partner aus dem net formale Bildungsberäich, 
haaptsächlech aus de Maisons Relaisen.  

Mir hunn haut de PDS vun eise verschiddene Schoule virleien. 
De PDS vun der Péitenger Schoul seet, datt den „état de lieu“ 
haaptsächlech ënnersträicht, datt e gudden Teamgeescht 
souwéi e gudden „échange d‘intercycles“ géif bestoen. Si 
weisen awer op e Manktem vu Säll fir den „différencié“ a fir 
Appuismoossnamen hi fir déi Kanner mat Problemer. Si hätte 
vill Kanner mat spezifesche Bedierfnisser, an do géif et u 
Ressourcë feelen. Eng grouss Zuel vun auslänneschen Eltere 
wieren net familiariséiert mam Lëtzebuerger Schoulsystem. 
Sproocheproblemer wieren do ganz dacks ze bekloen. 
D’Echangë mat der Maison Relais vu Péiteng wiere 
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problematesch wéinst der Gréisst vun dëser Maison Relais. Mir 
dierfen net vergiessen, datt déi Péitenger Schoul och déi gréisst 
aus eiser Gemeng ass. Och déi Péitenger Maison Relais ass 
déi gréisst mat 300 Kanner, wat jo dann net esou einfach ass. 
Péiteng schreift och nach, datt d’Gréisst vun der Schoul Péiteng 
e Problem wier, ganz genee esou wéi d’Ongläichheet vun der 
Schoulpopulatioun. D’Prioritéiten, déi si zeréckbehalen hunn, 
sinn: eng Hëllef fir d’Schoulkanner, déi Schwieregkeeten 
opweisen. D.h. d’Kanner besser encadréieren, an Éigent eng 
Equipe zesummestellen, déi op déi Problemer ageet, an am 
Park e Konzept vun „Teambuilding“ asetzen. Péiteng freet och 
eng Vollzäit fir de Précoce unzebidden. 

Zu Lamadelaine huet en am „état des lieux“ festgehalen, datt 
si ze vill Kanner an den Appui-Klassen hunn an ze vill Wiessel 
hunn. Keen eenheetlecht Konzept, d’Differenzéierung no 
uewe wier an der Organisatioun vergiess, an eng schwéier 
Organisatioun duerch ënnerschiddlech Stonnepläng. Beim 
Encadrement vun de Kanner mat spezifesche Bedierfnisser 
keng kloer Kriterien, héijen administrativen Opwand. Si 
verlaange méi Hëllef um Terrain. An der Elterenaarbecht, do 
verlaange si d’Abanne vun den Elteren, déi net einfach wier, 
well si net ëmmer déi néideg Zäit hätten. Bei der Integratioun 
vun den neien Informatik- a Kommunikatiounstechnologie wier 
d’Notzung onofhängeg vun der Léierpersoun. Wat 
d’Kooperatioun mat der Maison Relais ugeet, do schreiwen si, 
datt d’Infrastruktur et de Kanner net géif erlaben, sech 
zeréckzezéien. Ech mengen, d’Struktur vun der Maison Relais 
zu Lamadelaine ass eis bewosst, an dofir si mir jo och am 
Plange fir eng nei Maison Relais ze bauen, déi no deem neie 
Konzept duerno soll funktionéieren a wou de Kanner ganz 
aner Méiglechkeete solle gebuede ginn. 

Hir Prioritéiten zu Lamadelaine sinn: Beweegung an d’Schoul 
an an de Schoulalldag bréngen, Ëmgang mat EBS/EBP, 
Reorganisatioun vum Appui. 

De Rodanger PDS, dee geet et bëssen op eng aner Iddi hin, 
well do Gebai-intern 3 Versammlungen am 3-Woche-
Rhythmus sinn, 3 Zyklus-intern Versammlungen am 3-Woche-
Rhythmus sinn, Equipen-intern Versammlungen am 3-Woche-
Rhythmus. Dat ass intern, wou si sech da sollen organiséiere 
wann dat esou soll lafen. Dat soll stoe fir eng Verbesserung 
vum Léieren, haaptsächlech am Virliesen, am Sangen, am 
Vokabular an am Ëmgang mat Hörbicher. Dat geet och net op 
dat Sproochlecht hin, dat mir ëmmer nees erausfannen duerch 
déi villfälteg Kanner, déi mir bei eis an de Schoulen hunn.  

Si verlaangen och e pädagogeschen Appui, an zwar eng Gebai-
intern besser Verdeelung soll am Appui stattfannen. Si hätte 
gären eng besser Koordinatioun mat den „auxiliaires éducatifs“, 
eng Zesummenaarbecht mat „personnes d‘assistance“, déi soll 
erreecht gi fir de Kanner mat spezifesche Bedierfnisser 
bäizestoen. Do muss dann natierlech méi Personal derbäi. 

D’Kooperatioun hätte si gären e bësse méi intensiv mat der 
Elterevereenegung, wou si gären e Liesprojet hätten. Awer 
och eng besser Zesummenaarbecht mat der Maison Relais. 
Gemeinsam Uweisunge sollen ausgeschafft gi fir 
d’Hausaufgabenhëllef, wat jo natierlech a Richtung Maison 
Relais higeet, well ganz vill Kanner an de Maisons Relaise 
sinn an do d’Hausaufgabenhëllef ganz intensiv gemaach gëtt.  

Eng ganz enk Kollaboratioun hätte si och gäre mat 
periscolairen Aktivitéiten. Si erwaarde sech doduerch eng 
Verbesserung vun der Qualitéit, vun dem Léieren, eng 
Steigerung vun de Schülerleeschtungen an d’Wuelbefannen 
an der Schoul. Prioritéiten zu Rodange si Lies- a 
Sproochefërderungsmoossnamen. 

Dir Dammen an dir Hären, dat waren d’PDSe vun de Schoulen 
aus der Gemeng. Wa Froe sinn an ech drop kann äntweren, 

da wäert ech iech haut direkt eng Äntwert ginn. Wann net, da 
géif ech d’Froe mathuelen an, wa mir Reunioun hu mat de 
Schoulen a mat de Schoulpresidenten, drop agoen. 

Approbation à l’unanimité. 

8. 
Enseignement musical. 
Approbation de l’organisation scolaire provisoire de l’Ecole 
de Musique pour l’année 2018/2019 - décision. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Déi provisoresch Organisatioun vun der Museksschoul wäert 
sech dann dohinnerstellen ewéi déi aner Schoulorganisatioun. 
Et ass kee fäerdegt Dokument, well och hei d’Aschreiwungen 
nach lafen. Mir hunn elo déi heiten Organisatioun an der 
Kommissioun beschwat, an déi gouf och guttgeheescht. 
Ännerunge sinn am Moment nach am Gaang. Ech hunn de 
Mëtteg nach mam Direkter vun der Museksschoul telefonéiert 
an hien huet mir gesot, datt nach dauernd nei Aschreiwungen 
erakommen. Haaptsächlech och fir déi nei Coursen, déi mir de 
Moment jo wëlle bei eis an der Museksschoul fir d’Rentrée 
ubidden. An zwar ass dat Modern Musek, och Pop genannt, 
wou mir elektresch Gittar ubidden, Gesang-Pop a Keyboard. 
An do sinn natierlech ganz vill Kanner, déi sech dofir 
interesséieren. Zu Käerjeng gi vum nächste Joer u keng Geie 
méi erageholl, well si komplett sinn, esou datt mir der dann och 
nach eranhuelen, esou datt mir domadder kënne rechnen, datt 
eis Kannerzuel an der Museksschoul eropgeet. 

Mir hunn awer gewëssen Ännerungen, an zwar an de 
Generalitéiten. An zwar hu mir do am Punkt 1 déi nei Coursen 
erageholl an och den „éveil musical“ ernimmt. Am 3. Ofsaz, 
wann der do liest „le chargé de cours ou le chargé de direction 
avertira les élèves“, esou ass dat haaptsächlech wa Kanner 
feelen, déi sech kuerzfristeg ofmellen. Do hu mir dat elo e 
wéineg anescht gemaach, esou datt den Direktiouns-
beoptraagten och elo mat erakënnt. 

Dann hu mir am Ofsaz 6, wou sech eppes ännert, an zwar an 
der Museksformatioun beim Solfège. Do sinn 1,5 Stonnen 
agedeelt, an do ass eng hallef Stonn „partie libre“. Do musse 
mer jo nom Gesetz, wou mir eis och dra beweegen – och an 
der AEM – no spezielle Formatiounen e Parcours anhalen. Et 
ass elo esou, datt do eng hallef Stonn „partie libre“ ka sinn, 
wou de Chargé kann op Verschiddenes agoe wann e gesäit, 
wéi sech Schüler behuelen, wéi e mat senge Schüler besser 
ka schaffen, esou datt en do eng gewësse Fräiheet huet fir säi 
Cours z’organiséieren. Mir halen eis och dorunner. Aner 
Museksschoulen, déi och an der AEM sinn, sinn och 
domadder averstanen a fueren och no deem System. 

D‘2. an d‘3. Joer kréien 2 Stonne Museksformatioun, dat ass 
och nei.  

Beim Punkt 7.1 ännert dat och. Et leeft elo alles ënner 
Museksformatioun. Dee sougenannten ale Solfège fält ewech. 
Et ass nach ëmmer Solfège, mä et gëtt nei benannt. D’Kand 
kritt en neien Numm. 

Bei der Jazz-Klass ass et esou, datt den „enseignement de 
Jazz“ nom nationale Programm muss geléiert ginn. Mir wëllen 
eis och dorunner halen. D.h. do gëtt et Jazz-Theorie mat enger 
Stonn an der Woch, do kommen och „Vents Jazz“, 
Perkussioun an Drumset mat an dee Package eran. 

Ënner dem Punkt 9, do hätte mer och gär, datt, wann eng Ufro 
kënnt fir Museksformatioun – och am Solfège -, datt se an 
engem sougenannte verstännegen Delai solle sinn. Mir hunn 
och gesot, den Direkter soll sech och dorunner halen a 



  
Péiteng Aktuell - n° 132  

  Séance publique du 25 juin 2018  

 
 - page 23 - www.petange.lu 

kucken, wéi seng Chargéen d’Demanden eragi fir Auditiounen 
a Concerten ze organiséieren. Dat soll och esou gehandhaabt 
ginn, net datt alles ëmmer op de leschte Stëppel soll gemaach 
ginn an d’Organisatioun net ëmmer esou leeft, wéi een se 
gären hätt. 

De Moment hu mir 488 Schüler agedroen. Mä wéi gesot, 
d’Aschreiwunge si jo nach net fäerdeg, se lafe jo nach weider.  

Mir erwaarden eis och duerch déi nei Ensembelen, déi do 
erakommen, datt eng nei Dynamik an der Museksschoul 
stattfënnt. De Piano weist elo schonn erëm e ganz staarken 
Trend no uewen, esou datt mir wahrscheinlech drun denken, 
déi Waardelëschten do ofzebauen, déi sech ëmmer beim 
Piano weisen, a fir eventuell do Stonnen opzestocken. 

Bei de Blechinstrumenter ass jo de Manktem iwwer dat ganzt 
Land bekannt, an déi sollen och net vergiess ginn. D’Kanner 
sollen och dofir begeeschtert ginn. Natierlech ass et net esou 
einfach fir e Kand an de Blech hinzeweisen, well dat ass méi 
schwiereg. Um Ufank hu si do méi Problemer. Mä mir hate jo 
eng Porte ouverte an der Museksschoul, mir hunn och 
d’Instrumenter virgefouert an der Grondschoul, esou datt 
deenen eenzele Kanner déi ganz Instrumenter gutt virgefouert 
goufen. Et huet een och gesinn, wann een um Dag vun der 
Porte ouverte an der Museksschoul war, datt awer schonn en 
Intressi do war an datt de Kanner dat gutt explizéiert gouf, wat 
se mat deenen Instrumenter alles kënne maachen. Mir hätte 
jo och natierlech gäre Kanner an de Blech fir duerno kënnen 
an de Museken hei bei eis an der Gemeng kënnen ze spillen. 

An den Ensembelen ass natierlech och festgestallt ginn, datt 
de Moment haaptsächlech am Jazz-Combo mat 3 
Ensembelen den Trend ganz héich läit. De Moment héiere mer 
et am ganze Land, datt dat de Moment ganz modern ass. Mir 
hunn och ganz gutt Léierpersounen doranner, an dofir kënne 
mir och soen, datt dat fir jonk Leit – do kënne mir och jonk Leit 
begeeschteren – eng ganz flott Saach ka sinn, wa se sech an 
esou en Ensembel aschreiwen.  

3 Ensembelen am „Vocal“ sollen natierlech och d’Schüler 
motivéieren, an d’Chorallen ze goen, well do sinn natierlech 
ëmmer nei Stëmme gefrot. Do si mir frou, datt mir do och déi 
Kleng kënne motivéieren a Coursen halen, wou och Schüler 
aus de Maisons Relaise kënnen dohinner goen an déi mir och 
speziell dohinner brénge fir d’Kanner ze motivéiere fir nees ze 
sangen. An eise ganze Chorallen hu mir jo och e Manktem a 
mir hätten och gären nees nei Jugendlecher do eran. Dofir 
erwaarde mir och mat deem „Chant choral Pop“, wéi mir et 
nennen a wat an eng ganz aner Richtung geet, datt mir do méi 
Kanner kënnen dofir begeeschteren. 

Mir hunn de Moment 26 Chargéen an eiser Museksschoul, déi 
do ageschriwwe sinn. Duerch déi nei Course kommen der 
derbäi, op d’mannst emol 3, esou datt mir do och opstocken. 
A wéi gesot, dee gréisste Spektrum vun Instrumenter am 
Blech, an de Säiteninstrumenter, an der Perkussioun, am 
Gesang oder am Clavier ginn an eiser Museksschoul 
ugebueden, esou datt d’Kanner aus eiser Gemeng, wa se 
wëlle Musek léieren, dat och kënne maachen. Mir wäerte 
selbstverständlech de Kontakt och weiderhi mat eise Maisons 
Relaise fleegen, déi mir hei an eiser Gemeng hunn. Et ass och 
de Wonsch vum Ministère fir d’Kanner aus de Maisons Relaise 
kënnen ze begeeschteren, fir hinnen de Museksunterrecht net 
vir ze enthalen. Dofir wäerte mir och iwwer nei Projeten 
nodenke fir do kënnen en Zesummeschaffe besser 
z’erméiglechen. Natierlech si mir ëmmer gewëllt, nei Piste fir 
d’Museksschoule kënnen opzemaachen. Dofir mengen ech, 
wäerte mir och an der nächster Zäit kucke fir nei Projeten ze 
maachen. Och vläicht iwwer d’Grenzen eraus, well dat och 
gefrot ass a well mir an der AEM och e Mandatéierten an den 
„Écoles de musique européennes“ hunn, wat eis och 

d’Méiglechkeet gëtt fir zesummen ze schaffen. Net nëmmen 
hei am Land, mä och iwwer d’Grenzen eraus. Fir do luussen 
ze goen, fir kucken ze goe wéi do geschafft gëtt, wat jo a sech 
e Plus ass fir eis Museksschoul. Esou gutt fir eis ewéi fir déi 
aner iwwer Land, an dat solle mer och net vergiesse fir dat bei 
eis kënnen ze praktizéieren. 

Dat soll déi provisoresch Organisatioun vun der Museksschoul 
sinn. Wann do nach Froe sollte sinn, da versichen ech, iech 
déi ze beäntweren.  

Accord à l’unanimité. 

9.1. 
Propriétés. 
Convention de servitude concernant l’accès sur la propriété 
privative de M. Paul Scholtes sise à Pétange - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Scheuer Romain (déi gréng): 
Wann déi Terrainen an deenen 3 Joer wéilte kaf ginn, besteet 
do eng Méiglechkeet, wann de Proprietär vun den Haiser géif 
wiesselen an da géif een ufroe fir deen Terrain ze kréien. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
Zu all Moment, mir hunn se ugebueden. Jiddereen, deen 
interesséiert ass, dee kontaktéiert eis. Mir géifen déi an där 
selwechter Logik verkafen ewéi déi aner, déi mir verkaf hunn. 
Natierlech ënner dem Virbehalt, datt de Gemengerot dat och 
guttheescht. 

Scheuer Romain (déi gréng): 
Wa mer schonn an de Jenken sinn, kënnt dir mer just soen, 
wat momentan an de Jenken geschitt? Ech si vu Leit gefrot 
ginn, wat fir Aarbechten do gemaach ginn. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
An de Jenken ginn alleguer déi Grénganlage frësch gemaach. 
Déi si bal 30 Joer al an et war och méi dacks schonn eng 
Demande hei am Gemengerot fir datt een endlech den 
Ënnerhalt vun deene Beeter sollt maachen. Dat ass dat, wat 
elo geplangt gëtt. Et ännert näischt, et gëtt just nei gemaach. 

Scheuer Romain (déi gréng): 
Hätte mir de Leit do dann net am Viraus kéinte Bescheed 
soen? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
Also d’Demande an deem Beräich ass relativ grouss vun all 
deene Leit, déi bei eis kommen. An ech weess och net richteg, 
wat elo de Grond dofir ass. Déi Beeter gi frësch gemaach. Mir 
kënnen de Leit dat och nach eng Kéier erklären, mä mir 
maachen einfach en normalen Ënnerhalt vun de Beeter, esou 
wéi dat gefrot ass. Mir kënnen dat awer och eng Kéier op den 
Internet stellen.  

Scheuer Romain (déi gréng): 
Et war just eng Fro well ech vu Leit gefrot gouf. D’Beeter, net 
just an den Jenken, an der ganzer Gemeng waren zimlech 
héich, an d’Leit waren op eemol verwonnert, datt eppes 
gemaach géif ginn. Och an där Form, well op eemol Baggeren 
a Bennen do stoungen. Wéi gesot, et ass net just do, mä et ass 
an der ganzer Gemeng, wou mir d’Beeter ganz héich stoen 
hunn. Obwuel mir jo hei an der Gemeng de „fauchage tardif“ 
hunn, huet dat jo domadder näischt ze doen. Et betrëfft net dee 
Punkt, mä well mer schonn driwwer schwätzen, kéinte mir eng 
Kéier drun denken, dat Ganzt am Allgemengen ze kucken. 



 
Péiteng Aktuell - n° 132  
Séance publique du 25 juin 2018  

 
www.petange.lu - page 24 - 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Also ech ginn iech net Recht an deem Kontext, well et si 
sécherlech déi eng oder aner Beeter, wou nach duerno muss 
gekuckt ginn. Mä et ginn awer och eng ganz Rei Beeter, déi 
tipp topp an der Rei sinn. Et ass ëmmer am Mee a Juni – dat 
war nach all Joer esou, well alles wiisst -, datt mer do an 
engem Enkpass sinn. Et ass och vun ärem grénge Kolleg eng 
Demande gemaach ginn. Mir hunn och d’Ongléck, datt an 
deem Betrib awer eng ganz Rei Krankmeldunge sinn, déi eben 
zu enger onglécklecher Zäit kommen. Dofir kënne weder déi 
Leit, déi krank sinn, nach mir. Mir hunn och do eng Rei 
Moossname geholl fir där Problematik entgéint ze wierken. Mir 
hunn de Moment e Kontrakt mat enger Firma fir zwee Leit 
ausgeléint ze kréien a fir och ganz séier ze reagéieren op déi 
Problematik. A mir wäerten och dem Gemengerot 
normalerweis am Juli nach eng Propose maache fir eis nach 
weider an deem Betrib ze verstäerken.  

Scheuer Romain (déi gréng): 

Net méi spéit wéi de Moien hunn d’Päerd zu Rodange d’Weeër 
gebotzt. Dat ass eng ganz gutt Initiativ. Ech weess net, ob dir 
dat scho wësst, mä dat ass eng ganz gutt Saach. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dat ass och zum Deel de Fierschter, deen dat mécht. Do muss 
een och am Gemengerot oppassen, well fir verschidde 
Saache si mir zoustänneg, a fir aner Saache si mir net 
zoustänneg. Do gëtt ganz dacks en Amalgamm gemaach an 
d’Gemeng fir alles verantwortlech gemaach. Mir hunn net 
iwwerall d’Kompetenze fir anzegräifen. Och do musse mir eis 
op eis Kompetenze beschränken. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Ech ginn einfach déi Froe weider, déi vun de Leit kommen. Déi 
Fro war vun eiser Partei komm. 

Gira Carlo (CSV): 

Den Här Scheuer huet dat schonn ugeschwat, datt et bei 
verschidde Saachen zäitweis en Enkpass gëtt. Wat ech hei 
wollt ënnersträichen ass, datt mir en Accord mam Här 
Scholtes fonnt hu fir datt hie ka seng Déieren op déi Terraine 
loossen, esou datt mir net no deenen Terraine musse kucken 
an esou Aarbechten aspueren. 

Dat Eenzegt, wat ech elo nach kéint derbäi soen zu deem, wat 
dir virdrun zu den Aarbechten an den Jenken gesot hutt, dat 
ass, datt do effektiv Leit – ech weess net, ob et zoufälleg ass 
oder ob et ass fir ze gesinn, wou d’Leitunge lafen – mengen, 
do géifen elo och nach d’Trottoiren opgerappt ginn.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dat ass ganz kloer, dat hu mir musse maachen, well déi ganz 
Infrastrukturen zum Deel ënner deene Beeter do leien. Wat 
ganz onglécklech ass, mä wat deemools awer esou 
gemaach gouf. An doduerch musse mir ganz gutt oppassen, 
an doduerch hu mir och déi eenzel Betriber musse mat an 
d’Boot huele fir ze kucken, wéi déif mer kéinten an deene 
Beeter frësch maachen. Eise Gärtneschbetrib huet gemengt, 
et misst een och de Buedem do erneieren. Dat si 
Spezialisten, déi hunn eis dat gesot. Ech hat gemengt, mer 
missten dat net maachen, mä si hu gemengt, datt, wa mer et 
scho maachen, da sollte mer dat och maachen. Dofir hu mer 
misste kucken, wéi déif déi Infrastrukture leien, fir se net ze 
beschiedegen. Dat war d’Ursaach firwat déi eenzel Betriber 
um Site waren. 

Approbation à l’unanimité. 

9.2. 
Propriétés. 
Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain 
communal sis à Lamadelaine, lieu-dit «An der Uecht» à M. 
et Mme Marques Dias Ribeiro - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Le prix de location du terrain d’une contenance de 1,60 are est 
fixé à 1 euro symbolique. 

Gira Carlo (CSV): 

Ech hunn do just eng Bemierkung ze maachen, mä ech géif 
mengen, datt ech mat mengen Iwwerleeunge richteg leien. 
Mä ech géif et awer soen. Et steet dran, datt déi Leit dat 
kënnen notzen a beplanzen. Et ass jo awer selbst-
verständlech, datt déi do net ufänke Beem dohinner ze 
planze wann een déi Terrainen eng Kéier bréicht. Net datt do 
Biotopen do entstinn. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dat Eenzegt, dat mer ausschléissen, dat ass, datt se do eppes 
bauen, eppes opriichten. Dat mat de Beem hu mir elo net 
drastoen. Souwisou kënne mir op där Plaz näischt maachen, 
well et ganz no beim Tëtelbierg läit an an enger Zone läit, déi 
net bebaubar ass. An ech mengen, wann do e Bam steet, da 
wäert dat eis kaum ganz vill Problemer bereeden, well et 
souwisou nëmmen als Gréngs ka gebraucht ginn. An ech géif 
och mengen, esou séier géif déi Péitenger Gemeng net bei 
d’Leit goe fir ze soen, mir géifen de Kontrakt kënnegen, well 
dee wäert Bestand behalen esou laang déi Leit wëllen. 

Stoffel Marco (LSAP): 

Do ass nach en Terrain virdrun, deen un d’Geschichtsfrënn 
grenzt. Ech wollt de Schäfferot froen, ob se schonn eng Iddi 
hunn, wat si op deem Stéck wëlle maachen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Jo, dat ass en Terrain, dee bei d’Paschtoueschhaus gehéiert. 
Dat hei ass och en Deel dovunner. Dat hei ass déi eng 
Halschent. Well mer wëssen, datt mer net ëmmer esou no 
komme fir op deenen dote Plazen, déi baussen den 
Agglomeratioune leien, ze botzen, hu mir deenen aneren 2 dat 
verlount. Fir de Moment musse mir dat ënnerhalen. An ech ka 
mer net virstellen, datt mir an Zukunft eppes do wäerte 
maachen. Et sieft dann, et wier nach een do, deen dorunner 
ustéisst an interesséiert wier. Mä ech mengen, datt do den 
Nivellement ze vill grouss ass an datt do den Intressi net esou 
grouss ass fir dat ze benotzen.  

Stoffel Marco (LSAP): 

Et grenzt jo direkt un d’Geschichtsfrënn, an ech hu schonn e 
puer Mol festgestallt, datt d’Leit sech op déi gliese Plack 
setzen. Mir hu jo virun der Dir dee Pëtz, deen do gefaasst ass 
a wou eng Plack uewendrop ass. Wier et vläicht net méiglech 
fir dat e bëssen z’amenagéiere mat engem Wee an enger 
Wiss, wou ee vläicht eng oder zwou Bänke kéint dohinner 
setze fir wann d‘Leit schonn do an den Eck eralafen a se sech 
net op Saache musse setzen, déi net dofir virgesi sinn.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Also ech mengen, et ass vläicht keng ganz gutt Iddi fir d’Leit 
hanner dat Haus do ze leeden. Wa mer eng Bänk sollen 
dohinner setzen, da léiwer op enger aner Plaz, well ech 
mengen, fir do hanner d’Haiser een ze schécke fir sech ze 
setzen, dat ass net déi bescht Iddi. Mir huelen dat awer mat a 
kucken dat a Rou, wou mir dat kënne maachen. Mä ech 
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mengen net, datt et déi bescht Iddi ass fir een an deen Eck do 
ze leeden. 

Stoffel Marco (LSAP): 

Jo, et war net geduecht fir hannenaus, mä direkt vir laanscht, 
do wou et direkt un den Terrain ugrenzt. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Jo, dat ass kee Problem.  

Approbation à l’unanimité. 

9.3. 
Propriétés. 
Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain 
communal sis à Lamadelaine, lieu-dit «An der Uecht» à M. 
et Mme Das Neves Carneiro - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Le prix de location du terrain d’une contenance de 1,10 are est 
fixé à 1 euro symbolique. 

Approbation à l’unanimité. 

9.4. 
Propriétés. 
Contrat de bail relatif à la location d’un terrain communal 
sis à Pétange, lieu-dit «Rue Pierre Hamer» à la société 
civile immobilière STAES & Consorts SCI – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Le prix annuel de location du terrain d’une contenance de 
13,18 ares est fixé à 1.100 euros. 

Approbation à l'unanimité. M. Goergen, ayant quitté la 
salle, n'a pas pris part au vote. 

9.5. 
Propriétés. 
Contrat de bail relatif à la location d’un terrain sis à 
Pétange, lieu-dit «Rue Pierre Hamer» à M. Yves Staes – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Le prix annuel de location du terrain d’une contenance de 6,70 
ares est fixé à 1.100 euros. 

Approbation à l'unanimité. M. Goergen, ayant quitté la 
salle, n'a pas pris part au vote. 

9.6. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition gratuite de terrains 
d’une contenance totale de 3,52 ares sis à Pétange, lieu-
dit «rue des Jardins» de la part de la société SOCOMA 
Construction Sàrl – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. M. Goergen, ayant quitté la 
salle, n'a pas pris part au vote. 

9.7. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain d’une 
contenance de 10,50 ares sis à Rodange, lieu-dit «rue 
Fontaine d’Olière» de la part de la société PIANON S.A. – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. 

9.8. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain d’une 
contenance de 25 centiares sis à Pétange, lieu-dit «rue des 
Jardins» de la part de la société KALISTA IMMO S.A. – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. 

9.9. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Senid Destani et Mme Samela 
Rizvani – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 2,96 ares se fait au 
prix de 118.400 euros. 

Approbation à l'unanimité. 

9.10. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Elvis Fodjio’me Noutchomwo et 
Mme Juliette Ketchadji Suffong Kankeu – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 2,09 ares se fait au 
prix de 83.600 euros. 

Approbation à l'unanimité. 

9.11. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Fabio Brenand Cruz et Mme Isabel 
Duarte Da Costa – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,49 ares se fait au 
prix de 139.600 euros. 

Approbation à l'unanimité. 
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9.12. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Georges Mergen – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,17 ares se fait au 
prix de 138.000 euros. 

Approbation à l'unanimité. 

9.13. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Muhamed Sabotic – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 2,27 ares se fait au 
prix de 102.000 euros. 

Approbation à l'unanimité. 

9.14. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Nermin Mujkovic – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,18 ares se fait au 
prix de 127.200 euros. 

Approbation à l'unanimité. 

9.15. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Mirnes Ceman et Mme 
Jessica Bettendorff – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 4,33 ares se fait au 
prix de 173.200 euros. 

Approbation à l'unanimité. 

9.16. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Francisco Da Silva 
Carvalho Leite – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 4,08 ares se fait au 
prix de 163.200 euros. 

Approbation à l'unanimité. 

 

9.17. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Ernis Skrijelj et Mme Azra 
Calakovic – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,29 ares se fait au 
prix de 131.600 euros. 

Approbation à l'unanimité. 

9.18. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Mounir Maaoui et Mme Alma 
Radoncic – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,38 ares se fait au 
prix de 135.200 euros. 

Approbation à l'unanimité. M. Flor, ayant quitté la salle, 
n'a pas pris part au vote. 

9.19. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à Mme Alma Badic – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,19 ares se fait au 
prix de 127.600 euros. 

Approbation à l'unanimité. M. Flor, ayant quitté la salle, 
n'a pas pris part au vote. 

9.20. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Mario Pecirep et Mme 
Natalija Trutina – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,89 ares se fait au 
prix de 155.600 euros. 

Approbation à l'unanimité. M. Flor, ayant quitté la salle, 
n'a pas pris part au vote. 

10.1. 
Affaires sociales. 
Remplacement d’un membre effectif dans la commission 
consultative de l’intégration – décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Résultat du vote secret: 
Fodjio'me Noutchomwo Elvis Martin (habitant): 4 voix 
Neto Da Silva Ana Rita (habitante): 11 voix (élue) 
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Schwachtgen Sandra (habitante): 1 voix 
Bulletin nul: 1 

10.2. 
Affaires sociales. 
Nomination de deux membres suppléants de la 
commission consultative de l’intégration – décisions. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Résultat du 1er scrutin de vote (1er suppléant): 
Fodjio'me Noutchomwo Elvis Martin (habitant): 17 voix 
(élu) 
Schwachtgen Sandra (habitante): 0 voix 
Résultat du 2e scrutin de vote (2e suppléant): 
Avec 10 voix 'Oui' contre 7 voix 'Non', Sandra 
Schwachtgen (habitante) est nommée membre suppléant. 

10.3. 
Affaires sociales. 
Contrat de bail relatif à la location d’un logement social sis 
à Pétange, rue Prince Jean n°2 à Mme Etelvina Da 
Conceiçao Morais – approbation. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Approbation à l’unanimité. 

10.4. 
Affaires sociales. 
Compte de l’exercice 2016 de l’Office social – approbation. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Hei geet et ëm d’Guttheesche vum Kont vum Geschäftsjoer 
2016 vum Office social. De Kont ass kontrolléiert gi vum 
„Service de Contrôle et de la Comptabilité du Ministère de 
l‘Intérieur“ an do koum den 22. Mee 2018 e Rapport, wou guer 
keng Kontradiktioun ze maachen ass. Esou datt mir engersäits 
dem Personal, dat do schafft, awer och dem President mat 
senger ganzer Equipe e grousse Merci soe fir dat 
Engagement, wat se iwwer dat ganzt Joer realiséieren. Och 
d’Tatsaach, datt hei guer keng Kontradiktioun a keng Remark 
ass beweist, datt se dat minutiéis a korrekt maachen. Dofir e 
grousse Merci. 

De Kont ass dann och guttgeheescht gi vum Verwaltungsrot 
den 30. Mee 2018 an hirer Séance. Mir mussen awer elo och 
nach als Gemengerot dëse Kont an och de Bilan an de 
„compte de profits et de pertes“ 2016 guttheeschen. Déi 
schléisse mat engem Profit vun 304.722,11 Euro a mat engem 
iwwerdroene Resultat vun 834.834,92 Euro of. Wann dir 
domadder averstane sidd, da kënne mer dat och ofstëmmen.  

Polfer John (CSV): 

Ech mengen, ech géif och alle Merci soen, déi do mat 
schaffen. An et si jo och Leit hei, déi am Komitee sinn a 
wëssen, wat mir do maachen. Ech si frou, datt dat ëmmer esou 
riicht ofleeft. Ech géif och eisem Receveur, deen déi 
Kontabilitéit genau mécht, Merci soen. Soss ass dozou näischt 
méi ze soen.  

Approbation à l’unanimité. 

10.5. 
Affaires sociales. 
Aide de 2.500 euros, à verser à «Médecins Sans Frontières 
asbl», pour combattre l’épidémie du virus EBOLA dans la 
République démocratique du Congo – décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Brecht Guy (LSAP): 

Also mir si selbstverständlech dofir. Et soll och emol eng Kéier 
ernimmt ginn, wat fir eng onheemlech a geféierlech Aarbecht 
déi Leit um Terrain. Dat huet wierklech e grousse Luef verdéngt. 

Accord à l’unanimité. 

11. 
Ordre public. 
Approbation du nouveau contrat de location et de 
maintenance pour le remplacement des ordinateurs 
portables des agents municipaux – décision. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

No 2013 kréie mer nees eng Kéier nei Computere fir eis 
„agents municipaux“. Déi gi Land iwwergräifend kaf, an 
doduerch geet och de Käschtepunkt erof. Déi Apparater si méi 
performant ewéi mat deenen Apparater virdrun an effektiv 
spuere mir elo 43 Euro de Mount. Wann ee bedenkt, datt eleng 
am Joer 2003 oder 2005 d’Uschafung 16.000 Euro kascht 
huet. Dat heescht, dee ganze System gëtt méi bëlleg. Mä en 
ass awer effikass. D’Police huet eis dat virgeschloen, a mir 
hunn déi Propositioun ugeholl, esou wéi déi meescht 
Gemengen, ewéi all Gemengen hei am Land, esou datt mir elo 
déiselwecht Apparaten hunn ewéi an der Stad. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Merci fir d’Informatioun, datt d’ganzt Land déi elo bestallt huet. 
Mir sinn e bëssen iwwerrascht dofir well et eigentlech eng 
Generatioun ass, wéi se am leschte Joerzéngt gebraucht gouf. 
Wann een haut z.B. d’Police vun Hessen kuckt – dat ass jo kee 
klengt Bundesland -, esou sinn déi op eng Smartphone-Léisung 
gaangen, wou si bis zu 70% konnte spueren an dem Bierger 
och e besseren Service konnten ubidden andeems de Bierger 
duerno mam Protokoll eng Foto kritt a seng eegen Date ka 
kucken an dann direkt kann iwwerweisen. Mir hunn eng Kéier 
nogerechent. Wann dir dee Kontrakt elo op 5 Joer ënnerschreift, 
da gi mir 31.000 Euro aus fir déi Apparater. Wa mer do op eng 
modern Léisung zeréckgräifen, wou een duerno mam 
Smartphone kéint benotzen ewéi aner Länner dat elo maachen, 
da wiere mir vill méi bëlleg ewechkomm. Wann dat elo national 
entscheet gouf, dann ass dat ëmsou schlëmmer. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Wat schlëmm ass a wat net schlëmm ass, dat weess ech net. 
Ech weess just, datt mir d’Gemeng Péiteng sinn an datt mir 
d’Verantwortung vun eiser Gemeng huele wa mir déi 
Propositioun gemaach kréien a si zu all de Gemenge soen, si 
sollen datselwecht huele fir datt d’Saisien uniform sinn. Wann 
déi verschidde sinn, da gëtt dat duerno an der „saisie 
informatique“ problematesch. Da schléisse mir eis do un. Mä 
do si mir dee falschen Uspriechpartner fir dat, wat dir elo erzielt 
hutt. Dat musst dir der Polizei an der Stad soen. 

Brecht Guy (LSAP): 

Ech wëll eng allgemeng Bemierkung maachen. Wann een esou 
an de sozialen Netzwierker liest wat eis Pecherte betrëfft, da 
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ginn engem déi lescht puer Hoer, déi een nach huet, och nach 
aus. Do gi Saachen ernimmt vu Lidderhanes bis zu Alkoholiker. 
Ech fannen dat ganz schlëmm. Mir hunn am Moment esou e 
performante Service do, wéi mer e scho laang net méi haten. 
Déi Jonge kënnen net iwwerall sinn. Et muss een sech och 
bewosst sinn datt, wann een säin Auto falsch parkt an ee 
laanscht kënnt, dann huet een e Protokoll zegutt. A fir dann 
iergendwéi Loft eraus ze loossen an sech de Batti ze stellen op 
de sozialen Netzwierker, dat fannen ech einfach eng Sauerei. 

Accord par 15 voix 'Oui' et 2 abstentions (Piratepartei). 

12. 
Transports et communications. 
Règlement temporaire d’urgence de la circulation routière 
à Rodange, rue Adolphe – confirmation. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Et ass esou, datt mer an der rue Adolphe zu Rodange schaffen. 
Mir hunn déi Informatioun kuerz nom leschte Gemengerot kritt, 
de 5. Juni 2018. Et ass esou, datt mir do mussen 
Infrastrukturaarbechte maachen. A fir d’Sécherheet vun der 
Strooss an de Passanten ze garantéieren, ass et noutwenneg 
gewiescht fir déi temporär Drénglechkeetsveruerdnung ze 
änneren. Et ass esou, datt mer do musse verschidden 
Infrastrukturen asetzen bzw. deplacéieren. Dat Reglement ass 
den 11. Juni 2018 ugaangen an déi Aarbechte solle méi oder 
manner 300 Deeg daueren. Do ass de Verkéier an der rue 
Adolphe verbueden an d’Parken ass verbueden op der ganzer 
Längt vum Schantjen. Ech géif de Gemengerot och bieden, 
dëst Reglement gutt ze heeschen. 

Brecht Guy (LSAP): 

Ech wollt dozou eppes bemierke wat d’Signalisatioun ugeet. 
Zu Athus ass mir wéini opgefall, datt do rout Luuchten an 
Athus era stoungen. An do hunn ech gesinn, datt op der Héicht 
vum alen Douaneshaischen – ech mengen, verschiddener 
kënnen sech nach virstellen, wou dat war – e Schëld steet mat 
deem, dee verantwortlech ass fir déi Signalisatioun. Ech hunn 
dat immens gutt fonnt. Den Entrepreneur esou an esou ass 
verantwortlech fir d’Signalisatioun mat enger Telefonsnummer 
drënner. Wier dat bei eis net méiglech? Da géife mir vläicht 
vermeiden, datt vill Uriff hei an d’Gemeng kéimen? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Dach, dat wier eng Saach, déi méiglech ass. Ech huelen dat 
mat an eisen Service, deen dofir kompetent ass. An da misst 
ech u sech soen, datt dat méiglech wier fir déi Saach och 
opzestellen. Ech mengen, et ass jo kee Geheimnis, wien op 
de Schantercher schafft an d’Iddi ass gutt. Ech huelen dat mat 
a wäert dann och dat Néidegt maache fir datt mer probéieren, 
dat hinzekréien.  

Brecht Guy (LSAP): 

Gesetzlech dierft dat jo kee Problem sinn. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Neen, am Prinzip ass et jo esou, datt op ville Schantercher 
d’office déi Nummeren, déi Panneauen affichéiert gi vun deenen 
Entreprisen, déi do schaffen. Dofir gesinn ech perséinlech elo 
kee Problem fir dat um Ufank vun engem Schantjen ze 
maachen. Dann hätte mir eis deelweis vill Ierger gespuert. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech wëll awer just virausschécken, datt d’Gemeng 
verantwortlech ass fir déi Drénglechkeetsveruerdnungen an 
hir Ëmsetzung, net deen eenzelen Entrepreneur. 

Brecht Guy (LSAP): 

Mä dir hutt eng Kéier gesot, Här Buergermeeschter, den 
Entrepreneur wier verantwortlech fir d’Signalisatioun.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Fir d’Reglementer, déi mir hei huelen, bleiwen awer d’Betriber 
verantwortlech, esou datt dat och reegelméisseg kontrolléiert 
gëtt. Mir kënnen dat net op eng Entreprise ofschiben, déi do 
schafft. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Wa mer d’rue Adolphe ganz oprappe bis bei dee Wee, deen an 
d’Maragole, an d’rue Nic Biever geet, da kéint ee vläicht do eng 
Gaine virgesinn, esou datt mer do eng Kéier op deem Wee mat 
Luuchte kënnen eroffueren an esou déi Leit, déi zu Fouss 
schaffe gi wann et däischter ass, kënnen dohinner goen. Et si 
Leit, déi gefrot hunn, ob do eng Méiglechkeet géif bestoe fir do 
Luuchten op dee ganze Wee ze maachen tëscht der rue Nic. 
Biever bis an d’rue Adolphe, fir wa se op den Zuch gi moies. An 
och owes, wann d’Leit mat den Hënn trëppele ginn. Dee Wee 
ass net ganz glécklech fir do ze trëppelen am Däischteren. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Ech weess elo net, ob am „cahier de charge“ Luuchten do 
virgesi sinn. Am Prinzip ass et jo esou, datt déi Infrastrukture 
bis um Enn vun der Strooss sinn, datt déi bis dohi lafen. An 
dat anert, wa mir dat gären eng Kéier uschléissen, da gëtt dat 
en anere Budgetsartikel. Et ass gutt, datt dir d’Iwwerleeung 
gemaach hutt, se ass net schlecht. Mä ech gleewen net, datt 
mir dat an där heite Phas vum Schantjen iwwer dee 
Budgetsartikel hikréien. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Neen, ech menge just, datt mer eng Gaine do leien hunn, net 
datt mer d’Strooss duerno nees mussen oprappen. Datt mer 
vun do u weiderfuere kéinten a Richtung Nic. Biever oder 
Maragole, fir datt mer net nach eng Kéier d’Strooss missten 
deelweis oprappe fir dat ze maachen. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Mir wësse jo och, datt et net einfach mat engem Kabel duergeet 
an datt dat ëmmer e bësse méi komplizéiert ass. Mä dat kann 
een an enger nächster Phas, wann eng Kéier Aarbechten do 
sinn op deem Wee, virgesinn. Dat huet awer net direkt eppes 
hei mat der Strooss ze doen, well mer den Zougang op de 
Stroum respektiv an der rue Adolphe oder déi aner Säit an der 
Ronnwiss oder esouguer an der rue Nic. Biever hunn. 

Bouché-Berens Marie-Louise (DP): 

Dat wat den Här Scheuer elo ugedeit huet, dat hu mir scho 
virun e puer Joer ugefrot, well ech dee Wee jo och bal all Dag 
maachen. Ech weess, datt vill Schüler a vill Leit moies an de 
Wanterméint op den Zuch ginn. Mir hu geäntwert kritt, et wier 
e Biotop, Natur, do kéinten an déi zwee Weeër keng Luuchten 
hikommen. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Ech mengen, mir hate schonn esou Diskussiounen, wa mer 
d’Beispill Rollenger Weiere kucken. Do ass et ëmmer 
méiglech wann ee Luuchte mat Photozellen, mat Photovoltaik, 
dohinner stellt. Mä wéi gesot, dat musse mir awer am Kontext 
vun engem anere Projet gesinn. 

Bouché-Berens Marie-Louise (DP): 

Dat wier ganz flott fir eng Kéier dorunner ze denken.  

Confirmation à l'unanimité. 
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13.1. 
Infrastructures routières. 
Vote d’un devis de 575.000 euros (TTC) concernant les 
travaux de renouvellement des infrastructures dans la 
route de Niederkorn à Pétange (phase II) - décision. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Do geet et drëm, déi Aarbechten, déi scho virun enger 
gewësser Zäit ugefaangen hunn, an der Phas 2 ulafen ze 
loossen. D’Phas 1 ass déi Säit, wou ongerued Hausnummere 
sinn, an déi ass fäerdeg. An elo gëtt dann eben drëm fir an 
Zesummenaarbecht mat Sudgaz – Sudgaz huet hei 
d’Féierung – déi Aarbechten ze maachen. D’Strooss gëtt 
opgemaach, den Drénkwaasserréseau an och 
d’Kollektivantenn gëtt verbessert. Et ass also eng Kontinuitéit 
vun deem Projet, deen elo an d’Phas 2 geet. Och zäitlech si 
mir ongeféier an der Schinn wéi dat virgesi war. Dat huet ebe 
misse sinn, datt de „comité directeur“ vu Sudgaz averstane 
war. Si maachen d’Virfinanzéierung, an dofir hu mir esou laang 
musse waarden. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Et deet mer leed, datt ech ëmmer Leit beschäftege mat deene 
Schantercher, mä et ass en interessante Schantjen, e 
geféierleche Schantjen. De Moment si se ukomm bei der rue 
des Ateliers. Do kommen d’Leit elo momentan vun Nidderkuer 
geflunn, an d’Jongen, déi do schaffen, sinn net ze beneiden, 
well déi stinn all Dag an der Gefor. Et kéint een hinnen emol 
mat op de Wee ginn, datt se mat Luuchte solle schaffen. Ech 
weess net, ob dir d’Situatioun schonn emol gekuckt hutt. Ech 
hoffen, datt an der 2. Phas och näischt geschitt. An der 1. Phas 
haten se Chance, datt keen Accident geschitt ass, well déi Leit 
schaffe wierklech do ënner Konditiounen, déi net ëmmer ganz 
flott si fir si. Si hunn de Bagger an de Camion an der Strooss 
stoen. Et wénkt kee mat engem Fändel do, et sti keng 
Luuchten do fir datt de Verkéier do soll lafen. 

De Moie war esou eng Situatioun, wou een aus der rue des 
Ateliers an ee vun Nidderkuer gefuer koum, an de Jong stoung 
just do mam Bagger. Wann et do rabbelt, da si se allen 3 fort. 
Et wier vläicht eng Iddi fir den Entrepreneur ze froen, ob et net 
awer méiglech wier fir mat Luuchten ze schaffe wann 
d’Situatioun extrem ass ewéi op där Kräizung. Do kommen 
d’Leit aus der rue des Ateliers, aus der rue Chauvin, vun 
Nidderkuer a vu Péiteng gefuer. Et ass momentan eng 
Situatioun do, wou et wierklech bal net méiglech ass fir do ze 
schaffen. Déi Jonge si wierklech net ze beneiden, déi sinn all 
Dag an der Gefor. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Här Scheuer, hutt dir dat nach net an der Verkéiers-
kommissioun diskutéiert?  

Scheuer Romain (déi gréng): 

Verkéierskommissioun hu mir eréischt en Donneschdeg. Ech 
wollt de Punkt drop setzen, mä ech war elo krank, an ech dierf 
jo näischt an der Verkéierskommissioun soe wat net op der 
Dagesuerdnung steet. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Bon, dir kënnt jo hei eng Ausnam maachen. Da soll 
d’Kommissioun eis emol eng Propositioun maachen, wéi een 
dee Problem ka léisen. A wann eng gutt Léisung um Dësch 
läit, da kënnt den Här Mertzig domadder an de Schäfferot, an 
da wäerte mer dat sécher mat op de Wee huelen. Wann et eng 
Gefor ass – ech fueren net esou dacks duerch déi Strooss -, 
da soll ee kucke fir dee Problem ze léisen.  

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Mir ginn et weider un den techneschen Service. Da kann eisen 
Ingenieur, den Här Falco, op d’Plaz kucke goe wat ze 
maachen ass. Ech gi jo dovunner aus, datt dat do net deen 
éischte Schantjen ass, deen déi Leit do maachen an datt si jo 
och verschidde Virgaben hunn, wéi sécher a wéi onsécher si 
schaffen. Et muss een dann eng Kéier mat hinnen 
diskutéieren. A wann dat esou ass, da kënnt dir als 
Kommissioun jo eng Propositioun maachen. 

Breyer Roland (CSV): 

Ech ënnersträichen, wat den Här Halsdorf gesot huet. Et ass 
net deen eenzege Schantjen, dee mer an der Gemeng haten, 
dee geféierlech ass. Bei de Schantercher gëtt et eng 
Sécherheet – „Santé sur le lieu du travail“ -, an déi musse 
selwer dofir suergen, datt si sech ofsécheren. Ech maachen 
drop opmierksam datt, wa mir Luuchten dohinner setzen, da 
kommen aner Geforen. Da komme Stauen dohinner. Da 
komme mer bis bei d’Bréck erof wou et ëm d’Kéier geet. Dat 
ass vill méi geféierlech ewéi wa mir eng Schantjessituatioun 
hunn, wou all Mënsch lues derduerch soll fueren. Et soll ee 
kucken ob een d’Vitesse net ka reduzéieren. De Moment hu 
mir 50 do, kann een et net op 30 erofsetzen? Et kann ee 
kucken, ob net Verkéierskontrolle kënne gemaach gi vun der 
Police wa gerannt gëtt. 

Bei der 1. Phas hate mir dem Entrepreneur gesot, mir wéilte 
keng Luuchten, well mir gefaart hunn, datt doduerch e 
Réckstau an aner Gefore kéinten entstoen. Et misst een déi 2 
Saachen ofweien. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Ech ka just dat soen, wat ech gesinn hunn. Ech ginn dacks do 
trëppelen a gesinn, ewéi d’Saach ass. Dann hoffen ech just, 
datt näischt an der 2. Phas geschitt. Et kann ee jo nach eng 
Kéier an der Verkéierskommissioun driwwer diskutéieren. De 
Policekommissär ass jo och derbäi an dee fiert och dacks do 
laanscht fir heem ze fueren a wäert jo da gesinn, wéi d’Saach 
ass. Da gesi mir jo, wéi et weider geet. 

Wou mer scho bei der Verkéierskommissioun sinn, do hat ech 
déi leschte Kéier hei am Gemengerot och d’Aarbecht weidergi 
vun engem Zebrasträifen an der Athuser Strooss – den Här 
Gira och -, an do ass och nach näischt geschitt. Do wollt ech 
froen, ob dat och kéint gemaach ginn.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Also ech sinn elo net am Bild.  

Scheuer Romain (déi gréng): 

Op der Héicht vum Haus 171 war en Zebrasträife wou mer 
gesot haten, do géife Leit ëmmer parken. Do ass näischt 
gemaach ginn. Momentan stinn nach ëmmer Autoen do, an 
dat ass och eng geféierlech Situatioun.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Also de Werdegang ass eigentlech, wéi mir hei festgehalen 
hunn a wéi déi Kommissioun soll sinn. De Werdegang ass, datt 
dee Punkt op d’Dagesuerdnung vum Schäfferot kënnt, datt déi 
Iwwerleeung, déi dir an der Verkéierskommissioun maacht – dat 
gëllt fir all Kommissiounen -, do ervirbruecht ginn an datt och dat 
vun eise Betriber respektiv eisen Servicer gekuckt gëtt. Da gëtt 
eng Propositioun gemaach an da gëtt de President, ewéi dat an 
eisem Reglement virgesinn ass, an d’Bild gesat iwwer dat, wat 
festgehale gouf am Kontext vun den Iwwerleeungen, déi dir 
gemaach hutt. An hie soll iech dat an enger nächster 
Kommissiounssëtzung matdeelen, wat do am Fong geholl vun 
Iwwerleeungen bzw. vu Schlussfolgerungen aus ären 
Iwwerleeungen eraus festgehale gouf. 
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Mertzig Romain, Schäffen: 

Just fir op d’Athuser Strooss zeréckzekommen. Mir waren 
effektiv dohinner kucken. Et ass virgesi fir dat ewechzehuelen. 
Mä et war nach net um Programm drop. Et wäert awer drop an 
dru sinn, an da gëtt dat och gemaach, well ech och mat deem 
zoustännege Beamten déi Situatioun kucke war.  

Stoffel Marco (LSAP): 

Ech wollt just kuerz dem Här Scheuer äntweren. Et ass net 
verbueden, datt dir eppes an der Verkéierskommissioun sot, 
mä gitt et schrëftlech a mat Zäiten eran, esou datt een et kann 
op d’Dagesuerdnung setzen. Da ginn är Punkten och do 
behandelt. Dat ass alles. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Ech hat den Här Stoffel an der Verkéierskommissioun kloer an 
däitlech verstanen a wäert dat och maachen. 

Accord à l’unanimité. 

13.2. 
Infrastructures routières. 
Vote d’un devis au montant arrondi de 420.000 euros 
(TTC) et d’un crédit spécial de 50.000 euros concernant les 
travaux d’aménagement d’une canalisation des eaux 
superficielles au niveau du «Schwaarzewee» - décision. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Dat ass och en Dossier, dee schonn eng gewëssen Zäit 
ënnerwee ass. Elo gëtt e konkret. Et ass jo esou, datt mir do 
op d’Eisebunn an op d’Nopeschgemeng hu musse waarde fir 
dat alles ze koordinéieren. Hei brauche mir elo Sue fir dee 
Volet vum Iwwerflächewaasser. Dee muss erausgeholl ginn 
an op en extrae Punkt komme fir déi 50.000 Euro 
nozestëmmen. Déi kommen duerno nees an de Package eran. 
Et ass just eng Saach vun der Form. Am Fong geholl ass et 
datselwecht. Ech si frou, datt mer mat den Aarbechten 
ukommen. 

Becker Romain (déi gréng): 

Den Här Halsdorf huet elo just d’Erklärung ginn, datt mir op 
d’CFL hu musse waarden. Wéi laang musse mir waarde bis 
mir kënnen ufänken. Ass d’CFL domadder averstanen, well an 
der Deliberatioun steet näischt, datt mir do mat der CFL 
ufänken, mä mer just wëllen d’Sue fräischalte fir lass ze 
fueren. Geet dat zesummen? Ass dat zesumme mat der CFL, 
well de Wee an déi Bëschung, dat ass jo eisen Terrain.  

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Et ass esou, datt de Projet op e puer Plattformen exekutéiert 
gëtt. Eng dovunner ass d’Iwwerflächewaasser, a fir kënnen do 
ze plange musse mir Suen am Budget hunn, well soss kéinte 
mir dat net plangen. Si plangen dann déi aner. Déi eng 
plangen d’Vëlosweeër, déi aner plangen aner Saachen. Et ass 
eng Saach vun der Form. Wa mir dat net separat wéilte 
ventiléieren, dann hätte mir et am Package gelooss, mä mir 
maachen dat gäre separat. A mir sinn derhannert fir datt et 
esou séier wéi méiglech weidergeet. Ech mengen och, datt et 
elo weidergeet. Mir haten och scho Reuniounen. Mir sinn um 
richtege Wee. Ech kucken, iech déi nächste Kéier méi genee 
ze soen, wéini et lass geet.  

Becker Romain (déi gréng): 

Well den 11. Juni jo dat sämtlecht Waasser do de Bierg 
erofgelaf koum – et muss een natierlech virausschécken, datt 
uewen op deem CFL-Parking, deen deemools provisoresch 

ugeluecht gouf, keen Drainage ass an d’Waasser do hannen 
den Hiwwel erofleeft. Déi Mauer, déi den Hiwwel unhält oder 
unhale soll, ass am Gaang sech op eenzele Plazen an hir 
Bestanddeeler ze leeën. Wann et nach e puer Mol esou reent, 
dat fänkt dat u richteg geféierlech ze ginn.  

Dann déi aner Saach. Den 11. Juni ass d’Waasser do iwwer 
de Schwaarze Wee erofgeschoss komm. Iwwert déi fräi Wiss, 
déi fräigebaggert oder zougebaggert ginn ass. An do ass 
d’Waasser ënnen duerch d’Geschäfter op d’Haaptstrooss 
gelaf. Mir wëssen, datt dat richteg dréngend ass, deen Talus, 
dee ganze Schwaarze Wee. 

Dee Wee gëtt jo dann och zougemaach wann do geschafft 
gëtt. Dann ass dee jo zou. Dann ass dee jo net méi op fir de 
Public. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Et muss een dat kucken. Wann d’Aarbechten elo ganz konkret 
ginn a lass ginn, da kucken ech, datt ech nach eng Kéier an 
de Gemengerot kommen a soen, wéi dat Ganzt iwwer d’Bühn 
geet. Et ass ganz kloer, datt, wann dat lass geet, d’Leit 
mussen informéiert ginn. D’Leit mussen an d’Bild gesat ginn. 
Et kann net goen ewéi z.B. mat der Bréck op der Kor wou, well 
en Delai do war, alles drënner an driwwer gaangen ass. Den 
Duerchbléck war net méi richteg do. Hei versiche mir, den 
Duerchbléck ze halen. Mir sinn hei um Ball, a wann eppes 
konkret gëtt, da soe mir iech et. 

Becker Romain (déi gréng): 

Gutt, well dat ass relativ wichteg. Ech wollt dat och 
uschwätzen, datt et net esou soll goe wéi mat der Passerelle 
op der Kor. D’Leit ginn déi säitlech Stroosse jo erop fir op 
d’Gare, a wa se uewen ukommen, an do ass e Gitter well de 
Schwaarze Wee zou ass, da mussen se dee ganzen Tour 
maachen. Déi Zäit hu se scho laang den Zuch verpasst. Also 
et wier schonn ubruecht fir d’Leit mat Zäiten z’informéieren. 
Op jiddwer Fall wier ech frou, wann dat esou séier wéi 
méiglech géif ugoen. Virun allem déi Waassergeschicht, well 
iergendwann eng Kéier leeft et erëm eng Kéier dee ganzen 
Hiwwel erof op d’Haaptstrooss. 

Accord à l’unanimité. 

14. 
Urbanisation. 
Modifications ponctuelles du Plan d’Aménagement 
Général concernant les zones d’activités économiques 
nationale et régionale – parties dénommées PED et Grand-
Bis – décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Firwat déi punktuell Modifikatioun vum PAG? Eigentlech ass 
dat, wat mir haut entscheeden, schonn eng Kéier entscheet 
ginn am Kader vun dem PAG, dee mir definitiv de 25. 
September 2017 guttgeheescht hunn. Et betrëfft 
haaptsächlech de PED, wou mir alleguer déi Elementer aus 
dem PED erausgeholl hunn, déi näischt méi domadder ze dinn 
hunn. Also engersäits déi „zone régionale“, wou d’Aarbechten 
am Gaange sinn an 3 Betriber sollen installéiert ginn. Et geet 
ëm de SIACH, och ëm de Fussballterrain mat de 
Fëschweieren, an et geet ëm den hënneschten Deel, wou 
duerno de P&R bei der Rodanger Gare hikënnt. 

Mir haten do zesumme mam Ministère gekuckt fir parallel eise 
PAG ze änneren an och dee „complément du plan 
d’aménagement particulier portant création de zones 
industrielles à caractère national“ ze änneren. Dat war eis och 
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versprach ginn, datt dat géif parallel oflafen. Leider Gottes, wéi 
den Inneminister de 29. Mäerz 2018 eise PAG guttgeheescht 
huet, do war de POS nach net geännert wat de PED 
ubelaangt, esou datt hien huet missen de PAG am Fong ënner 
der aler Form guttheesche wat de PED ubelaangt.  

Den 8. Abrëll 2018, dat war net laang duerno, dat ware gutt 14 
duerno, ass dat Ganzt iwwer e Règlement grand-ducal vum 8. 
Abrëll 2018 geännert ginn, esou datt et elo deem näischt 
entgéintsteet fir dat, wat mir schonn am September 2017 
festgehalen hunn, nach eng Kéier festhalen.  

Mir mussen awer d’Prozedur maache fir kee Formfeeler ze 
maachen. Dofir proposéiere mir iech hei eng punktuell 
Modifikatioun vum PAG ze maache wat déi PED-Zon ugeet. 
Derbäi kënnt och nach de Grand-Bis. Do géife mir och gären 
déi Limitt - well am sektorielle Plang vun der „zone 
économique“ elo deen an der Prozedur ass an déi Rumm 
definéiert ass iwwer de Grand-Bis - um grapheschen Deel mat 
änneren, esou datt mir och do, wat de sektorielle Plang ugeet, 
konform sinn zu deem wat do virgesinn ass a wat mir och 
eigentlech esou guttheeschen a wat mir och scho bei eis stoen 
hunn. Et ass just, datt mir elo eng Rumm ronderëm maache fir 
datt dat an eisem grapheschen Deel fixéiert ass. Mir géifen 
och dann déi Annotatioun maachen um Niveau vun eisem 
schrëftlechen Deel vum PAG. Wéi gesot, déi 2 Saache si 
Saachen, wou näischt ännert an eigentlech dat, wat de 
Gemengerot ëmmer wollt de 25. September 2017, bekräftegt 
a präziséiert gëtt. 

Breyer Roland (CSV): 

Et ass e bësse bedauerlech, datt mir duerch prozedural 
Saachen e bësse wäit hannendra kommen. Wann dat just 
opgaange wier, da wiere mer elo am Gaang, eppes anescht 
ze schwätzen. Mir waren eben ze fréi an déi aner ze spéit, mä 
et bréngt awer e ganze Koup mat sech. De Buergermeeschter 
huet elo erkläert, datt dat Ganzt mat Prozedure verbonnen 
ass. Fir d’éischt muss et hei emol ofgestëmmt ginn – ech 
hoffen, datt et positiv ausgeet. Da geet et an d’Stad, 
d‘„Commission d’aménagement du territoire“ gëtt hiren Avis 
nach, et geet nach eng Kéier an d’Prozedur. Mir kréien 
iwwerall gesot, et géif ganz séier goen an all Mënsch géif säi 
Bescht maachen, well et hänkt e bësse méi drun ewéi dat 
Gemoolts um Plang. 

De SIACH ass am Gaang, seng Extensioun ze vergréisseren. 
Et ass e Projet vun iwwer 50 Milliounen Euro. Mir ginn décke 
Gas um SIACH fir datt mer kënnen ausschreiwen. Elo gi mir 
natierlech geblockt, well mer elo net kënnen ausschreiwen 
doduerch, datt déi prozedural Saach nach net gekläert ass. 
Mir kommen also elo e puer Méint hannendran, an 
d’Aarbechte wäerten dëst Joer net ufänken. Dat ass ze 
bedaueren, net eleng fir déi, déi mat an d’Chamberwale ginn, 
well déi hätte kéinten eng Schëpp do bäileeën. Dat wäert jo 
dëst Joer net de Fall sinn. Mä et ass och ze bedauere well mir 
net méi konform si mat de Wäerter um SIACH. Et ass déck 
Zäit, datt mir déi Extensioun, déi Modernisatioun vun der 
Kläranlag kréien, well soss kréie mer Strofen. A wa mir Strofe 
kréien, da geet dat heiansdo gären op Käschte vum 
Waasserpräis an der Gemeng.  

Ech maachen drop opmierksam, datt mir zënter engem Joer 
schlecht Wäerter hunn um SIACH, zënter datt Déifferdeng 
zougemaach gouf a mir alles op Péiteng kréien. Déi Kläranlag 
ass net méi konform, si ass net staark genuch fir alles ze 
maachen. Mir schaffe mat Zousatzsauerstoff fir eis Déiercher 
ze beliewen. D’Kläranlag funktionéiert, jo, awer net méi mat 
deene Wäerter, déi se normal misst hunn. Dobäi kënnt, datt 
dat anert Joer déi europäesch Kommissioun – dat heescht 
Spezialisten – d’Kläranlag kontrolléiere kënnt. A wa se déi 
Péitenger kontrolléiere kommen, da wäerte mir schlecht 

Resultater kréien. Da musse mir héchstwahrscheinlech 
bezuelen. Mir kënne vläicht soen, datt mir prozedural e bëssen 
hannendra gehäit gi sinn, mä mir ware schonn hannendran. 
Wa mir ufänken ze bauen, dann dauert et 5 Joer ier mer 
fäerdeg sinn. Ech weess net, ob mir deen Delai kréien. An da 
geet et gären op Käschte vun iergendengem, dee muss 
bezuelen. Heiansdo ass et dann, nom „polluant payeur“ 
gesinn, de Konsument.  

Mir hunn eise Waasserpräis nach net an der Rei. Mir wëssen 
dat. Do si mer schonn hannendran, a wann dat do nach derbäi 
kënnt, da gëtt dat ob eemol en décken Drock, deen op d’Leit 
kann zoukommen. Och do eng gutt Nouvelle. Mir hate jo eng 
Reunioun mat de 4 Gemenge wat de Waasserpräis ubelaangt 
a mir sollte jo do eis Hausaufgabe maachen. Déi aner Woch 
wäerte mer zesumme mam SIGI eng Reunioun mat den 
Techniker um SIACH hunn a wou mir versichen, ob mir déi 
Aufgabe gemaach kréien, déi allgemeng musse gemaach 
ginn. Dat heescht 4 Secteure lokaliséieren esou gutt 
Haushalter, de Commerce, d‘Horesca ewéi och d’Industrie 
oder d’Landwirtschaft, wou verschidden Tariffer gemaach 
ginn. Esou datt eis Beamten heibannen d’Viraarbecht kënne 
maachen a mir dëst Joer nach ukomme fir iwwer de 
Waasserpräis ze schwätzen. 

Ech hoffe just, datt, wann d’Prozedur fäerdeg ass, mir och 
ganz séier d’Autorisatioun vum Buergermeeschter kréie fir 
wéinstens déi éischt Phas ze bauen. Well do ass och net alles 
kloer, well no dem neie Bautereglement an am geschriwwenen 
Deel vun der Extensioun – wat nach bäigebaut gëtt – si mir 
och net ganz an der Rei.  

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Muss do kee Gesetz gemaach ginn? 

Breyer Roland (CSV): 

Ech mengen net. Mir kucken, datt mir d’Autorisatioun esou 
maachen, datt mer et opdeelen, d’Extensioun eraushuelen a 
just d’Modernisatioun bannen hunn, esou datt mir do mat den 
Aarbechten ukommen. Mä mir wäerten héchstwahrscheinlech 
4 oder 5 Méint Verspéidung kréien. Hoffentlech ass et duerno 
net ze dramatesch wat d’Sanktioune vu Bréissel ugeet.  

Wat de Grand-Bis ugeet, do schwätzen ech elo als Sikor. Do 
sinn ech frou, datt mir vläicht en Argument manner hu fir déi 
Leit, déi dat ëmmer bremsen. Elo hu mir d’Delimitatioun emol 
kloer, Catalyst-Recovery wäert och elo kloer sinn, esou datt de 
Ball och wierklech an de Reie vum Ministère läit. An déi sollen 
elo wierklech Faarf bekennen. An do drécke mir allen zwee 
drop, d’Gemeng esou gutt ewéi de Sikor, fir datt et do séier 
virugeet.  

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Effektiv, et ass ze bedaueren, datt dat do esou gelaf ass. Ech 
sinn awer der Meenung – deemno wat fir e Vote hei 
erauskënnt -, datt een do och ka vläicht kucken, a wéi wäit ee 
schonn déi eng oder aner Autorisatioun – wann een eng 
Opdeelung ka maachen – ka kréie fir datt mir ukomme mat 
den Aarbechten. Ech wollt awer de Vote haut ofwaarden. Den 
Dossier läit elo 2 Méint, mengen ech, bei eis am Büro. Ech 
hunn ëmmer gemengt datt, wann de PAG autoriséiert wier, et 
géif goen, an do koum déi Hiobsbotschaft hei. Et muss een 
och soen, d’Gemeng huet ëmmer erëm gesot kritt, 2017 wier 
dee POS geännert. En ass awer net geännert ginn, esou datt 
mir do eigentlech guer keng Méiglechkeet haten. Mir hunn och 
Delaien, déi mir musse respektéieren am Kader vun eisem 
PAG. Mir hu misste weiderfuere mat eiser Prozedur, well soss 
hätte mer riskéiert, eventuell de ganze PAG a Fro gestallt ze 
kréie wa mir eis net un déi Delaien, déi am Gesetz virgesi sinn, 
gehalen hätten. 
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Mir hate jo eng Entrevue mam Inneministère an si hu gesot, si 
géifen deen Avis séier maache well si den Dossier jo virleien 
hunn a kennen, a genee wëssen datt dat, wat mir hei 
proposéiert hunn, mat hinnen am Virfeld esou ofgemaach war 
an datt dat och esou soll sinn, datt dat ëmmer ofgeschwat soll 
ginn. Et ass elo just aus prozedurale Grënn wou déi Delaien net 
100-prozenteg iwwerenee stëmmen. Mir wäerten awer um Ball 
bleiwen. A wann hei e Vote erauskënnt, da solle mir kucken, wéi 
mir dat doten iwwer d’Bühn kréien an esou séier wéi méiglech 
mat deenen Aarbechten um SIACH kënnen ufänken.  

Well och op där aner Säit hate mir d’CFL elo derbäi, an déi 
sinn och am Gaang ze kucke fir de P&R, mat deem se wëllen 
ukommen. An och de Staat ass interesséiert dorunner, datt et 
séier virugeet. A fir dat hei ëmzesetze muss dat hei relativ 
zügeg iwwer d’Bühn goen. Well am Fong si mir eis jo all eens, 
et ass jo just eng Form-Geschicht, a mir sollen eis 
zesummesetzen a kucken, fir et esou séier wéi méiglech 
gekläert ze kréien. 

Brecht Guy (LSAP): 

Meng Fro ass och a Richtung SIACH gaangen, an den Här 
Breyer huet a senger Interventioun meng Fro gestallt an och 
beäntwert. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech géif soen, datt ech dee Vote hei opmaachen. Dat hei ass 
den Départ. Mir wäerten dat esou séier wéi méiglech un de 
Ministère weiderginn. Mir musse jo och de PAP „quartiers 
existants“ – do huet de Schäfferot och scho seng Entscheedung 
getraff – parallel änneren. Et ass och schonn en Datum virgesi 
fir eng Informatiounsversammlung mat der Populatioun, wou 
mir déi Modifikatiounen hei virstellen. Duerno wäerte mir kaum 
eng Reklamatioun kréien – ech ginn emol dovunner aus, well 
virdrun am Kader vun der normaler Prozedur huet jo och kee 
reklaméiert. An da misst dat awer séier iwwer d’Bühn goen. A 
mir kucken och fir dat e bësse pragmatesch unzegoe wa mir eis 
hei ronderëm den Dësch eens sinn.  

Accord à l’unanimité. 
 
 
 
 
 

 

Gemeinderatssitzung vom 25. Juni 2018 
 
Anwesend: 
 

Mellina Pierre, Bürgermeister (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1. Schöffe (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2. Schöffe (CSV) 
Mertzig Romain, 3. Schöffe (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng) 
Scheuer Romain (déi gréng)  
Flor Starsky (Piratepartei) 
Goergen Marc (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Abwesend und entschuldigt: 
 

/ 

 
1. bis 4. 
Die Punkte 1 bis 4 der Tagesordnung wurden in geheimer 
Sitzung behandelt. 

Der Petinger Gemeinderat hat jedoch beschlossen, folgende 
Entscheidungen zu veröffentlichen: 

Ernennung eines Beamten (m/w) in der Gehältergruppe C1 
(technisches Amt) für die Bedürfnisse der Wasser- und 
Kanalisationsabteilung – Beschluss. 

Herr Denis Cikotic aus Rümelingen wird provisorisch als 
„expéditionnaire technique“ ernannt. 

Ernennung eines Gemeindeangestellten (m/w) der 
Gehältergruppe D1 (Verwaltung) für die Bedürfnisse des 
Gemeindesekretariats - Beschluss. 

Herr Kevin Michaux aus Lamadelaine wurde als 
Gemeindeangestellter im Sekretariat ernannt. 

5. - Mitteilungen des Schöffenrates. 
Keine. 

6. - Allgemeinde Verwaltungsangelegenheiten. 
Einnahmen in einer Gesamthöhe von 497.188,13 € - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.1. - Schulwesen. 
Bewilligung der provisorischen Schulorganisation des 
Grundschulunterrichts für das Jahr 2018/2019 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 
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7.2. - Schulwesen. 
Entwicklungspläne der Schulgebäude (PDS) - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

8. - Musikunterricht. 
Bewilligung der provisorischen Schulorganisation der 
Musikschule für das Jahr 2018/2019 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

9.1. - Liegenschaften. 
Wegerechtskonvention bezüglich des Zugangs auf das 
Privatgrundstück von Herr Paul Scholtes in Petingen – 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.2. - Liegenschaften. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung eines 
kommunalen Grundstücksteils am Standort „An der Uecht“ 
in Lamadelaine an Herr und Frau Marques Dias Ribeiro - 
Bewilligung. 

Der Mietpreis des 1,60 Ar großen Grundstücks wurde auf den 
symbolischen Euro festgelegt. 

Bewilligung einstimmig. 

9.3. - Liegenschaften. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung eines 
kommunalen Grundstücksteils am Standort „An der Uecht“ 
in Lamadelaine an Herr und Frau Das Neves Carneiro - 
Bewilligung. 

Der Mietpreis des 1,10 Ar großen Grundstücks wurde auf den 
symbolischen Euro festgelegt. 

Bewilligung einstimmig. 

9.4. - Liegenschaften. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung eines 
Gemeindegrundstücks am Standort „rue Pierre Hamer“ in 
Petingen an die Immobiliengesellschaft STAES & Consorts 
SCI - Bewilligung. 

Der jährliche Mietpreis des 13,18 Ar großen Grundstücks 
beträgt 1.100 Euro. 

Bewilligung einstimmig. Herr Goergen hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.5. - Liegenschaften. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung eines 
Grundstücks am Standort „rue Pierre Hamer“ an Herr Yves 
Staes - Bewilligung. 

Der jährliche Mietpreis des 6,70 Ar großen Grundstücks 
beträgt 1.100 Euro. 

Bewilligung einstimmig. Herr Goergen hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

 

9.6. - Liegenschaften. 
Vergleich in Bezug auf den kostenlosen Kauf von 
Grundstücken mit einer Gesamtfläche von 3,52 Ar am 
Standort „rue des Jardins“ in Petingen von der Gesellschaft 
SOCOMA Construction Sàrl - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Herr Goergen hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.7. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf die kostenlose Erstehung einer 10,50 Ar 
großen Grundstücks am Standort „rue Fontaine d‘Olière“ in 
Rodange von der Gesellschaft PIANON S.A. - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.8. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf die kostenlose Erstehung einer 25 Zentiar 
großen Grundstücks am Standort „rue des Jardins“ in 
Petingen von der Gesellschaft KALISTA IMMO S.A. - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.9. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr Senid Destani 
und Frau Samela Rizvani - Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 2,96 Ar großen Grundstücks beträgt 
118.400 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

9.10. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr Elvis Fodiio’me 
Noutchomwo und Frau Juliette Ketchadij Suffong Kankeu 
– Bewilligung. 

Der Verkauf des 2,09 Ar großen Grundstücks beträgt 83.600 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

9.11. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr Fabio Brenand 
Cruz und Frau Isabel Duarte Da Coste - Bewilligung. 

Der Verkauf des 3,49 Ar großen Grundstücks beträgt 139.600 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

9.12. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr Georges 
Mangen - Bewilligung. 

Der Verkauf des 3,17 Ar großen Grundstücks beträgt 138.000 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. 
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9.13. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr Muhamed 
Sabotic - Bewilligung. 

Der Verkauf des 2,27 Ar großen Grundstücks beträgt 102.000 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

9.14. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr Nermin 
Mujkovic - Bewilligung. 

Der Verkauf des 3,18 Ar großen Grundstücks beträgt 127.200 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

9.15. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „rue René Putzeys“ in Lamadelaine an Herr 
Mimes Ceman und Frau Jessica Bettendorff - Bewilligung. 

Der Verkauf des 4,33 Ar großen Grundstücks beträgt 173.200 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

9.16. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „rue René Putzeys“ in Lamadelaine an Herr 
Francisco Da Silva Carvalho Leite - Bewilligung. 

Der Verkauf des 4,08 Ar großen Grundstücks beträgt 163.200 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

9.17. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr Ernis Skrijeli 
und Frau Azra Calakovic - Bewilligung. 

Der Verkauf des 3,29 Ar großen Grundstücks beträgt 131.600 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

9.18. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Herr Mounir Maaoui 
und Frau Alma Radoncic - Bewilligung. 

Der Verkauf des 3,38 Ar großen Grundstücks beträgt 135.200 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. Herr Flor hat nicht an der Abstimmung 
teilgenommen. 

9.19. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine an Frau Alma Badic - 
Bewilligung. 

Der Verkauf des 3,19 Ar großen Grundstücks beträgt 127.600 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. Herr Flor hat nicht an der Abstimmung 
teilgenommen. 

9.20. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „rue René Putzeys“ in Lamadelaine an Herr Mario 
Pecirep und Frau Natajija Trutina - Bewilligung. 

Der Verkauf des 3,89 Ar großen Grundstücks beträgt 155.600 
Euro. 

Bewilligung einstimmig. Herr Flor hat nicht an der Abstimmung 
teilgenommen. 

10.1. - Soziales. 
Ersetzung eines Mitglieds des beratenden Integrations-
ausschusses - Beschluss. 

Resultat der Geheimabstimmung: 
Fodjio'me Noutchomwo Elvis Martin (Einwohner): 4 Stimmen 
Neto Da Silva Ana Rita (Einwohnerin): 11 Stimmen (gewählt) 
Schwachtgen Sandra (Einwohnerin): 1 Stimme 
Ungültige Zettel: 1 

10.2. - Soziales. 
Ernennung von zwei stellvertretenden Mitgliedern des 
beratenden Integrationsausschusses – Beschlüsse. 

Resultat des ersten Durchgangs (1. Stellvertreter): 
Fodjio'me Noutchomwo Elvis Martin (Einwohner): 17 Stimmen 
(gewählt) 
Schwachtgen Sandra (Einwohnerin): keine Stimme 

Resultat des 2. Durchgangs (2. Stellvertreter): 
Mit 10 Ja-Stimmen und 7 Nein-Stimmen wurde Sandra 
Schwachtgen (Einwohnerin) als stellvertretendes Mitglied 
ernannt. 

10.3. - Soziales. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung einer 
Sozialwohnung am Standort rue Prince Jean N°2 in 
Petingen an Frau Etelvina Da Conceiçao Morais - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

10.4. - Soziales. 
Abrechnung des Betriebsjahres 2016 des Sozialamtes - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

10.5. - Soziales. 
Hilfe über 2.5000 Euro an „Médecins sans Frontières asbl“  
zur Bekämpfung der EBOLA-Epidemie in der 
Demokratischen Republik Kongo - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 
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11. - Öffentliche Ordnung. 
Bewilligung des neuen Miet- und Unterhaltvertrags für das 
Auswechseln der tragbaren Minicomputer der 
Hilfspolizisten - Beschluss. 

Beschluss mit 15 Ja-Stimmen und 2 Enthaltungen 
(Piratepartei). 

12. - Transport und Kommunikation. 
Verkehrsdringlichkeitsverordnung in der rue Adolphe in 
Rodange - Bestätigung. 

Bestätigung einstimmig. 

13.1. - Straßeninfrastrukturen. 
Abstimmung über einen Kostenvoranschlag über 575.000 
Euro (inkl. MwSt.) für Infrastrukturerneuerungs-arbeiten in 
der route de Niderkorn in Petingen (2. Phase) - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

13.2. - Straßeninfrastrukturen. 
Abstimmung über einen abgerundeten Kostenvoran-
schlag über 420.000 Euro (inkl. MwSt.) sowie einen 
Spezialkredit über 50.000 Euro für die Installation einer 
Kanalisation für Oberflächenwasser in Höhe des 
„Schwaarze Wee“ - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

14. - Stadtplanung. 
Punktuelle Änderungen des Allgemeinen Bebauungsplanes 
in Bezug auf das nationale sowie das regionale Gewerbe-
gebiet – genannt PED und „Grand-Bis“ - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 
 

 

Séance publique du 16 juillet 2018 
Durée de la séance: 15.00 à 17.15 heures 

 
 
Présents: 
 

Mellina Pierre, bourgmestre (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1er échevin (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2e échevin (CSV) 
Mertzig Romain, 3e échevin (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng)  
Flor Starsky (Piratepartei) 
Goergen Marc (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Absent et excusé: 
 

Scheuer Romain (déi gréng) 

ORDRE DU JOUR 
Séance à huis clos (15.00 heures) 

1. Personnel communal 
1.1. Nomination d’un fonctionnaire (m/f) du groupe de traitement B1, sous-groupe administratif - décision. 
1.2. Nomination d’un employé communal (m/f) du groupe d’indemnité B1, sous-groupe éducatif et psycho-social - décision. 
1.3. Nomination définitive d’une fonctionnaire communale - décision. 
1.4. Promotions de trois fonctionnaires communaux - décision. 
1.5. Démission volontaire d’une assistante sociale - décision. 

Séance publique (15.30 heures) 

2. Communications du collège des bourgmestre et échevins. 

3. Administration générale 
3.1. Titres de recette - décision. 
3.2. Approbation de la nouvelle convention avec le Lycée Technique Mathias Adam de Pétange pour la mise à la 

disposition des salles de sports aux clubs sportifs de la Commune - décision. 
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3.3. Rapport d’activités de l’année 2017 de la Commission consultative de l’Intégration - information. 
3.4. Démission d’un membre de la Commission de la Jeunesse - information. 
3.5. Vote d’un devis et d’un crédit spécial pour la nouvelle illumination de l’Hôtel de Ville - décision. 

4. Personnel communal 
4.1. Création d’emplois d’insertion pour chômeurs de longue durée - décision. 
4.2. Création d’un poste de salarié (ancien ouvrier) pour les besoins du service de la voirie - décision. 

5. Affaires sociales: Approbation du décompte concernant la construction d’une Maison sociale à Pétange - décision 

6. Propriétés 
6.1. Constitution de servitudes perpétuelles relatives à divers terrains communaux sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker» 

- décision. 
6.2. Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain communal sis à Rodange, lieu-dit «Avenue Dr Gaasch» à 

M. Joao RIBEIRO SOUSA et Mme Helena COSTA ALVES - décision. 
6.3. Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain communal sis à Rodange, lieu-dit «Avenue Dr Gaasch» à 

M. Emile BACK - décision. 
6.4. Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain communal sis à Rodange, lieu-dit «Avenue Dr Gaasch» à 

M. Karim BOUSSALHAM et Mme Alicia GONCALVES DE MATOS - décision. 
6.5. Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain communal sis à Rodange, lieu-dit «A la Croix Cassée» à 

M. Nuno DA SILVA BATATA - décision 
6.6. Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «rue des Jardins» de la part de 

Mme Monique SCHIRTZ - décision. 
6.7. Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Rodange, lieu-dit «A la Terre Noire» de la part de la 

société LES TERRES ROUGES S.A. - décision. 
6.8. Compromis concernant l’acquisition de terrains sis à Lamadelaine, lieu-dit «Im Gelben Butter» de la part des héritiers 

Nicolas AGARAND - décision. 
6.9. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Dzevad BABACIC et Mme Nusreta 

ADROVIC - décision. 
6.10. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Sefadin OSMANOVIC et Mme Inera 

KALAC - décision. 
6.11. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Temudzin ADROVIC et Mme Anela 

OSMANOVIC - décision. 
6.12. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à MM. Nedzad ADROVIC et Haris 

ADROVIC - décision. 
6.13. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Fahrudin MUJKOVIC et 

Mme Elvedina MUJKOVIC - décision. 
6.14. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Oleg USHKALOV et 

Mme Domnica CRETU - décision. 
6.15. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Ernesto DA SILVA 

CARVALHO LEITE et Mme Ana MAGALHAES ALVES - décision. 
6.16. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Harun RAMDEDOVIC et Mme 

Sadeta SKRIJELJ - décision. 
6.17. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker», à M. Elvis MURATOVIC et Mme Sanela 

MURATOVIC - décision. 

7. Ordre public: Prorogation de l’heure de fermeture des débits de boissons publics à l'occasion de la braderie à Pétange - décision. 

8. Infrastructures routières: 
8.1. Approbation du devis relatif aux travaux de reprofilage et de renouvellement de la couche de roulement dans diverses 

rues (exercice 2018) - décision. 
8.2. Décompte concernant l’acquisition d’un parking au Blobierg à Rodange - décision. 
8.3. Vote d’un crédit spécial pour l’acquisition d’un nouvel épandeur de sel et d’une nouvelle pelle à neige - décision. 

9. Urbanisation 
9.1. Décompte concernant la révision du Plan d’Aménagement Général - décision. 
9.2. Prise de position concernant les plans directeurs sectoriels - décision. 

10. Vie associative  
10.1. Attribution d’un subside de base à la société «Cheyto Karateka Lamadelaine asbl» - décision. 
10.2. Réattribution d’un subside de base à la société «Association des parents d’élèves de l’enseignement primaire de la 

commune de Pétange» - décision. 
10.3. Octroi des subsides aux sociétés - décisions. 

 



 
Péiteng Aktuell - n° 132  

  Séance publique du 16 juillet 2018  

 
 - page 37 - www.petange.lu 

COMPTE RENDU 
1. 
Le point 1 de l’ordre du jour a été traité en séance à huis 
clos. 
Le conseil communal a décidé de rendre public les décisions 
suivantes: 

Nomination d’un fonctionnaire (m/f) du groupe de traitement 
B1, sous-groupe administratif - décision. 

M. Christian Polfer, de Bascharage, est nommé aux fonctions 
de rédacteur. 

Nomination d’un employé communal (m/f) du groupe 
d’indemnité B1, sous-groupe éducatif et psycho-social - 
décision. 

Mme Natalia De Jesus Nogueira Almeida, de Rodange, est 
nommée au poste vacant au service médico-socio-scolaire 
sous le statut de l'employé communal. 

Nomination définitive d’une fonctionnaire communale – 
décision. 

Mme Monica Queiros De Almeida est nommée définitivement 
aux fonctions d'expéditionnaire avec effet du 1er novembre 
2018. 

2. 
Communications du collège des bourgmestre et 
échevins. 
Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech wollt iech op déi verschidden Dokumenter opmierksam 
maachen, déi der an ären Ënnerlagen hutt, a wou besonnesch 
een Dokument an d’Ae spréngt. Et ass dat en Dokument vun 
der Lëtzebuerger Police, an zwar ass et e Formulaire fir eng 
Kontestatioun vun engem Avertissement taxé émis par un 
agent municipal. Wann e Bierger mengt, datt en Avertissement 
taxé, deen e vun engem Agent municipal kritt huet, net 
berechtegt ass, da kann en dee Formulaire ausfëllen an un 
d’Police schécken. Dat beweist och dat, wat mer ëmmer erëm 
de Leit hei an der Gemeng gesot hunn, déi gemengt hunn, si 
wieren net korrekt behandelt ginn am Kader vun engem 
Avertissement taxé, deen ausgestallt gouf vun engem Agent 
municipal. Do ass net d’Gemeng Péiteng zoustänneg, mä do 
ass d’Police zoustänneg fir nom Rechten ze kucken. Elo gëtt 
et en offiziellt Dokument, wat an allen Uertschaften d’selwecht 
ass, a wou een da bei der Police kann intervenéiere wann ee 
mengt, et wier net richteg, datt een en Avertissement taxé 
ausgestallt kritt huet, a wou dat dann nach eng Kéier méi 
genee gekuckt gëtt. 

3.1. 
Administration générale. 
Titres de recettes au montant total de 6.703.038,16 euros 
- approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Titres de recettes les plus importantes: 

Vente de terrains 531.068,34 € 
TVA – Déclaration finale 2017 240.115,63 € 

Fonds de dotation globale des 
communes 5.880.558,31 € 

 
Approbation à l’unanimité. 

3.2. 
Administration générale. 
Nouvelle convention avec le Lycée Technique Mathias 
Adam de Pétange pour la mise à la disposition des salles 
de sports aux clubs sportifs de la Commune - approbation. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

2010 hate mer eng Konventioun mam LTMA gemaach an déi 
hu mer elo iwwerschafft, well do e puer nei Momenter derbäi 
komm sinn. Virdru konnte mer ëmmer vun der Sportshal just 2 
vu 4 Elementer notzen. Mëttlerweil ass et awer esou, datt mer 
theoretesch kéinten 3 vu 4 Elementer an och d’Salle de sport 
de combat kéinten notzen, wat virdrun ausdrécklech 
ausgeschloss war. Dat sinn déi Haaptännerunge vun dëser 
Konventioun. 

Approbation à l’unanimité. 

3.3. 
Administration générale. 
Rapport d’activités de l’année 2017 de la Commission 
consultative de l’Intégration - information. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Da komme mer zu engem Punkt, deen all Joer op der 
Dagesuerdnung steet, well am Règlement grand-ducal vum 
25.11.2011 virgesinn ass, datt op Grond vum Artikel 11 de 
Gemengerot muss e Rapport iwwer d’Aktivitéite vun der 
Integratiounskommissioun kréien. An dee Rapport läit vir an 
ech géif proposéiere fir dem President vun där Kommissioun 
d’Wuert ze ginn. 

Stoffel Marco (LSAP): 

Mäi Mandat huet jo eréischt dëst Joer ugefaangen an dat do 
betrëfft jo nach déi Period vun deem Joer virdrun, esou datt 
ech selwer mat deem dote Bericht net konfrontéiert sinn an 
och net déi ganz Saachen, déi do ofgelaf sinn, matgemaach 
hunn. Esou datt ech iech net kann am Detail soen, wat do 
geschitt ass. De Bericht hutt der virleien, an do sinn 
alleguerten déi Punkten, déi se d’lescht Joer ofgehaakt hunn, 
drop vermierkt. Den Haaptpunkt war deen, datt e Wiessel an 
der Integratiounskommissioun stattfonnt huet an den Här 
Mertzig d’Presidentschaft iwwerholl huet. Bis Mee sinn 
Aktivitéite gelaf gewiescht a kuerz virun de Walen ass dunn 
näischt méi gemaach ginn, wat jo ganz verständlech ass. 

Ech muss mech dofir entschëllegen, datt ech leider keng 
Méiglechkeeten hat fir dat méi am Detail ze kucken an ech géif 
iech da bieden, fir de Bericht ze kucke fir ze gesinn, wat fir 
Aktivitéite gelaf sinn. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

U sech ass net vill bäizefügen. Effektiv war et esou, datt mer déi 
Saachen, déi d’lescht Joer um Programm stoungen, 
duerchgesat hunn. An no de Walen huet déi Kommissioun sech 
nei zesummegesat, wou dann u sech schonn déi hallef Period 
eriwwer war. An et ass net vill méi zu där Saach ze soen. 
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Goergen Marc (Piratepartei): 

Mir gesinn, dir fuert reegelméisseg op Stroossbuerg. No wéi 
enge Kritäre sicht der d’Faarf vum Politiker aus, deen do 
ënnen d’Leit ëmfänkt? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

D’lescht Joer war d’Kommissioun op Stroossbuerg, an et ass 
esou, datt een dat muss ufroen an et geet op Invitatioun vun 
engem Europadeputéierten. D’lescht Joer si mer op Invitatioun 
vun der Madamm Delvaux gefuer an dëst Joer ass geplangt, 
datt mer op Invitatioun vum Här Bach fueren, deen och 
Europadeputéierten ass.  

Goergen Marc (Piratepartei): 

Ass dann och geplangt, fir an deenen nächste Joren ee vun 
der DP oder vun déi gréng ze froen? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Firwat net. Wann een déi Leit freet, da freet een emol fir 
d’éischt déi Kontakter, déi engem no stinn. Wéi der gesitt, hu 
mer de Choix gemaach, datt mer deen ee gefrot hunn an elo 
deen aneren. A selbstverständlech si mer fir alles op. 
Natierlech ass et esou, datt ugefrot gëtt, an da musse mer och 
d’Zouso vun deem Europadeputéierte kréien. Et ass awer och 
heiansdo de Fall, datt mer konnte feststellen, datt déi Budgete 
schonn opgebraucht sinn an een net méi vill Méiglechkeeten 
huet. Mä de Choix ass do fräi. 

Il en est pris acte. 

3.4. 
Administration générale. 
Démission d’un membre de la Commission de la Jeunesse 
- information. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Mir hu jo e Reglement, dat virschreift, datt wann een dräi Mol 
onentschëllegt gefeelt huet, een da säi Mandat zeréck gëtt. 
Hei ass esou ee Fall, wou d’Madamm Ilda Calakovic sech dräi 
Mol net fir d’Reunioune gemellt huet. Si huet guer net 
geäntwert op dat, wat mer hir gemailt hunn, esou datt mer 
unhuelen, datt d’Madamm net méi interesséiert war fir nach 
weider an der Jugendkommissioun matzeschaffen. 

Mir haten och an der Tëschenzäit Aktivitéiten, wou jiddereen 
aus der Jugendkommissioun méi oder wéineger eng 
gewëssen Aarbecht dran ze maachen hat. Do koum vun hir 
och keen Echo. Si hat sech zwar an déi éischt Reunioun, déi 
war, gemellt. Et koumen awer keng Echoe méi, esou datt aner 
Memberen aus der Kommissioun déi Chargen iwwerholl hunn. 
Esou datt mer elo wierklech gemengt hunn, datt d’Madamm 
net méi interesséiert wier, esou datt ech iech géif bieden, fir 
heivunner Acte ze huelen. 

Becker Romain (déi gréng): 

Dat doten ass eng lamentabel Geschicht. Et ass effektiv op e 
Kommunikatiounsproblem, wou dat drop erausleeft. An zwar 
ass d’Madamm ëmmer iwwer Courrier invitéiert ginn an 
d’Sëtzungen, an d’Madamm ass wéi laang net Heiheem 
gewiescht, well se op der Uni hir Aarbecht ze schreiwen hat. 
Si ass elo säit kuerzem erëm zu Land. An der Madamm hir 
Mamm huet de Courrier net opgemaach, well e jo un 
d’Madamm adresséiert war. 

Eng aner Saach ass natierlech déi. Wa mir mat Zäiten 
informéiert gewiescht wieren, an net no der Sëtzung vum 
Schäfferot, dann hätte mir kéinten intervenéieren an dann 

hätte mer dat kéinten aus de Féiss schafen. En plus ass et 
esou, datt d’Madamm dee ganzen Owend um Hip Hop 
gehollef huet schaffen. Do huet och keen aneren hir Bescheed 
gesot, well soss hätt se sech wahrscheinlech net esou 
verausgaabt an um Hip Hop matgeschafft. 

Et huet einfach kee sech am Virfeld gemellt. An dofir ass et 
ëmsou méi traureg, well d’Madamm einfach oplafe gelooss 
ginn ass. Virun allem, well se no der Decisioun vum Schäfferot 
um Hip Hop Festival gehollef huet a wou ausser dem Här 
Arendt keen aus deem ganze Gemengerot präsent war. 

Dat ass natierlech traureg a mir huelen dat dann och esou zur 
Kenntnis a mir huelen Acte, datt et net néideg war, fir virdrun 
e Wuert ze soen. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Esou wäit ech informéiert sinn, iwwert d’Sekretariat an iwwert 
d’Presidentin vun der Jugendkommissioun, ginn d’Membere 
vun der Jugendkommissioun ëmmer iwwer Email 
ugeschriwwen. An do gesi se jo och, op een d’Mailen opmécht 
an op een äntwert oder net. A si huet einfach net op d’Maile 
geäntwert. 

Mir hunn nach Jugendlecher, déi bei eis an der 
Jugendkommissioun matschaffen, an déi och studéieren, an 
déi och op Première waren, an déi och hir Exame gemaach 
hunn oder am Ausland waren. An déi hu sech reegelméisseg 
a regulär ofgemellt, wa se net konnten do sinn, oder gesot 
hunn, datt se fir deen doten Dag do sinn.  

Vis-à-vis vun deenen anere Memberen hu mir et net ganz fair 
fonnt, wann een an enger Reunioun ass a wou ee ganz genee 
weess, datt Aktivitéiten op ee bestëmmten Dag festgeluecht si 
ginn, an et kritt een eng Missioun an da mellt een sech net 
méi. An dann op eemol, 14 Deeg virdrun, stinn déi Aner do, et 
ass keng Äntwert komm, et ass och kee Kontakt mat deene 
Leit opgeholl gi wou se hätt misste Kontakt ophuelen. Et 
äntwert een nach net op d’Mailen, an da mengen ech, muss 
ee reagéieren. An do hu mer reagéiert, esou datt aner Leit 
agespronge sinn. 

Si hat sech och net fir den Hip Hop gemellt. Si war dann 
einfach duerch Zoufall – wann een dat esou wëll nennen – 
deen Dag do, mä si huet am Virfeld guer net fir 
d’Organisatioun vum Hip Hop matgeschafft. 

Mir sinn nun emol e Grupp vu jonke Leit a mir wëssen och, 
datt déi jonk Leit an de Schoule sinn an och ganz oft am 
Ausland sinn, mä déi aner hunn awer d’Messagë kritt a si hu 
matgehollef. An doduerch ass déi heiten Decisioun eben elo 
esou gefall. 

Arendt Patrick (CSV): 

Ech kann an deem heite Kontext der Schäffin vum Ressort 
ganz kloer hir Meenung deelen. Ech si selwer Member vun der 
Jugendkommissioun an ech wëll elo ganz kuerz op dem Här 
Becker seng Ausso äntweren. Dir schwätzt vun engem 
Kommunikatiounsproblem, datt déi Madamm dat Ganzt just 
per Courrier krut huet. Dat ass net wouer. D’Madamm krut och 
all Mailen, esou wéi all anere Member och. 

Dann hutt Dir gesot, datt déi Madamm net mat Zäiten 
informéiert gouf, dat heescht, net virum Schäfferot. Dat ass 
anscheinend och net wouer, well ech hat gëschter nach Rieds 
– an dofir sinn ech och e bëssen haut d’Sproochrouer vun der 
Presidentin vun der Jugendkommissioun, der Madamm Tessy 
Emeringer – a si huet mer ganz kloer gesot, datt si owes bei 
der Diplomiwwerreechung um Jobday mat Iech, Här Becker, 
geschwat hätt. Si huet Iech de Problem gesot an Dir hutt der 
Madamm Tessy Emeringer gesot, datt der géift de Problem an 
d’Rei setzen. Dee Problem ass net an d’Rei gesat ginn, well 



  
Péiteng Aktuell - n° 132  

  Séance publique du 16 juillet 2018  

 
 - page 39 - www.petange.lu 

duerno ass dee ganzen Zinglabumm, esou wéi en elo hei 
duergestallt gouf, weidergaangen. 

Dann hutt Dir och gesot, datt d’Madamm sech op engem Hip 
Hop Open Air verausgaabt huet. Dat ass absolut net wouer, well 
op engem Hip Hop Open Air – an Dir wësst et jo selwer, Här 
Becker, well Dir waart déi lescht Joren ëmmer do – do huet e 
Member vun der Jugendkommissioun absolut keng Aufgaben. 
Si hu just do ze sinn, an si hu just dat Ganzt ze organiséieren 
an dat Ganzt mat ze droen. Mä et ass näischt Richteges do fir 
ze schaffen. Dat heescht, d’Madamm huet sech absolut net 
verausgaabt. Eventuell fir de Graffiti matzemaachen, mä méi 
huet d’Madamm sécherlech net gemaach. 

Dat hei soll elo net falsch verstane ginn. Et huet kee Mënsch 
hei um Dësch eppes géint d’Madamm Ilda Calakovic, mä ech 
mengen, e Reglement ass do fir all Mënsch an dorunner muss 
sech och déi Madamm halen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Domadder, mengen ech, datt dat Thema ofgeschloss ass, an 
ech wëll och do hannendru setzen, datt dat do keng Decisioun 
vum Schäfferot ass. Dat do ass eng Decisioun vum 
Gemengerot, deen déi Prozedur hei definéiert huet, an et ass 
just eng Ëmsetzung vun deem, wat de Gemengerot am 
November 2017 decidéiert huet. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Et gouf gesot, datt um Hip Hop Festival kee vum Gemengerot 
do war. Ech bezéien eis domadder als Schäfferot mat an. Ech 
loossen dee Reproche an deem Sënn net gëllen. Ech kann 
iech just soen, dir wësst selwer, wat momentan lass ass an 
datt mer alleguerte relativ vill op der Agenda hunn. An dee 
Samschdeg hat ech 7 Etappen um Programm, a méi wëll ech 
net dozou soen. 

Becker Romain (déi gréng): 

Ech hat och Etappen am Programm, Här Mertzig, mä ech 
hunn et awer fir néideg fonnt fir bei eis Jugend ze goen. Well 
wann eis Jugend eis esouvill um Häerz läit, a mir maachen do 
keen Acte de présence, dann ass dat schonn en Trauerspill. 
An d’Leit aus dem Jugendhaus hunn dat och gesot, an déi 
rechnen domadder, datt d’nächst Joer deen Hip Hop Festival 
aneschters organiséiert gëtt. Well, wéi den Här Arendt elo 
richteg bemierkt huet, verausgaabt d’Kommissioun sech net, 
mä et ass d’Jugendhaus, déi Aarbecht maachen an et leeft 
ënnert dem Sigel vun der Jugendkommissioun. Mir haten 
d’lescht Joer schonn driwwer geschwat, mir mussen do 
onbedéngt en anere Modell fanne fir deen Hip Hop Festival. 
Well ech loossen als President vum Jugendhaus och net méi 
zou, datt owes an der Däischtert eis Educatricen aus dem 
Jugendhaus dee ganze Site musse raumen, botzen, kieren an 
d’Chaleten eidel maachen, vu datt d’Luuchten net op deem 
Site fonctionnéieren. Dat ass eng Responsabilitéit, déi ech als 
President vum Jugendhaus net méi esou kann iwwerhuelen. 
Well ech wëll net, datt déi zwou Dammen, déi do waren, owes 
en däischtere Site nach mussen zoumaachen. 

Arendt Patrick (CSV): 

Do wëll ech awer och ganz kuerz drop äntweren. Mir hunn als 
Jugendkommissioun – an dat waren all 6 Memberen – déi 
ganz Gradinen an dee ganze Site owes nach gebotzt. Dat wëll 
ech Iech just soen. An do kënnt Dir all déi aner Membere froen, 
Här Becker. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir schléissen dat doten elo of, well mir sinn hei am Gaangen 
iwwert eppes ze diskutéieren, wat net op der Dagesuerdnung 
steet. Haut steet op der Dagesuerdnung, wat de 
Fonctionnement vun enger Jugendkommissioun ubelaangt a 

mir hunn net drop stoen, wat de Fonctionnement vum Hip Hop 
ubelaangt. A wann der do Problemer hutt, esou stinn d’Dieren 
ëmmer op – esouwuel vun der Kommissioun wéi och vum 
Schäfferot – fir déi opzelëschten. A wann do 
Verbesserungsvirschléi kommen, da wäerte mer 
selbstverständlech deene Verbesserungsvirschléi och nogoen. 
Mä mir sinn hei elo net an deem Kontext, mä mir sinn haut am 
Kontext vun der Applikatioun vum Artikel 7 vum Règlement 
d’ordre interne vum 20.11.2017, wat de Gemengerot sech ginn 
huet. An dat huet mam Hip Hop eigentlech näischt ze dinn. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Wann den Här Mertzig sech scho konnt entschëllege fir deen 
Dag, da mengen ech, muss ech dat schliisslech och maachen. 
Ech war deen Dag am Ausland. Ech war vum 29. un am 
Ausland iwwert eng ganz Woch. Dat war bekannt an dat war 
eng perséinlech Saach, déi mer am Ausland haten. A fir déi 
Jore virdru kann ech awer bestätegen, datt ech och als 
Ressortschäffin ëmmer dobäi war. Mä dëst Joer ass et mer 
wierklech net gaangen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir kënne jo elo den Tour ronderëm den Dësch maachen a 
jiddereen erkläert, fir wat en net do war. Mä ech mengen, dat 
ass awer vläicht net de Sënn an den Zweck vun dëser 
Diskussioun. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Ech wëll awer och déi Ausso net esou stoe loossen, wéi et e 
bëssen eriwwerkomm ass, datt mir e Problem hätte well et eng 
Jugendorganisatioun war. Absolut net. An ech wëll dat och net 
einfach esou hinhuelen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Voilà, domadder mengen ech, wier de Punkt 3.4. 
ausdiskutéiert. 

Il en est pris acte. 

3.5. 
Administration générale. 
Vote d’un devis et d’un crédit spécial de 100.000 euros 
pour la nouvelle illumination de l’Hôtel de Ville - décision. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Wa mer deen Devis hei unhuelen, da kënne mer effektiv e 
schéint Bild maache vun eiser Gemeng. Dir wësst, datt 
d’Beliichtung defectueuse ass. Op verschiddene Plaze si 
Saache futti. Déi Spotten, déi am Buedem waren, sinn 
deelweis futti gemaach ginn, asw., an do hu mer en neit 
Konzept developpéiert fir d’Gemeng nei ze beliichten, wat elo 
prett ass. Dat ass eng Iddi, déi vu mengem Virgänger lancéiert 
gi war. Mir hunn och aner Gebaier, déi mer och wëlles hunn 
nei ze beliichten, ënner anerem d’Policegebai op der 
Maartplaz. An dat hei ass een éischte Schratt an déi Richtung 
an ech mengen, dat wier eng flott Saach, wa mer dat géife 
maachen. 

Mir hunn dofir en Devis vun 100.000 Euro virleien an dat gëtt 
eng richteg modern Beliichtung, déi dann och manner Energie 
brauch, wat och gutt ass. An den Ënnerlage gesitt der jo, wéi 
Beliichtung vum Gemengenhaus soll ginn. 

Becker Romain (déi gréng): 

Et ass net vu Muttwëll, wa mer eng nei Beliichtung fir 
d’Stadhaus installéieren. Wéi gesot, d’Leit hu scho wéi vill Mol 
gemengt, et wier net anstänneg beliicht, wou ech awer ëmmer 
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gesot hunn, datt et anstänneg beliicht wier. Bis elo ass et 
anstänneg beliicht, mä et kéint awer nach besser sinn. 

Mir sinn natierlech frou, datt mer op de Wee gi fir méi 
energieeffizient Luuchten ze installéieren. Wou mir awer e 
Problem hunn, dat ass, et soll awer wann ech gelift opgepasst 
ginn op d’Liichtverschmotzung. Mir sollen net nach eng Kéier 
de Feeler maachen, dee mer deemools do iwwer op der 
Maartplaz gemaach ginn, a wou Spotten an de Buedem gesat 
si ginn, déi riicht d’Luucht aus gestraalt hunn. Si si mëttlerweil 
alleguerten ofgeschalt, wat eng gutt Iddi ass, well och nach 
Leit driwwer gefall si well se verblent goufen. Ech géif iech 
dann un d’Häerz leeë fir opzepassen, datt mat der neier 
Beliichtung net ze vill Liichtverschmotzung entsteet, an datt 
den Objet sollt beliicht gi wéi et wierdeg ass. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

3 Saache kann een nach soen. Dat éischt, d’Liicht-
verschmotzung ass ganz richteg. D’Beliichtung muss 
ausgemaach ginn, well et kann net sinn, datt nach um 3 Auer 
an der Nuecht dës un ass. Et muss ee kucken, wéi een dat 
mécht. 

Zweetens, an dat hat ech schonn a menger Aleedung gesot, 
komme keng Spotte méi an de Buedem. Dat gëtt e ganz anert 
Liicht mat engem ganz anere System. 

An drëttens – an dat ass och ganz wichteg – Dir wësst jo, datt 
mer d’Plaz virum Stadhaus frësch maachen. An déi 
Beliichtung vun der Plaz, respektiv den Amenagement vun der 
Plaz, sinn zwee verschidde Puer Schong. Et ass net, datt – wa 
mer d’Plaz duerno frësch maachen – déi nei Luuchten erëm 
missten ewechgeholl gi fir eppes aneres ze maachen. Et ass 
wierklech e Projet fir sech a mir maachen also keen duebelen 
Emploi. 

Breyer Roland (CSV): 

Ech begréisse selbstverständlech, datt dee Projet elo zur 
Ausféierung kënnt an datt mer d’Gebai wierklech an de 
Mëttelpunkt setzen. 

Wat d’Liichtverschmotzung ubelaangt, esou ginn et do haut 
ganz intelligent Sensoren, déi automatesch erofginn ab enger 
gewëssener Zäit an awer och Bewegungsmelder sinn. Déi 
Zäit, wou ech nach am Schäfferot war, ware mer eis eng Kéier 
op Lyon déi Installatiounen ukucken. Lyon ass d’Ville de la 
Lumière, an déi hu wierklech wonnerbar Saachen do. Esou 
gëtt zum Beispill nëmme beliicht, wann et gebraucht gëtt an 
duerno schalt et dann och erëm grad esou séier of, wann et 
net méi gebraucht gëtt. 

Ech sinn och frou vum Här Halsdorf ze héieren, datt dat 
ofgestëmmt ass mat dem Reamenagement vun der Plaz, an 
datt do net erëm eng Kéier muss aneschters gerappt ginn. Dat 
heiten ass e Projet fir sech, an dat ass och gutt esou. 

Ech fannen et awer net gutt, datt d’Maartplaz net méi beliicht 
ass an datt déi Spotten owes ausgeschalt sinn. Owes ass et 
do wierklech däischter an ech wier frou, wann och ganz séier 
fir déi Plaz eppes géif hannendru kommen an datt mer dat och 
kéinten an d’Rei kréien. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

De Projet vun der Stadhausplaz geet säi Wee. Dir wësst jo, 
datt en Architekt domadder befaasst ass. Hien huet och 
schonn éischt Aarbechte gemaach a mir halen iech do um 
Lafenden, wann do nei Momenter kommen. 

Et ass och, wéi de Roland Breyer gesot huet, effektiv déi 
neisten Technologie, déi hei ugewannt gëtt. Esou datt mer 
nach manner Energie brauchen an datt et nach flott dobäi gëtt. 
An da kann een dat deementspriechend praktesch geréieren. 

Breyer Roland (CSV): 
Nach en Zousaz: Mir hu jo schonn déi nei Technologie an der 
Belair-Strooss. Do gëtt automatesch owes gedimmt, an dat 
ass wonnerbar. Dat ass net däischter. Dat ass eng 
gemitterlech Beliichtung an dat gëtt automatesch gedimmt. 
Hei am Zentrum kann een nach aner Technologie mat 
erabrénge loossen, wéi zum Beispill Bewegungsmelder, fir 
datt d’Beliichtung just ugeet wa se gebraucht gëtt. 

Accord à l’unanimité. 

4.1. 
Personnel communal. 
Création d’emplois d’insertion pour chômeurs de longue 
durée - décision. 
Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 
Do wëlle mer en neie Wee goen op Basis vun där Initiativ vum 
Gesetz vum 20.07.2018, fir effektiv ze kucke fir datt Leit, déi 
wierklech iwwer ee Joer am Chômage sinn, erëm eng Aktivitéit 
kréien. Mir hu fonnt, datt et gutt wier fir eng Gemeng, wa se dee 
Wee géif goen an deene Leit dann e Contrat à durée 
indéterminée ze ginn. Dat huet den Avantage, datt mer vum 
Staat éischtens eng finanziell Hëllef kréien, an zweetens datt 
mer Leit integréieren, déi dann e gewëssenen Alter hunn. Dat 
heescht, et solle Leit vun op mannst 45 Joer sinn, well dat mécht 
och Sënn. Well et ass méi schwéier, fir déi Leit ze integréieren, 
wéi déi jonk Leit. An et ass an déi Richtung, wou mer wëlle goen. 
Mir hu mat eisen Servicer geschwat, wéi eng Leit wou kéinte 
gebraucht ginn a mir sinn zur Conclusioun komm, datt mer 5 
esou Plaze géife schafen an der Carrière A1 vum Manoeuvre. 
Dat sinn déi nei Carrièrë bei de Gemengen. An dovunner wieren 
et 3 Plazen am «espaces verts», wat deene meeschte Leit 
heibanne misst gefalen, well jo bemängelt ginn ass, datt mer net 
genuch Leit an deem Service hätten. De Romain Becker huet 
dat ënner anerem gesot. Hei kréie mer also 3 Leit, déi an 
deenen nächste Méint kënnen do agestallt ginn an do kënnen 
hëllefen. Dann hu mer och nach eng Plaz am Service de la voirie 
an och eng Plaz am Service du secrétariat général, wou mer déi 
leschte Kéier gesot haten, datt mer an deem Beräich wéilten 
och eng Persoun mat bäihuelen, well mer do nach eng 
Handicapéierteplaz hunn a fir all déi Aarbechten da kënnen 
anstänneg ze maachen. 

Becker Romain (déi gréng): 
Mir kënnen dat doten nëmme begréissen, well mir hu gutt 
nogelauschtert um 20. Gebuertsdag vum CIGL, wou den 
Aarbechtsminister Schmit dat dote proposéiert huet. An dat 
ass scho wichteg fir déi Leit, déi iwwer 50 sinn, well déi fannen 
dobausse wahrscheinlech an nächster Zukunft – bis se dann 
eben d’Pensioun hunn – keng Aarbecht méi. Virun allem ass 
dat fir déi Leit enorm wichteg, datt se awer nach d’Gefill hunn, 
datt se fir d’Gesellschaft gebraucht ginn. Dofir, et ass eng ganz 
wichteg Saach an ech si frou, datt mir elo esou séier als 
Péitenger Gemeng op dee Wee ginn. Well dat huet immens 
gutt geklongen, wou den Aarbechtsminister dat gesot huet, an 
ech hunn net richteg dru gegleeft. Mä et schéngt awer dann 
ze fonctionnéieren an ech kann iech nëmme felicitéiere fir 
d’Aschloe vun deem dote Wee. 

Wat dann d’Espaces verts ubelaangt, esou hutt der Recht. Mir 
haten net méi spéit wéi bei deene leschte Froen un de 
Schäfferot dat dote bemängelt. Also Top! Bravo! 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 
Mir haten dat deemools jo schonn an de Raum gestallt, datt 
mer dat wéilte maachen. Wo ein Wille ist, ist auch ein Weg. An 
de Wëllen ass do an ech fannen dat eng gutt Iddi. 
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Arendt Patrick (CSV): 
Wann ech elo héieren, datt 3 Leit am Service des Parcs sollen 
agestallt ginn, am Espaces verts, da fannen ech dat och eng 
super Saach. Well et gëtt een effektiv ganz oft vun de Leit 
dobaussen ugeschwat, sief et zu Rodange, zu Rolleng oder zu 
Péiteng. Do ass effektiv e Manktem do, an do ass et och esou 
– an ech mengen dat steet och an der Äntwert dra vum 
Schäfferot un den Här Becker – datt mer an der Ëmwelt-
kommissioun och wëllen nei Weeër goen. Och mat de 
Baminselen, fir déi ze responsabiliséieren an d’Leit do mat an 
d’Boot ze huelen, fir datt d’Leit virun hirer Dier hir eege Baminsel 
dann esou ëmgestallten, wéi si dat gären hätten, an Zesummen-
aarbecht mam Espaces verts. An ech mengen, datt déi 3 Leit, 
déi do wäerten agestallt ginn, eis do wäerten och an Zukunft eng 
gutt Hëllef sinn. 

Breyer Roland (CSV): 
De Partenariat vun den Insele virun der Dier – ech hat dat och 
bei de Budgetsdiskussioune proposéiert – fonctionnéiert 
schonn zum Deel an der Belair-Strooss. Do sinn der e puer, 
déi dat scho fräiwëlleg maachen. Et sinn der awer och do, déi 
et guer net maachen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
Domadder wier d’Diskussioun ofgeschloss an ech mengen, 
mir sollen do eng méi konzentréiert Aktioun maachen. An dat 
wäerte mer an deenen nächste Wochen a Méint maachen an 
da kréie mer vläicht e bësse méi Stullgank an dat Ganzt. 

Accord à l’unanimité. 

4.2. 
Personnel communal. 
Création d’un poste de salarié (ancien ouvrier) pour les 
besoins du service de la voirie - décision. 
Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 
Hei geet et drëm, fir eng Persoun, déi am Entretien vum 
Eclairage public geschafft huet an déi elo a Pensioun geet, ze 
ersetzen. A fir datt deen Service gutt fonctionnéiert, ass et 
wichteg, datt mer elo schonn déi Decisioun huelen, an datt eng 
Kontinuitéit an deem Ganze bleift. Deen neien Aarbechter géif 
an der Carrière H3 de l’artisan DAP/CATP – métier de 
l’électricien agestallt ginn. 

Accord à l’unanimité. 

5. 
Affaires sociales. 
Décompte concernant la construction d’une Maison sociale 
à Pétange - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Total du devis approuvé: 3.407.000,00 € (ttc) 
Total du crédit approuvé: 3.748.070,52 € (ttc) 
Total de la dépense: 3.682.896,28 € (ttc) 

Approbation à l’unanimité. 

6.1. 
Propriétés. 
Constitution de servitudes perpétuelles relatives à divers 
terrains communaux sis à Lamadelaine, lieu-dit «Am Aker» 
- approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

6.2. 
Propriétés. 
Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain 
communal sis à Rodange, lieu-dit «Avenue Dr Gaasch» à 
M. Joao RIBEIRO SOUSA et Mme Helena COSTA ALVES 
- approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Le prix de location du terrain d’une contenance de 0,50 ares 
est fixé à 1 euro symbolique. 

Approbation à l’unanimité. 

6.3. 
Propriétés. 
Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain 
communal sis à Rodange, lieu-dit «Avenue Dr Gaasch» à 
M. Emile BACK - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Le prix de location du terrain d’une contenance de 0,50 ares 
est fixé à 1 euro symbolique. 

Approbation à l’unanimité. 

6.4. 
Propriétés. 
Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain 
communal sis à Rodange, lieu-dit «Avenue Dr Gaasch» à 
M. Karim BOUSSALHAM et Mme Alicia GONCALVES DE 
MATOS - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Le prix de location du terrain d’une contenance de 0,50 ares 
est fixé à 1 euro symbolique. 

Approbation à l’unanimité. 

6.5. 
Propriétés. 
Contrat de bail relatif à la location d’une partie du terrain 
communal sis à Rodange, lieu-dit «A la Croix Cassée» à 
M. Nuno DA SILVA BATATA - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Le prix de location du terrain d’une contenance de 3 ares est 
fixé à 1 euro symbolique. 

Approbation à l’unanimité. 

6.6. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis 
à Pétange, lieu-dit «rue des Jardins» de la part de Mme 
Monique SCHIRTZ - approbation. 
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Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

6.7. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis 
à Rodange, lieu-dit «A la Terre Noire» de la part de la 
société LES TERRES ROUGES S.A. - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain d’une contenance de 9,71 ares se fait 
gratuitement. 

Approbation à l’unanimité. 

6.8. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition de terrains sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Im Gelben Butter» de la part des 
héritiers Nicolas AGARAND - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition des terrains d’une contenance totale de 91,85 
ares se fait au prix de 55.110 euros.  

Approbation à l’unanimité. 

6.9. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Dzevad BABACIC et Mme Nusreta 
ADROVIC - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 2,31 ares se fait au 
prix de 92.400 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

6.10. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Sefadin OSMANOVIC et Mme 
Inera KALAC - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,51 ares se fait au 
prix de 140.400 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

6.11. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Temudzin ADROVIC et Mme 
Anela OSMANOVIC - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 2,58 ares se fait au 
prix de 103.200 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

6.12. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à MM. Nedzad ADROVIC et Haris 
ADROVIC - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,54 ares se fait au 
prix de 141.600 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

6.13. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Fahrudin MUJKOVIC et Mme 
Elvedina MUJKOVIC - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 2,17 ares se fait au 
prix de 86.800 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

6.14. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Oleg USHKALOV et 
Mme Domnica CRETU - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 4,39 ares se fait au 
prix de 175.600 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

6.15. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Rue René Putzeys», à M. Ernesto DA SILVA 
CARVALHO LEITE et Mme Ana MAGALHAES ALVES - 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,21 ares se fait au 
prix de 128.400 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

6.16. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Harun RAMDEDOVIC et Mme 
Sadeta SKRIJELJ - approbation. 
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Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 3,49 ares se fait au 
prix de 117.200 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

6.17. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Am Aker», à M. Elvis MURATOVIC et Mme Sanela 
MURATOVIC - approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain d’une contenance de 2,86 ares se fait au 
prix de 114.400 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7. 
Ordre public. 
Prorogation de l’heure de fermeture des débits de boissons 
publics à l'occasion de la braderie à Pétange (21.07.2018) 
- décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Breyer Roland (CSV): 

Ass do eng schrëftlech Demande erakomm vun der Union 
commerciale? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Jo, den 29. Juni ass déi erakomm. Si ass zwar ënnerschriwwe 
mat «Le comité de l’UCAP». 

Breyer Roland (CSV): 

Ech froe just, well ech mengen de Mueren ass schonn e Bréif 
an d’Gemeng erakomm mat der Demissioun vun der 
Sekretärin vun der UCAP, an déi anscheinend chaotesch 
Zoustänn do formuléiert, déi an deem neie Comité sinn, deen 
de 4. Juni zesummekomm ass. Do sinn der zwee, déi schonn 
an der Tëschenzäit demissionéiert hunn. Et schéngt Chaos 
pur ze sinn. Ech hoffen, datt d’Braderie awer ass. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir hoffen et mat Iech a mir hunn och festgehalen, datt – elo 
net virun dëser Braderie, mä iwwert d’Wanterméint eng Kéier 
– mer eis mat deenen zwee Geschäftsverbänn zesumme 
setze fir ze kucken, wéi d’Zukunft vun deenen zwee 
Geschäftsverbänn soll ausgesinn. 

Breyer Roland (CSV): 

Et si jo schonn ambitiéis Aussoe gemaach ginn, datt nëmme 
méi eng Union commerciale sollt bestoe bleiwen an Zukunft. Dat 
war an enger Generalversammlung gesot ginn, wou ech do war. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

An deem Comité des fêtes, dee mer wëllen an d’Liewe ruffen 
am kulturellen an touristesche Beräich, sinn dann och déi dote 
Saachen dobäi als Manifestatioun. An do kann ee roueg eng 
Kéier an déi dote Richtung goen. Mir waarden op Virschléi fir 
eisen Debat am Oktober. 

Breyer Roland (CSV): 

Ech géif mengen, et kann nëmme besser ginn. 

Accord à l'unanimité. 

8.1. 
Infrastructures routières. 
Devis au montant de 180.000 euros relatif aux travaux de 
reprofilage et de renouvellement de la couche de 
roulement dans diverses rues (exercice 2018) - décision. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Bei de Budgetsdiskussioune konnt der jo gesinn, datt mer 
300.000 Euro virgesinn hate fir de Reprofilage vu Stroossen 
ze maachen, déi an engem schlechten Zoustand sinn. Mir 
hunn elo en Devis vun 180.000 Euro TTC virleien a 
proposéieren iech folgend Stroosse fir nei ze maachen: 

• Rue des Ateliers zu Péiteng, dat ass deen Deel erop op 
d’Nidderkuerer Strooss. 

• Den ënneschten Deel vum Chemin de Brouck zu 
Rodange, dat heescht de Brouckerwee erof bis bei 
d’Schlakemillen. 

• D’Cour intérieur «A Rousen» zu Péiteng, dat heescht de 
Bannenhaff hanner Rousen, dee wierklech an engem 
schlechten Zoustand ass. 

• De Parking CFL zu Péiteng. Do ass et esou, datt d’CFL un 
eis erugetruede sinn an datt se wëlles hu fir deen 
ieweschten Deel frësch ze maachen, esou datt mir dat da 
mat hinnen zesumme maachen. 

• An da bleift nach e gewëssene Montant fir kleng Saachen, 
déi mer nach musse maachen. 

Conzemius-Holcher Josette (CSV): 

Et huet ee jo heiansdo emol Reklamatiounen, wou grouss 
Lächer an de Stroosse sinn. Bei der rue du Clopp zu Rodange 
ass jo deen een Deel nach net gemaach ginn an et ass jo 
gesot ginn, datt dat géif gemaach ginn an enger anerer Phase. 
Mä wann een dann awer bei de Stop kënnt, da sinn do awer 
esou grouss Lächer, déi zwar schonn e puer Mol gefléckt si 
ginn, mä net anstänneg gefléckt si ginn. Ass et dann net 
méiglech, wann do eng Strooss elo gemaach gëtt, datt dann 
dat doten och anstänneg mat gemaach géif ginn? Well ech 
waarden drop, datt e Kand an dat Lach do fält, an dann hutt 
der awer Schwieregkeeten. Well dat deet sech immens wéi an 
do kommen der vill mam Vëlo gefuer.  

Ech kann iech déi Reklamatioun och weisen. Déi ass schonn 
d’lescht Joer eragaangen, mä et ass awer duerno näischt 
geschitt. Da soen se, et wier ze kal, duerno ass et erëm ze 
waarm, mä ech sinn awer der Meenung, datt et elo awer an 
deem Konzept do matgemaach kéint ginn. Et si just 2 Lächer 
ze flécken, well ech weess, datt dat Stéck jo nach eng Kéier 
muss gemaach ginn. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Mir kucken dat no. Dat ass déi éischte Kéier, wou ech déi 
Remark do héieren. Ech mengen, déi leschte Kéier wou Dir 
dat gesot hutt, war ech nach net Schäffen. 

Dir hutt mer eng Kéier gesot, datt dee Wee, deen uewe vum 
Clopp erof geet, an engem schlechten Zoustand wier, mä vun 
der Strooss selwer, weess ech elo näischt. Mir kucken dat no. 
Dee selwechte Problem hu mer jo och bei der Avenue de la 
Gare zu Lamadelaine. Do sinn och Lächer dran, a mir solle 
kucken, ob mer déi net sollen zoumaache mat Goudron. Op 
mannst emol provisoresch, fir datt keen dra fält. Do ginn ech 
Iech Recht. 
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Breyer Roland (CSV): 

Ech mengen, déi leschte Kéier, wou d’Madamm Conzemius 
dat gesot huet, war ech nach Schäffen. An do hate mer de 
Kredit schonn engagéiert an do hate mer ugedeit – an dat 
wäert sech och elo vläicht esou fannen – datt, wann 
d’Soumissioun gemaach gëtt, nach e bësse Sputt bleift an datt 
een nach kann e klenge Schantjen dobäi maachen. Wann et 
e bësse gréisser Reparature waren, da konnte mer dat 
heiansdo mat deem Surplus, deen iwwereg bliwwe war, 
realiséieren. 

Ech si frou, datt och den Haff hanner Rousen gemaach gëtt. 
Ech sinn nach virdrun derduerch gaangen, an do muss ee 
scho bal Akrobat si fir sech d’Been net ze briechen. Heiansdo 
si jo och Receptiounen a Rousen, a wann een do eraus geet, 
dann ass et scho bal liewensgeféierlech. 

Et ass och gutt, datt d’rue des Ateliers gemaach gëtt. Do läit 
jo awer nach e Projet an der Luucht – mat Käerjeng 
zesummen – fir d’Entrée vun der Uertschaft. Falen déi zwou 
Saachen net openeen? 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Mir hunn eis jo mat deene Käerjenger zesummegesat am 
Kader vun der Entrée vu Péiteng, wann ee vun der Bomécht 
erof kënnt. An do hu mer als Schäfferot decidéiert, fir effektiv 
ze kucken, fir déi ganz Problemer vun de Gemengen-
zougehéieregkeeten op där enger Säit ze reegelen. Do hu mer 
festgestallt, datt en Deel vun der rue des Ateliers op 
Käerjenger Bann läit, an ëmgedréint, an och um Lénger Wee. 
An dat gëtt alles regulariséiert, mä dat ass awer eng 
Geschicht, déi nach e bëssen dauert bis mer dat richteg am 
Grëff hunn. Dat ass keng Affär, déi an dräi Méint fäerdeg ass 
fir dat ze regulariséieren, esou datt et awer sënnvoll ass, fir dat 
heiten ze maachen. 

Breyer Roland (CSV): 

D’Strooss ass schlecht ginn, well vill Fernlaster do erakommen 
a se falsch gelootst gi vun hirem GPS-System. Da kommen se 
net ënner der Bréck duerch a mussen do manövréieren. A 
wann déi ufänken do mat manövréieren, dann ass de Profilage 
an der rue des Ateliers net vu laanger Dauer. Dofir muss een 
déi zwou Saache parallel lafe loossen a kucken, datt awer eng 
Léisung dohinner kënnt. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Dofir ass d’Iddi, fir d’Entrée vu Péiteng nei ze maachen, eng 
Iddi, déi nach net definitiv ass, mä et geet a Richtung, datt 
éischtens emol e Balisage direkt op der Collectrice gemaach 
gëtt. Do ass d’Ponts et Chaussées averstane fir dat ze 
maachen. Zweetens soll op der Péitenger Säit dat esou 
gezeechent ginn, datt een net méi do erakënnt. An drëttens 
gesäit et esou aus, datt e Rond-point an der Entrée vu Péiteng 
net ze maachen ass an dofir si mer am Gaangen ze kucke fir 
eng aner Léisung ze fannen. 

Accord à l’unanimité. 

8.2. 
Infrastructures routières. 
Décompte concernant l’acquisition d’un parking au 
Blobierg à Rodange - décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Total du crédit approuvé: 922.815,81 € (ttc) 
Total de la dépense: 880.446,17 € (ttc) 

Accord par 15 voix et 1 abstention (déi gréng). 

8.3. 
Infrastructures routières. 
Vote d’un crédit spécial de 70.000 euros pour l’acquisition 
d’un nouvel épandeur de sel et d’une nouvelle pelle à neige 
- décision. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Becker Romain (déi gréng): 

Et ass scho wichteg, datt mer dee Salzstreeër fir de Camion 
erneieren, vu datt hei zu Péiteng och am Summer muss 
anscheinend gestreet ginn. Well virun der Péitenger Kierch 
steet nach ëmmer de Container mam Salz dran. Mir haten dat 
um Nationalfeierdag gesinn, datt en do steet, an e steet elo 
nach ëmmer do. Et wier awer esou lues un der Zäit, fir deen 
eng Kéier ewechzehuelen. 

Dann hätt ech nach eng Fro zu der Schnéischëpp. Wéi ass 
den Zoustand vun eise Stroossen? Well ech hunn an der Zäit 
mat kritt, wa se duerch déi fréier Belair-Strooss gefuer sinn, da 
stoungen d’Kanaldeckele wéi wäit an der Luucht, an dann ass 
et normal, datt déi Schnéischëpp op eemol esou beschiedegt 
ass, datt se net méi ka gefléckt ginn. Ass et momentan esou, 
datt d’Kanaldeckelen an eise Stroossen eraleien, oder sinn do 
nach Problemer? 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Net méi spéit wéi de leschte Schäfferot hu mer an deem dote 
Kontext eng Decisioun geholl. Dat heescht, datt eng Bestands-
opnam gemaach ginn ass vun allen Deckelen, déi ze vill 
erausstinn oder Kaméidi maachen, asw. An et sinn eng 15 bis 
20 Stéck, déi an d’Rei gesat musse ginn an déi ginn och elo 
gefléckt. 

Becker Romain (déi gréng): 

Jo, well dat huet och zum Deel dozou bäigedroen, datt déi 
Schëpp beschiedegt ginn ass. A fir de Container mam Salz 
virun der Kierch géif ech iech bieden, fir dee wann ech gelift 
ewechzehuelen. 

Accord à l’unanimité. 

9.1. 
Urbanisation. 
Décompte concernant la révision du Plan d’Aménagement 
Général - décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Total du devis approuvé: 625.000,00 € (ttc) 
Total du crédit approuvé: 850.011,41 € (ttc) 
Total de la dépense: 801.501,72 € (ttc) 

Accord à l’unanimité. 

9.2. 
Urbanisation. 
Prise de position concernant les plans directeurs sectoriels 
- décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Op Grond vun enger Decisioun aus dem Regierungsrot vum 
27.04.2018 hu mer d’Plans directeurs sectoriels zougestallt 
krut. Mir hunn se och dem Public virgeluecht, engersäits vum 
28. Mee bis de 27. Juni 2018, wat déi Plans directeurs 
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sectoriels «logement», «zones d’activités économiques», 
«transports» a «paysages» ubelaangt, a wat de Rapport sur 
les incidences environnementales ubelaangt, déi louche 
wärend 45 Deeg aus. Mir hunn och an deem Kontext 3 
Observatioune krut, mä do si mer awer net déi eenzeg, déi se 
als Gemeng krut hunn, well et sinn der net vun eise Bierger, 
mä et sinn der vun nationalen Institutiounen. 

Engersäits ass dat iwwert en Affekot komm fir d’Societéit 
Creos Luxembourg S.A., an awer och eng Kéier vum 
Mouvement écologique an eng eng Kéier vun der Associatioun 
Natur & Emwelt asbl. 

An deem Kontext, wat déi Reklamatiounen ubelaangt, 
proposéiert de Schäfferot dem Gemengerot, fir 
d’Observatioune vun der Societéit Creos Luxembourg S.A. 
a vun der Natur & Emwelt mat ze ënnerstëtzen. Op där aner 
Säit awer – besonnesch wat 2 Punkten ubelaangt – 
d’Propositioune vum Mouvement écologique net ze 
ënnerstëtzen. 

Dat eent ass e Punkt, wat «Mise à double voie de la Collectrice 
du Sud sur le tronçon Rodange-Frontière française» 
ubelaangt, déi de Mouvement écologique wëll zréckgestuuft 
kréien. Mir mengen als Schäfferot net, datt dat eng gutt 
Léisung ass. An dat zweet ass, fir och de «Projet de Bus à 
haut niveau de service» net als Prioritéit ze gesinn. Do si mir 
anerer Meenung, an dat wollte mer och an eiser Stellungnam, 
déi mir als Schäfferot dem Gemengerot proposéieren, 
erläuteren. 

Do hu mir och 4 Punkten, déi mer eigentlech wollten 
ervirsträichen. Dat eent betrëfft de Plan directeur sectoriel 
«paysages». Do akzeptéiere mer sécherlech déi Zone de 
préservation des grands ensembles paysagers «La cote du 
Dogger», mä mir soen awer ganz kloer, datt dat net dierf 
hypothekéieren, datt den Train 1900 an d’Minièresbunn hir 
Aktivitéite weider an där Zone do kënne maachen, an och net 
de Bau an d’Exploitatioun vun engem Hotel am Doihl, wat mer 
do virgesinn hunn. Mir sinn zwar der Meenung, datt dat op 
Grond vun deem GEP net de Fall ass, mä mir wollten et awer 
trotzdeem ënnersträiche fir kloer ze stellen, datt mer do als 
Gemengerot net averstane wiere fir déi Projeten do an 
iergendenger Form duerch dëse Plan directeur «paysages» 
ze hypothekéieren. 

Wat de Plan directeur sectoriel «transports» ubelaangt, do si 
mir – wéi gesot – anerer Meenung wéi de Mouvement 
écologique, dee seet, mir sollen deen Dossier e bësse méi 
zerécksetzen. Mir sinn der Meenung, datt e soll am Fong 
gemaach ginn. Mir sinn awer och der Meenung, datt déi aktuell 
Féierung, wéi dëse BHNS soll duerch d’Uertschaften tëscht 
Rodange an Diddeleng fueren, net deem entsprécht wat 
ursprénglech virgesi war. Et war eng méi direkt Linn virgesinn. 
Deen Trajet, deen elo do proposéiert gëtt, ass sécherlech 
keng direkt Verbindung tëscht Rodange, Esch an Diddeleng, 
mä dee leeft praktesch dee selwechte Wee wéi d’TICE-
Linnen. An do menge mer, datt dat net onbedéngt déi richteg 
Léisung ass an deem Kontext. 

A schlussendlech, wat d’Zones d’activités économiques 
ubelaangt, hu mer och 2 Remarken ze maachen. Mir hu 
festgestallt, datt déi Zone d’activité nationale «AGORA» net an 
dem Plan sectoriel «zones d’activités économiques» virgesinn 
ass. Mir hu se awer als dat ausgewisen, och an eisem PAG, a 
mir hätten och gären, datt déi Terrainen do als «Zone 
industrielle nationale» zeréckbehale ginn. Anerersäits si mer 
net frou driwwer, datt den Terrain, wou de Parking «au Pont 
d’Athus», wat eise Parking ass, am Fong elo ënnert den Droit 
de préemption vum Staat géif falen. Well schlussendlech ass 
dat een Terrain, deen der Gemeng Péiteng gehéiert a wou 

d’Gemeng Péiteng awer wëll fräi decidéiere wat spéiderhin op 
deem Terrain do geschitt. 

Dofir géif de Schäfferot dem Gemengerot proposéieren, datt 
se prinzipiell averstane si mat deene 4 Plans directeurs 
sectoriels, awer mat deenen Aschränkungen, déi ech elo 
virdrun opgezielt hunn an déi mer als Péitenger Gemengerot 
géife maachen. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Ech wollt just kuerz froen, wéi wäit déi Saach mam Hotel 
fortgeschratt ass? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Et ass esou, datt an eisem PAG nach ëmmer déi Plaz esou 
ausgewisen ass, datt do eng «Zone de loisirs avec séjour» 
virgesinn ass. Mir si prett fir dat ze maachen. Mir sinn nach am 
Gaangen ze kucke wéi d’Negociatiounen do lafen. Do sinn 
haaptsächlech nach Negociatiounen tëscht deem, deen dat 
wëll exploitéieren, respektiv engem Investisseur. Laut deene 
leschten Informatiounen déi mer kennen, ass dat an engem 
gudde Wee. Mir hunn awer och ganz kloer gesot, datt wann 
deen Investisseur, respektiv och deen Exploitant et net 
fäerdeg bréngt, fir an deenen nächste Wochen eng kloer 
Sprooch ze schwätzen, datt mer do aner Alternative sichen. 
An do si schonn aner Gespréicher, déi am Gaange si gefouert 
ze ginn. Well mir wëlle gäre fir 2022 en Hotel do stoen hunn. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Meng lescht Kenntnisser sinn an deem Sënn, datt et eppes 
gëtt. Ech gesinn dat ganz positiv. 

Accord à l'unanimité. Mme Birtz, ayant quitté la salle, n'a 
pas pris part au vote. 

10.1. 
Vie associative. 
Attribution d’un subside de base de 250 euros à la société 
«Cheyto Karateka Lamadelaine asbl» - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Polfer John (CSV): 

Ech wollt froen, ob mer net an der Gemeng nach e Karate-
Club hunn, oder ass dëse Club deen éischten? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Deen heite Club ass u sech entstanen doduerch, datt déi aner 
keng Aktivitéite méi haten, oder well do vill Gedeessems war. 
Wou dee Club hei sech gegrënnt huet, hu mer eis mat deene 
Leit un een Dësch gesat, a wou och Vertrieder vun der FLAM 
do waren, an dorausser aus deen heite Club entstanen. Esou 
datt dat och deen eenzege Karate-Club ass, déi mer hei an 
der Gemeng hunn. 

Brecht Guy (LSAP): 

Dat ass richteg, wat den Här Mertzig gesot huet. Mir haten 
effektiv an der Sportskommissioun déi Demande do 
ënnersicht, a mir haten och den Optrag kritt, fir dat ze 
ënnersichen a mir sinn do zum Schluss komm, datt dat e 
Veräin ass, dee ganz aktiv um Niveau vun der Gemeng ass, 
ob dat elo Cortègen ubelaangt, oder wa Feierlechkeete sinn. 
An ech soen och e grousse Merci un de Schäfferot, datt se eis 
Propositioun do ugeholl huet. 

Accord à l’unanimité. 
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10.2. 
Vie associative. 
Réattribution d’un subside de base de 250 euros à la société 
«Association des parents d’élèves de l’enseignement 
primaire de la commune de Pétange» - décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Accord à l’unanimité. 

10.3. 
Vie associative. 
Octroi des subsides aux sociétés au montant total de 
160.343,63 euros - décisions. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dir wësst, datt mer dat Reglement hei schonn eng gewëssen 
Zäit hunn an datt mer et och schonn e puer Mol liicht 
iwwerschafft hunn. Fir d’lescht war dat de 27.02.2017. 

Op Grond vun deem Subsidereglement sinn 2016 166.344 
Euro ausbezuelt ginn, 2017 waren et 166.667 Euro an 2018 
sinn et 160.343 Euro. Dat heescht, mir leie permanent tëscht 
160.000 an 167.000 Euro. 

Déi Subside komme jo net einfach esou vum selwen, wéi se 
gerechent ginn, mä déi setze sech jo aus verschiddenen 
Deeler zesummen. Do wollt ech iech am Total vun allen 
ASBLen an Associatioune Folgendes matdeelen, datt ronn 
34.550 Euro, dat sinn 21,5 % iwwert de Subside de base 
ausbezuelt gëtt. Op Grond vun Aktivitéite vun eenzele 
Veräiner ginn 21.680 Euro, dat si 14,1 % ausbezuelt. 
D’Jugendaarbecht, dat ass an éischter Phase emol 
d’Jugendaarbecht um Niveau vun de Sports- a Loisirsveräiner, 
an do ginn 48.257,30 Euro ausbezuelt, dat sinn 30,1 %. Wat 
d’Dirigenten ubelaangt vun de Museken an de Chorallen, do 
gi 24.650 Euro ausbezuelt, dat ass 15,4 %. Och do dra gi fir 
verschidde Jugendchéier, respektiv Jugendmuseken, 5.800 
Euro fir d’Dirigenten, déi an deem Kader aktiv sinn, 
ausbezuelt. 

Dann ass ervirzesträichen, datt mer fir déi offiziell 
Manifestatiounen dëst Joer 7.170 Euro ausbezuelen, dat si 
4,5 %. Dat ass ee liichte Réckgank. Dat bedeit e bëssen, datt 
awer d’Präsenz bei deenen offizielle Manifestatiounen net méi 
déi selwecht ass wéi d’lescht Joer. Well d’lescht Joer waren 
dat nach 9.500 Euro, déi an deem Kader ausbezuelt goufen. 

A schlussendlech ass et och interessant ze wëssen, datt mer 
fir d’Titercher fir d’Oeuvres St Nicolas am Total fir d’lescht Joer 
11.910 Euro virgesinn, dat si 7,3 % vun deem ganze Betrag 
vun de Subsiden, déi ausbezuelt ginn. A wann een dat e 
bëssen zesummerechent, da bleiwen nach e puer 
Klengegkeeten, déi lénks a riets och nach ausbezuelt ginn, 
Esou ënner anerem, wann e Veräi keng Säll oder 
Infrastrukture vun der Gemeng zur Verfügung gestallt kritt, 
dann huet en och e Recht op eng kleng Zomm, déi mer deem 
Veräin iwwerweise fir déi Fraisen ze decke vun deene 
Gebailechkeeten, déi se selwer geréieren. 

Dat wier emol déi graff Duerstellung vun de Subsiden, déi mer 
2018 ausbezuelen, mä awer d’Period vu virdru betreffen. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Fir d’éischt emol e Merci un alleguerten d’Veräiner, déi fir déi 
kulturell a sportlech Villfalt an der Gemeng suergen. Mir haten 
eis zu de Subsiden e puer Gedanke gemaach, déi elo och als 
Feedback aus der Kommissioun kommen, a wou een um 

Reglement e puer Punkte kéint verbesseren. Sief dat zum 
Beispill, datt d’Senioren de Subsid net matkréie wa se net op 
enger Kavalkad oder soss Aktivitéiten dobäi sinn. Dat versteet 
sech jo awer heiansdo e bësse vum selwen, esou datt een do 
d’Reglement vläicht e bësse kéint upassen. 

Dat selwecht gëllt fir d’kulturell Veräiner, wou et de selwechte 
Subsid u sech gëtt, ob een e Concert selwer organiséiert a 
selwer opzitt, oder ob een iergendwou spille geet an en plus 
nach e Cachet deementspriechend kritt. Do wier et méi fair, 
datt déi Museksgesellschaften, déi d’Concerte selwer 
organiséieren, och deementspriechend entlount ginn, wéi 
wann een op de Subsid schreift, datt een iergendwou spille 
gaangen ass an en plus schonn e Cachet kritt huet. 

Da war hei eng Kéier ugeschwat gi fir mam Fairtrade 
zesummen ze schaffen. Do wollte mer froen, wéi wäit dat mat 
de Veräiner ass. An do ass et och bekannt, datt aner 
Gemengen dat och deementspriechend an d’Subside mat 
afléisse loossen, wann d’Veräiner do Récksiicht op déi 
alleguerten huelen. 

An déi Subside gi jo deelweis och benotzt, wann d’Veräiner 
elo Fester hunn. Ass et do net unzedenken, datt ee vläicht 
Material, sief et wéi Bänken oder Gedrénksbuden, scho vun 
der Gemeng hätt an déi net ëmmer missten op d’Fraise vun 
de Veräiner gebucht ginn? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Déi éischt zwee Punkte wollt ech uschwätzen, an da ginn ech 
awer gären d’Wuert virun un déi eenzel Schäffen, déi dat dann 
och sollen an hire Kompetenzen traitéieren. Eng Rei Saache 
sinn hei ugeduecht ginn, wou der gesot hutt, datt ee 
Verschiddenes soll berécksiichtegen oder net soll 
berécksiichtegen. Ech mengen, mir baséieren eis hei un en 
Avis vun der Kommissioun, an d’Kommissioun ass 
selbstverständlech fräi fir déi Iwwerleeunge mat an 
d’Berécksiichtegungen ze huelen oder net. Ech mengen net, 
datt een op deem Niveau eppes brauch am Reglement ze 
änneren. Et si vläicht aner Saachen, déi ee soll vläicht an 
d’Reglement drasetzen, mä dat hei, ob een elo selwer gespillt 
huet an ob een elo e Cachet kritt huet oder net, dat ass eng 
Evaluatioun iwwert d’Aktivitéit, déi de Veräi mécht a wou dann 
d’Kommissioun sech selwer soll Gedanke maachen, ob se dat 
berécksiichtegt oder net. Ech ënnersträichen awer och, datt e 
Sportsveräin – zum Beispill wa se Futtball spillen – och Entrée 
froen. Esou datt dat awer och eng Ursaach ka si fir ze soen, 
dat ass awer elo net onbedéngt ausschlaggebend, ob e Veräin 
aktiv ass oder net. Mä dat soll een eng Kéier am Gesamte 
kucken, an do ass d’Kommissioun natierlech fräi fir hir 
Iwwerleeunge mat anzebréngen, ouni datt mer do elo eppes 
am Reglement sollen änneren. Well soss gëtt dat Reglement 
a mengen Aen awer ze vill rigid. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

An de kulturelle Veräiner an an allem, wat Tourismus ass, 
hunn ech jo eng gewësse Responsabilitéit. Do wësst der jo, 
datt mer d’Iddi vun engem Comité des fêtes hunn, wou mer 
wëllen eng global Approche maache betreffend d’Aktivitéite 
vun all deene Veräiner. An do muss een da kucken – an 
deenen Diskussiounen an do maache mer jo e Workshop am 
Oktober – ob een do eng Komponent Subsid vläicht mat abaut 
an ob een aner Kritären definéiert fir déi, di matmaachen. Mir 
sinn do oppe fir all Propositioun. An et läit op der Hand, datt 
een dat muss duerno op de Leescht huelen, well ee jo dann 
eng ganz aner Logik dra kritt. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Fairtrade hu mer nach keen definitiivt Konzept virleien. Do si 
mer eis am Gaange Gedanken ze maachen, ob mer 
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verschidde Saachen de Veräiner iwwerhaapt kënnen 
octroyéieren a wou mer eis u sech schwéier domadder doen, 
datt mir als Gemeng och verschidde Manifestatiounen an 
deem Sënn mussen organiséieren. Et ass esou, ech kréien 
och dacks gesot, datt déi aner Gemengen dat net maachen. 
Ech fannen awer, datt wa mer en Engagement aginn, da solle 
mer dat och vun A bis Z maachen, an anstänneg maachen. 
D’Konzept steet awer nach net definitiv. 

Wat elo déi Saach mat de Bänken ubelaangt, esou kann een 
déi Iwwerleeung maachen. Et ass awer elo esou, wéi gi mer 
do vir? Mir wësse genee, datt mer an de Summerméint 
iwwerlaf gi mat eise Fester, an da musse mer eng Panoplie vu 
Material zur Verfügung hunn. An dann hu mer duerno awer 
erëm d’Ongerechtegkeet, datt mer deenen engen et kënnen 
zur Verfügung stellen an deenen aneren net. An dofir weess 
ech och net, ob et gewëllt ass fir de Veräiner dat d’office zur 
Verfügung ze stellen, well dat einfach logistesch Problemer 
duerstellt. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Do kann een nach bäifügen, datt – wann een esou Saachen 
huet – da muss een et och lageren an hin a hir féieren an op 
d’Plaz bréngen. Dat ass sécherlech een Service, deen ee ka 
maachen. Et kann een alles liwweren an et kann een alles 
maachen. Et kann een d’Fest och nach selwer organiséiere fir 
de Veräin, mä et muss een awer och kucken, bis wéi wäit 
d’Engagement vum Veräi geet a wat een als Gemeng muss 
maachen. Fir de Moment – mengen ech – wiere mer 
logistesch net an der Lag fir dat doten ze maachen, well mer 
och keng Plaz hu fir dat Ganzt ze stockéieren. 

Conzemius-Holcher Josette (CSV): 

Ech hunn hei e klenge Problem, an dat hate mer och an eiser 
Kommissioun schonn ugeschwat. An zwar beim Tourismus, 
Dépenses diverses - Subventions aux associations, do sinn 
dann 2 Syndicate vu Rodange a Péiteng an een Interesseveräi 
vu Lamadelaine. An als Kommissioun hu mir dat och esou 
eraginn, datt mer et als Ongerechtegkeet empfannen, datt den 
Interesseveräi vu Lamadelaine net gläichgestallt gëtt mat dem 
Syndicat d’initiative vu Rodange. Entweder leeën déi sech 
schlecht un, an da musse mer déi vläicht awer elo emol 
instruéieren. Well dee Rodanger Syndicat, muss ech soen, dee 
leet sech gutt un, well den Interesseveräi vu Lamadelaine mécht 
deenen hir Aarbecht scho mat, déi de Rodanger Syndicat ugëtt. 
An dat fannen ech net an der Rei, muss ech éierlech soen. Ech 
ginn all Dag op deem Wee, a jidderee weess, wéi dat do ass. A 
well den Interesseveräi vu Lamadelaine dat dann och esou 
gesäit, a well dann och nach zoufälleg ee vu Rodange mat dran 
ass, gi si dann hin a maachen deenen hir Aarbechte mat. Mir 
haten dat e bëssen an deem Sënn suggeréiert, mä ech hu 
gesinn, de Rodanger Syndicat kritt awer nach méi een décke 
Subsid. An ech fannen dat net gerecht. Well soss muss ech 
awer emol den Interesseveräi vu Rolleng instruéieren, wéi e 
sech do soll uleeën, well déi aner si vill méi rapid a vill méi 
gescheit doranner, fir net alles ze maache wat se uginn hunn. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Mir huelen dat zur Kenntnis. Wat solle mer och soss maachen. 
De Wee ass jo gelaf an da muss een emol eng Kéier eng 
Entrevue maache mam Rodanger Syndicat d’initiative a se op 
déi Problemer, déi elo hei ugeschwat si ginn, uschwätzen a 
kucken, ob dat wierklech esou ass. Mir hunn eng Propositioun 
vun der Kommissioun gemaach kritt a mir hunn eis un déi 
ralliéiert. 

Conzemius-Holcher Josette (CSV): 

Neen, mir haten iech awer och e bëssen déi Saach mat 
eraginn. Mir hunn dat och an der Kommissioun esou eraginn. 

Ech si President vun där Kommissioun an eestëmmeg hu mir 
dat esou eraginn. Et ass net esou, datt mir keng Suggestioun 
doriwwer eraginn hunn. Ech gesinn, datt et awer net a 
Betruecht geholl ginn ass. Mä ech wäert awer kucken, datt – 
wann den Interesseveräin deenen hir Aarbecht mécht – si 
awer déi nächste Kéier remuneréiert ginn. Well soss soen ech, 
datt de Jos sech soll emol méi gescheit uleeën. Well déi aner 
wëssen et. 

Becker Romain (déi gréng): 
Ech wollt nach en Denkustouss mat an d’Kommissioun ginn. 
Dir sot, aner Gemenge maachen et an dofir musse mir et net 
maachen. Mä et si vill Gemengen, déi ginn op de Wee fir den 
ekologeschen Aspekt an de Subside vun de Veräiner ze 
berécksiichtegen. Wann d’Veräiner mat Plastiksbecheren 
oder mat Plastiksbarquetten hantéieren, da kréien se manner 
Subsid wéi wa se Kartong oder aner verwäertbart Material 
benotzen. Et ass eng Méiglechkeet, fir kënnen op dee Wee ze 
goen. Ech weess net, wéi dat mam Müllgesetz iergendwann 
fonctionnéiert, mä all Veräi muss jo dann och seng Dreckstut 
verrechent kréien. 

Dat wier en Denkustouss, deen ee kéint matginn. Et misst een 
dann eng Kéier eppes ausschaffen an der Kommissioun. 

Beim Fairtrade huet et och kee Wäert fir dat schonn ze 
puschen, wann d’Gemeng selwer nach keng Fairtrade-
Gemeng ass. Ech mengen, do musse mer dann och op dee 
Wee goen. An do ginn et Beispiller. Ech ginn iech duerno, Här 
Mertzig, eng Email, do kënnt der iech renseignéieren an déi si 
frou, fir all Informatiounen erauszeginn. 

Mertzig Romain, Schäffen: 
Selbstverständlech ass de Wëllen do, fir lues a lues op de Wee 
ze goen, wat den ekologeschen Aspekt ugeet, ob dat elo Glas 
ass oder de Cup-System, dee mer schonn hunn. Op där aner 
Säit hu verschidde Veräiner nach Reschtbestänn. Mir wësse 
jo och, datt et net esou einfach ass fir d’Suen haut an engem 
Veräin zesummen ze kréien an datt se dat net einfach esou 
kënnen ewechgeheien. Et kann ee Verständnis dofir hunn, et 
muss ee vläicht net, mä dat sinn awer Fakten. Ech mengen, 
datt mer de gudde Wee entaméiert hunn, an datt dat 
selbstverständlech soll eist Zil sinn, an datt mer dat och 
iergendwann eng Kéier wäerte consideréieren. 

Becker Romain (déi gréng): 
Well déi Veräiner sollen dann och belount gi wann d’Fester 
ekologesch fonctionnéieren. 

Mertzig Romain, Schäffen: 
Belount ass vläicht net dee richtege Wee, well déi eng 
Veräiner organiséieren eppes an aner Veräiner organiséiere 
guer näischt. Do muss een ëmmer kucken. Wann een awer e 
Subsidereglement huet, da muss een awer equitabel bleiwe 
vis-à-vis vu jidderengem. 

Brecht Guy (LSAP): 
Den Här Buergermeeschter huet erëm déi grouss Zomm 
genannt, déi un d’Veräiner ausgeschott gëtt. Dat ass gerecht 
an dat ass och gutt esou, an dat kënnt de Veräiner och zegutt. 
Fir verschidde Veräiner ass et vläicht nëmmen eng kleng 
Drëps op e waarme Steen, mä trotzdeem sinn déi Suen awer 
ëmmer iwwerall wëllkomm. 

Ech wëll och elo deen Appell maachen, deen ech all Joers 
maachen, an zwar, datt déi Suen, déi d’Veräiner fir hir Jugend 
kréien déi se an de Veräiner hunn, sollen se och integral 
asetze fir hir gutt Jugendaarbecht weiderzeféieren. 

Dann hunn ech awer nach eppes hei opgeschriwwen. Mir 
haten nämlech an der Sportskommissioun eppes gefrot, fir eis 
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dem DT Kordall iergendwéi op iergendeng Aart a Weis 
erkenntlech ze weisen. Ech erkläre mech och: Dir wësst, datt 
den DT Kordall – dat sinn déi, di all Kéiers fir den 
Nationalfeierdag, an elo och neierdéngs op der Nuit des sports 
– sech drëm këmmert fir déi Ticketen erauszeginn, 
d’Organisatioun maachen, d’Gedrénks bestellen, d’Iesswuere 
bestellen, asw. Ech hunn elo Wand kritt, datt déi dat d’nächst 
Joer dat net méi wëlle maachen, esou datt mer eis ëmkucke 
musse fir en aneren do ze kréien. Mä ech wollt froen, ob et 
méiglech wier, deem Veräin eng kleng Motivatioun ze ginn a 
fir eis erkenntlech ze weisen. Et musse jo keng Sue sinn, mä 
mir kéinte jo mat hinne schwätzen, wat se eventuell nach géife 
brauchen am Veräin. 

Dann hunn ech nach eppes ze soen. Ech sinn all Joers 
erstaunt, wéi vill Veräiner bei der Subsidendemande uginn, 
datt se mat hirem Fändel op de Manifestatiounen dobäi waren. 
Also wann dat wierklech esou wier, dann hätte mer bei all 
Manifestatioun e Fändelsmier. An op jiddwer Fall op 
Nationalfeierdag géifen d’Fändelen net alleguerte ronderëm 
den Altor an der Kierch passen. Ech wëll dat emol eng Kéier 
bemierken. Ech hunn dat emol eng Kéier ausgerechent. Mir 
misste mat de Veräiner aus der Gemeng Péiteng - zu 
Rodange 14, zu Péiteng 20 an zu Rolleng 6 – am Ganzen op 
40 Veräiner kommen, déi d’Méiglechkeet hu fir mat engem 
Fändel op eng Manifestatioun ze kommen. De leschten 
Nationalfeierdag hate mer der 13. Ech hunn nach ëmmer déi 
komesch Gewunnecht, fir d’Fändelen all Kéiers ze ziele wann 
eng Manifestatioun vun der Gemeng ass. Mä dat sinn der awer 
dann net ganz vill. An et sinn der awer vill, déi ëmmer uginn, 
datt se dobäi waren a si waren awer effektiv net dobäi. 

Dat sinn déi Saachen, déi mer opgefall sinn. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech wëll just dee leschte Punkt opgräifen, an da ginn ech 
d’Wuert virun. Wann dir als Kommissioun feststellt, datt do am 
Fong Saachen net richteg ausgefëllt ginn, da wier et 
sécherlech eng vun ären Aufgabe fir eis dorobber 
hinzeweisen, datt eng Associatioun mat Fändel do steet an net 
do war. Wann dir eis dat sot, da sträiche mer dat an Zukunft. 
Wa mir déi Informatioun kréien an et hunn 20 Veräiner uginn, 
si wiere mam Fändel do gewiescht, an et waren der effektiv 
nëmme 15 do, da sträiche mer dat bei deene 5 Veräiner a mir 
sinn ouni gréisser Diskussiounen duerch de Bësch. 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Den DT Kordall huet sech ugi fir déi ganz Koordinatioun ze 
maachen. Mä et muss een déi Saach awer global kucken. Fir 
beim Nationalfeierdag een erauszehiewen, ass schwéier ze 
maachen. Well dann hieft een ee Veräin ervir an da gëtt 
duerno gesot, wa mir dat gewosst hätten, dann hätte mir dat 
och vläicht gemaach. Ech mengen, et kéint awer esou sinn, 
datt all Veräin seng Responsabilitéit géif huele fir um 
Nationalfeierdag, a sech och vläicht emol ugëtt, datt se wëlle 
Coordinateur sinn. Selbstverständlech hutt der Recht, déi 
ganz Saach huet mat Bravour geklappt. Mä mir dinn eis awer 
schwéier fir deene Leit bewosst eppes ze ginn. An da wiere 
mer och vläicht erëm ongerecht zu anere Veräiner, déi grad 
esou vill zu där Manifestatioun bäigedroen hunn. Esou datt 
mer eis schwéier dinn, fir op dee Wee eriwwer ze goen. 

Wat d’Jugendaarbecht bei der Veräiner betrëfft – ech 
schwätzen elo, wat d’Sportsveräiner ugeet – do ass et u sech 
esou, datt mer Zertifikater froen, datt geschoulten Trainer do 
sinn. An déi mussen eis jo och beleeën, datt dat esou ass. Op 
där aner Säit mussen se jo, wa se e Championnat mat 
Jugendlecher maachen, eis och déi Resultater virleeën, déi u 
sech vun hirer nationaler Federatioun approuvéiert sinn. Esou 

datt ech awer och dovunner ausginn, datt déi Suen, déi fir 
d’Jugendaarbecht virgesi sinn, och dohinner fléissen. 
Natierlech kann een net ëmmer alles ausschléissen, awer vun 
deem wat ech esou matkréien, géif ech awer soen, datt eis 
Sportsveräiner dat seriö handhaben. 

Brecht Guy (LSAP): 

Wéi gesot, dat mam DT Kordall war just eng Suggestioun. Mir 
decidéiere jo näischt an der Kommissioun. De Schäfferot huet 
esou decidéiert an dann ass dat eben esou. 

Accord à l’unanimité. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

An éier ech iech eng schéi Vakanz wënschen, géif ech dem 
Här Flor nach d’Wuert ginn. Hien hat mech am Ufank vun der 
Sëtzung gefrot, ob hie kéint zum Schluss nach eng Kéier 
d’Wuert un de Gemengerot riichten. 

Flor Starsky (Piratepartei): 

Dir Dammen an dir Hären, 

Voilà, et ass esouwäit. Wann alles esou leeft, wéi et geplangt 
ass, ass haut u sech mäi leschte Gemengerot. Wéi ech 
schonn a menger éischter Ried als Péitenger 
Gemengeconseiller erwäänt hat, ass elo d’Zäit komm fir mäi 
Mandat ofzetrieden a mengem Nofolger d’Plaz ze 
iwwerloossen. Meng Famill an ech hate scho virdrun 
decidéiert fir ze plënneren, well d’Geleeënheet sech erginn 
huet. D’Walresultat war natierlech eng grouss Iwwerraschung 
fir eis all. Ech hunn, éierlech gesot, ni domadder gerechent, 
mä sinn awer frou, datt et esou komm ass. An dofir nach emol 
Merci un d’Bierger aus eiser Gemeng, déi et mir erlaabt hu fir 
vill Erfarungen ze sammelen. An ech hunn och villes 
bäigeléiert. 

Ech soen dem Här Goergen och Merci, fir déi gutt 
Zesummenaarbecht a fir dee gudden Accueil, deen ech hei 
vum ganze Gemengerot kritt hunn. An dofir ginn ech op der 
Südlëscht vun de Piraten mat an d’Chamberwalen am 
Oktober. 

Nach e leschte Saz: Et war mir eng Éier, fir quasi e Joer laang 
hei zu Péiteng als Gemengeconseiller am Sënn vum Bierger 
gedéngt ze hunn. Ech soen iech villmools Merci. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir soen dem Här Flor och Merci fir déi gutt 
Zesummenaarbecht an hoffen, datt mer déi selwecht gutt 
Zesummenaarbecht mat sengem Nofolger wäerten hunn. 
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Gemeinderatssitzung vom 16. Juli 2018 
 
Anwesend: 
 

Mellina Pierre, Bürgermeister (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1. Schöffe (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2. Schöffe (CSV) 
Mertzig Romain, 3. Schöffe (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng)  
Flor Starsky (Piratepartei) 
Goergen Marc (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Abwesend und entschuldigt: 
 

Scheuer Romain (déi gréng) 

 
1. 
Punkt 1 der Tagesordnung wurde in geheimer Sitzung 
behandelt. 

Der Gemeinderat hat jedoch beschlossen, folgende 
Entscheidungen zu veröffentlichen: 

Ernennung eines Beamten (m/w) der Gehaltsklasse B1 im 
Verwaltungsbereich - Beschluss. 

Herr Christian Polfer aus Niederkerschen wurde ernannt. 

Ernennung eines Gemeindeangestellten (m/w) der 
Gehaltsklasse B1 im Bereich Bildung und Psychosoziales - 
Beschluss 

Frau Natalia De Jesus Nogueira Almeida aus Rodange wurde 
ernannt. 

Definitive Ernennung eines Gemeindebeamten - Beschluss. 

Frau Monica Queiros De Almeida wurde mit Wirkung vom 1. 
November 2018 als Gemeindebeamtin ernannt. 

2. - Mitteilungen des Schöffenrates. 
Bürgermeister Pierre Mellina teilt mit, dass die 
großherzogliche Polizei den Verkehrsteilnehmern ein 
Formular zur Verfügung stellt um gegebenenfalls einen von 
einem Hilfspolizisten ausgestellten Strafzettel anzufechten. 

3.1. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Gesamteinnahmen in Höhe von 6.703.038,16€ - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

3.2. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Neue Konvention mit dem Lycée Technique Mathias Adam 
aus Petingen zur Bereitstellung von Sportsälen an die 
Sportvereine der Gemeinde - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

3.3. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Tätigkeitsbericht des Jahres 2017 des beratenden 
Integrationsausschusses - Information. 

Es wurde zur Kenntnis genommen. 

3.4. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Rücktritt eines Mitglieds des Jugendausschusses - 
Information. 

Es wurde zur Kenntnis genommen. 

3.5. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abstimmung über einen Kostenvoranschlag und über 
einen Spezialkredit von 100.000 Euro für die neue 
Beleuchtung des Gemeindehauses - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

4.1. - Personal. 
Arbeitsplatzschaffungen für Langzeitarbeitslose - 
Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

4.2. - Personal. 
Schaffung eines Angestellten (ehem. Arbeiter) für die 
Abteilung Verkehrswege – Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

5. - Soziales. 
Abrechnung in Bezug auf den Bau eines Sozialamts in 
Petingen - Bewilligung. 

Gesamtkostenvoranschlag: 3.407.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkredit: 3.748.070,52 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 3.682.896,28 € (inkl. MwSt.) 
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Bewilligung einstimmig. 

6.1. - Liegenschaften. 
Schaffung von iwwerwährenden Grunddienstbarkeiten in 
Bezug auf verschiedene kommunale Grundstücke am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

6.2. - Liegenschaften. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung eines 
kommunalen Grundstückteiles am Standort „Avenue Dr. 
Gaasch“ an Herr Joao Ribeiro Sousa und Frau Helena 
Costa Alves – Bewilligung. 

Der Mietpreis des 0,50 Ar großen Grundstücks wurde auf den 
symbolischen Euro festgelegt. 

Bewilligung einstimmig. 

6.3. - Liegenschaften. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung eines 
kommunalen Grundstückteils am Standort „Avenue Dr. 
Gaasch“ in Rodange an Herr Emile Back - Bewilligung. 

Der Mietpreis des 0,50 Ar großen Grundstücks beträgt 1 
symbolischen Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.4. - Liegenschaften. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung eines 
kommunalen Grundstückteils am Standort „Avenue Dr. 
Gaasch“ in Rodange an Herr Karim Boussalham und Frau 
Alicia Goncalves de Matos - Bewilligung. 

Der Mietpreis des 0,50 Ar großen Grundstücks beträgt 1 
symbolischen Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.5. - Liegenschaften. 
Mietvertrag in Bezug auf die Vermietung eines 
kommunalen Grundstückteils am Standort „A la Croix 
Cassée“ in Rodange an Herr Nuno Da Silva Batata - 
Bewilligung. 

Der Mietpreis des 3 Ar großen Grundstücks beträgt 1 
symbolischen Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.6. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den kostenlosen Erwerb eines 
Grundstücks am Standort „rue des Jardins“ in Petingen von 
Frau Monique Schirtz - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

6.7. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den kostenlosen Erwerb eines 
Grundstücks am Standort „A la Terre Noire“ von der 
Gesellschaft LES TERRES ROUGES S.A. - Bewilligung. 

Der Erwerb des 9,71 Ar großen Grundstücks ist kostenfrei.  

Bewilligung einstimmig. 

6.8. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Erwerb von Grundstücken am 
Standort „Im Gelben Butter“ von den Erben Nicolas 
Agarand - Bewilligung. 

Der Erwerbspreis der 91,85 Ar großen Grundstücke beläuft 
sich auf 55.110 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.9. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an Herr 
Dzevad Babacic und Frau Nusreta Adrovic am Standort 
„Am Aker“ in Lamadelaine – Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 2,31 Ar großen Grundstücks beträgt 
92.400 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.10. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an Herr 
Sefadin Osmanovic und Frau Irena Kalac am Standort „Am 
Aker“ in Lamadelaine – Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 3,51 Ar großen Grundstücks beträgt 
140.400 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.11. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an Herr 
Temudzin Adrovic und Frau Anela Osmanovic am Standort 
„Am Aker“ in Lamadelaine – Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 2,58 Ar großen Grundstücks beträgt 
103.200 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.12. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an die 
Herren Nedzad Adrovic und Haris Adrovic am Standort 
„Am Aker“ in Lamadelaine – Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 3,54 Ar großen Grundstücks beträgt 
141.600 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.13. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an Herr 
Fahrudin Mujkovic und Frau Elvedina Mujkovic am 
Standort „Am Aker“ in Lamadelaine – Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 2,17 Ar großen Grundstücks beträgt 
86.800 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.14. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an Herr 
Oleg Ushkalov und Frau Domnica Cretu am Standort „rue 
René Putzeys“ in Lamadelaine – Bewilligung. 
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Der Verkaufspreis des 4,39 Ar großen Grundstücks beträgt 
175.600 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.15. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an Herr 
Ernesto Da Silva Carvalho Leite und Frau Ana Magalhaes 
Alves am Standort „rue René Putzeys“ in Lamadelaine – 
Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 3,21 Ar großen Grundstücks beträgt 
128.400 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.16. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an Herr 
Harun Ramdedovic und Frau Sadeta Skrijelj am Standort 
„Am Aker“ in Lamadelaine – Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 3,49 Ar großen Grundstücks beträgt 
117.200 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

6.17. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks an Herr 
Elvis Muratovic und Frau Sanela Muratovic am Standort 
„Am Aker“ in Lamadelaine – Bewilligung. 

Der Verkaufspreis des 2,86 Ar großen Grundstücks beträgt 
114.400 Euro. 

Bewilligung einstimmig. 

7. - Öffentliche Ordnung. 
Verlängerung der Öffnungszeit der Ausschänke anlässlich 
des Straßenverkaufs in Petingen am 21. Juli 2018 - 
Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

8.1. - Straßeninfrastrukturen. 
Kostenvoranschlag über 180.000 Euro in Bezug auf die 
Erneuerung der Oberflächenprofile und der Erneuerung 
der Deckschicht in verschiedenen Straßen (Betriebsjahr 
2018) - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

8.2. - Straßeninfrastrukturen. 
Abrechnung in Bezug auf den Erwerb eines Parkplatzes im 
„Blobierg“ in Rodange - Beschluss. 

Gesamtkredit: 922.815,81 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 880.446,17 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss mit 15 Ja-Stimmen und 1 Enthaltung (déi gréng). 

8.3. - Straßeninfrastrukturen. 
Abstimmung über einen Spezialkredit in Höhe von 70.000 
Euro zwecks Kauf eines neuen Streufahrzeugs und eines 
neuen Schneeschiebers - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

9.1. - Stadtplanung. 
Abrechnung in Bezug auf die Neubearbeitung des 
Allgemeinen Bebauungsplanes - Beschluss. 

Gesamtkostenvoranschlag: 625.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkredit: 850.011,41 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 801.501,72 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

9.2. - Stadtplanung. 
Stellungnahme in Bezug auf die sektoriellen 
Führungspläne - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. Frau Birtz hat nicht an der Abstimmung 
teilgenommen. 

10.1. - Vereinsleben. 
Wiedervergabe eines Basissubsids über 250 Euro an den 
Verein «Cheyto Karateka Lamadelaine asbl» - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

10.2. - Vereinsleben. 
Wiedervergabe eines Basissubsids über 250 Euro an die 
Vereinigung „Association des parents d’élèves de 
l’enseignement primaire de la commune de Pétange“ - 
Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

10.3. - Vereinsleben. 
Subsidiengewährung an die Lokalvereine in einer 
Gesamthöhe von 160.343,63 Euro - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 
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AVIS AU PUBLIC 
 
Il est porté à la connaissance du public que le règlement temporaire de la circulation, voté en la 
séance du conseil communal du 23 avril 2018, a été approuvé par le ministère de l'Intérieur en date 
du 3 mai 2018, réf: 322/18/CR et par le ministère du Développement durable et des Infrastructures 
en date du 2 mai 2018. 
 
Il est porté à la connaissance du public que les règlements temporaires de la circulation, votés en la 
séance du conseil communal du 4 juin 2018, ont été approuvés par le ministère de l'Intérieur en date 
du 4 juillet 2018, réf: 322/18/CR et par le ministère du Développement durable et des Infrastructures 
en date du 29 juin 2018. 
 
 

Carnet de l’Etat civil 
Naissances 
18/06/2018 Damiani Koner Kingsley L-4908 Pétange, 54-B, rue des Ateliers 
19/06/2018 Mesquita Reis Serena L-4880 Lamadelaine, 58, rue des Prés 
21/06/2018 Alves Pereira Sara L-4826 Rodange, 15, rue Marcel Knauf 
21/06/2018 Ferreira Carvalho Simão L-4720 Pétange, 47, rue de la Chiers 
22/06/2018 Da Costa Lima Ayaan L-4752 Pétange, 6, rue Lentz 
25/06/2018 Reuter Alina L-4760 Pétange, 72-A, route de Luxembourg 
29/06/2018 Barbosa Eva L-4830 Rodange, 40, route de Longwy 
30/06/2018 Rodrigues Gomes Luana L-4745 Pétange, 75, An den Jenken 
06/07/2018 De Sousa Silva Lorena L-4831 Rodange, 138, route de Longwy 
07/07/2018 Rodrigues Hailey L-4819 Rodange, 40, rue de la Gendarmerie 
08/07/2018 Mariano Nogueira Beatriz L-4722 Pétange, 40, Cité CFL 
12/07/2018 Ribeiro Nunes Noahn L-4750 Pétange, 18, route de Longwy 
13/07/2018 Daleiden Lennox L-4875 Lamadelaine, 2, Grousswiss 
15/07/2018 Da Cunha Marinho Maysa L-4810 Rodange, 104, rue du Clopp 
19/07/2018 Bavcevic Liam L-4711 Pétange, 89, rue d'Athus 
19/07/2018 Wampach Mia L-4745 Pétange, 123, An den Jenken 
20/07/2018 Adios Lunaira L-4773 Pétange, 3-C, rue Prinzenberg 
23/07/2018 Kohn Alexia L-4813 Rodange, 10, rue de l'Ecole 
24/07/2018 Pinto Madureira Eva L-4751 Pétange, 144, route de Longwy 
25/07/2018 Pacheco Julia L-4770 Pétange, 1-A, rue de la Paix 
29/07/2018 Pepe Giuseppe L-4759 Pétange, 2, rue Neuve 
31/07/2018 da Veiga Silva Kyana L-4831 Rodange, 296, route de Longwy 
31/07/2018 Shala Elbesa L-4830 Rodange, 40, route de Longwy 
02/08/2018 Alves de Sousa Sofia L-4845 Rodange, 81, rue Joseph Philippart 
02/08/2018 Mendes Léo L-4844 Rodange, 45-A, rue des Vieilles Parts 
02/08/2018 Roque Andrezinho Juliana L-4818 Rodange, 30, avenue Dr Gaasch 
04/08/2018 Almeida Monteiro Christian L-4733 Pétange, 1-A, rue du Chemin de Fer 
04/08/2018 Almeida Monteiro Liam L-4733 Pétange, 1-A, rue du Chemin de Fer 
10/08/2018 Fernandes Machado Leonor L-4732 Pétange, 5, rue de l'Eglise 
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Mariages 
16/06/2018 Schmeler Romain Nicolas, Rodange - Dori Sandrine, Rodange 
16/06/2018 Fernandes Pires Herculano, Pétange - Pereira Da Silva Sylvie, Pétange 
21/06/2018 Haouaz Jihad, Casablanca, Maroc - Niederkorn Jessy, Lamadelaine 
29/06/2018 Pereira do Rosario Cyril Roger, Rodange - Cylwik Katarzyna, Rodange 
06/07/2018 Balić Ilman, Bijelo Polje, Monténégro - Jašarević Rahmana, Pétange 
07/07/2018 Assa Gilles, Pétange - Gonçalo Mélanie, Pétange 
07/07/2018 Martins Dias André, Rodange - Baldinucci Stephanie, Rodange 
13/07/2018 Goergen Marc, Lamadelaine - Bernard Vicky, Lamadelaine 
20/07/2018 Lucas Gérard, Lamadelaine - Da Silva Figueirêdo Samara, Teresina, Brésil 
27/07/2018 Tanhai Syavash, Pétange - da Silva Milheirão Daniela Filipa, Pétange 
03/08/2018 Fonseca Campanhã Edgar Fernando, Pétange - Alves De Oliveira Cristiana Isabel, Pétange 
07/08/2018 Sdiri Mohamed Ali, Pétange - Gonçalves Chaves Laura Alexandra, Pétange 
08/08/2018 Said Omar, Seriate, Italie - Wirtz Jennifer Jil, Rodange 
 
Décès 
16/06/2018 Neuberg Jean L-4735 Pétange, 14, rue Jean-Baptiste Gillardin 
18/06/2018 De Sousa Mourao José L-4853 Rodange, 10, rue Vullesang 
20/06/2018 Anton-Lesch Catharina Lucie L-4732 Pétange, 28, rue de l'Eglise 
27/06/2018 Di Paolo Riccardo L-4842 Rodange, 7, rue de la Terre Noire 
28/06/2018 Strunck Henri L-4732 Pétange, 28, rue de l'Eglise 
29/06/2018 Demuth Lucie Anna L-4732 Pétange, 28, rue de l'Eglise 
30/06/2018 Wagener-Warnant Yvette Léonie Irma Alice L-4722 Pétange, 22, Cité CFL 
07/07/2018 Kauth-Stockmer Marie Catherine L-4810 Rodange, 115, rue du Clopp 
07/07/2018 Reuter Guy Maurice François L-4818 Rodange, 19, avenue Dr Gaasch 
09/07/2018 Jemmeng-Meiers Marianne L-4713 Pétange, 47, rue Belair 
09/07/2018 Koch-Wolff Monique Raymonde L-4740 Pétange, 13, rue Prince Jean 
10/07/2018 Cancelliere Benito L-4871 Lamadelaine, 17, Echelsbaach 
10/07/2018 Paulus-Schaich Suzanne L-4750 Pétange, 62, route de Longwy 
12/07/2018 Herry Jacques Bernard Emile Marc L-4831 Rodange, 11, route de Longwy 
13/07/2018 Martin-Pelles Marie Gabrielle L-4758 Pétange, 1, rue Antoine Nangeroni 
13/07/2018 Wagner Nico Pierre L-4885 Lamadelaine, 42, rue de la Providence 
14/07/2018 Gomes Carvalho Manuel L-4777 Pétange, 8, rue des Romains 
19/07/2018 Di Biase-Spadano Angela L-4762 Pétange, 112, route de Niederkorn 
21/07/2018 Spiroux Emile Joseph Mathias L-4839 Rodange, 35, rue de la Minière 
23/07/2018 Labrach Mounir L-4818 Rodange, 75, avenue Dr Gaasch 
24/07/2018 Correia Monteiro Manuel António L-4761 Pétange, 47, route de Luxembourg 
24/07/2018 Hlywiak Roland Etienne Odon L-4784 Pétange, 51, rue Batty Weber 
27/07/2018 Reichert Jean Pierre L-4804 Rodange, 4, A la Croix Saint Pierre 
31/07/2018 Scala Alphonse Gérard L-4815 Rodange, 81, rue de la Fontaine 
31/07/2018 Strauss-Biesdorf Sieglinde Louise L-4831 Rodange, 261, route de Longwy 
01/08/2018 Streveler-Lutgen Catherine Lucie L-4732 Pétange, 28, rue de l'Eglise 
02/08/2018 Reckinger Michèle Jacqueline L-4761 Pétange, 23, route de Luxembourg 
03/08/2018 Derume René Nicolas Ernest L-4735 Pétange, 51, rue Jean-Baptiste Gillardin 
06/08/2018 Gomes de Brito Dayana Jesus L-4811 Rodange, 5, rue Charlotte 
07/08/2018 Fischbach Anne Josephine L-4732 Pétange, 28, rue de l'Eglise 
09/08/2018 Clees-Schuster Maria L-4732 Pétange, 28, rue de l'Eglise 
12/08/2018 Closter Gilbert Gustave L-4771 Pétange, 40, rue du Parc 
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